
Apvienotais 
novads. Lasītāja 
viedoklis

Lembergs  
var neiekļūt  
Saeimā

Irbenē atgriezīsies 
“Gagarina  
galva”

Pasaules gals 
Ventspilī

3. lpp. 3. lpp.

Nr.  8 (148)  2020.  gada 28.  februār is

 turpinājums 6. lpp.

4. lpp.

Pāri raizēm 
pie rozēm

 turpinājums 3. lpp.

Nedaudz iepazīstot 
sportiskā izskata ziri-
nieces, rožaudzētājas 
Natālijas Klestrovas 
dzīves gājumu,  sākot-
nējā doma ir uz viņu 
attiecināt latīņu tei-
cienu “Per aspera ad 
astra” (“Caur ērkšķiem 
uz zvaigznēm”). Jo ceļš 
līdz tagadējām aroda 
zināšanām un savai 
biznesa nišai viņai 
patiešām nav bijis ne 
ātrs, ne viegls, gadiem ilgi nācies piedzīvot gan 
sadzīvisko, gan materiālo ērkšķu dūrienus.

7. lpp.

Ļoti iespējams, ka jau šī gada laikā Ventspils pilsēta 
saņems pirmo četrus elektroautobusus, ar kuriem nā-
kotnē plānots daļēji aizvietot līdzšinējos autobusus ar 
iekšdedzes dzinēju. Kad tieši Ventspils ielās sāks ripot 
jaunie un ļoti dārgie elektroautobusi, vēl nav skaidri 
zināms, lai gan pašvaldības pārraudzībā esošais uz-
ņēmums “Ventspils reiss” cer to īstenot vēl šajā gadā. 
Lai kā arī būs, jebkurā gadījumā ventspilnieki var kļūt 
par vieniem no pirmajiem Latvijā (pirmie vairs nekādi 
nevar būt, jo ātrāk pasteigušies rēzeknieši...), kuri 
varēs baudīt jaunākās paaudzes sabiedriskā transpor-
ta “ekstru”.

Jau šogad Ventspilī 
var ripot pirmie 
elektroautobusi. Viena 
cena 400 000 eiro

Šī 
gada pirmā 
m ē n e -
ša izskaņā 
pašva ld ī -
bas kapi-

tālsabiedrība “Ventspils 
reiss” noslēdza piegādes 
līgumu ar Latvijā reģistrē-
tu uzņēmumu “Universals 
Electrify”, kas atklāta kon-
kursa ietvaros ieguva 
piegādes līguma slēgša-
nas tiesības. Šis būtībā ir 
kopuzņēmums, kas izvei-
dots, apvienojoties divām 
kapitālsabiedrībām  – SIA 
“Universāls LTD” un SIA 
“Electrify”. Līgums paredz 
kopumā 14 elektroauto-
busu piegādi Ventspils pil-
sētas pasažieru pārvadā-
jumu veikšanai. Tie gan 
nebūs lielā izmēra, bet 
gan mazās ietilpības jeb 
mikroautobusu tipa pasa-
žieru autobusi. Kā skaid-
ro pašvaldības uzņēmu-
mā “Ventspils reiss”, šajos 
autobusos būs vieta 20 
pasažieriem. 

Ventspils pilsēta tiks 
apgādāta ar “Universāls 
907 OPP” modeļa auto-
busiem. Konkrētais elek-
troautobusa modelis ir 
radīts uz “Mercedes Benz 
Sprinter” modeļa mikroau-
tobusu bāzes, ar līdzīgiem 
modeļiem pilsēta ir apgā-
dāta jau šobrīd. Latvijas 
uzņēmumi sadarbībā 
ar “Daimler Benz” veiks 
attiecīgi bāzes pārbūvi un 
pielāgos elektropiedziņas 
sistēmai. 

Līgums arī paredz pil-
sētā uzstādīt trīs uzlādes 
staciju iekārtas. Būs gan 
ātrās, gan arī lēnās uzlā-
des stacijas. Tās plānots 
ierīkot autobusu maršrutu 
gala pieturās Inženieru ielā 
un Celtnieku ielā, savukārt 
stacija nakts uzlādei atradī-
sies “Ventspils reisa” gal-
venajā centrā Robežu ielā. 

Saskaņā ar līgumu, pir-
mie četri autobusi un  

N  
atālijai  turpretī  
šķiet, ka tagad, 
no gadu attā-
luma raugo-
ties, pārvara-

mo grūtību asumi nekādā 
mērā nav traumējuši ne 
viņas radošumu, ne darba 
spējas un optimismu,  
tāpēc pareizāk būtu tos 
saukt par uzmundrinošiem 
apiterapijas dzēlieniem, 
kas mudinājuši ātrāk un 
pa īstam nobriest zemap-
ziņā ilgi lolotajam sirdsdar-
bam – rožu stādu audzēša-
nai. Natālija pasmaida, ka  
attiecībā uz viņu latīnisko 
teicienu vajadzētu pārvei-
dot. Uz, piemēram, šādu 
– “Pāri raizēm pie rozēm”, 
tas varētu iedvesmot arī 
citus... Jo viņas dzīvē, izrā-
dās, visas grūtības atsver 
gandarījums par darāmo 
un sasniegto.

CARS ZEMI DEVA, 
REVOLŪCIJA ATŅĒMA

Natālija nāk no senas kur-
zemnieku Celmu dzimtas, 
kura savulaik atsaukusies uz 
Krievijas cara piedāvājumu 
bez maksas iegūt un apstrā-
dāt zemi tālajā Baškīrijā. 
Vectēvs Artūrs un viņa sieva 
Vera tā arī darījuši, ar lielu 
darbu iesakņojušies sveša-
jā pusē un  laiduši pasau-
lē atvases – četrus dēlus 
un meitu Olgu, Natālijas 
mammu. Kad Oktobra revo-
lūcija pārvilkusi svītru pat-
riarhālajai zemniekošanai, 
Olga atradusi darbu repub-
likas galvaspilsētā Ufā un 
pievienojusies strādnieku 
šķirai. Tur sastapusi vietē-
jo puisi Konstantīnu, kurš 
pirms tam padomju armijas 
sastāvā obligāto dienestu 
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Lielā mūzikas balva – arī Ventspilij!

Z  
īmīgi, ka ar šo solokoncertu Iveta Apkalne vien-
laikus atklāja jaunās koncertzāles ērģeles. Viņa 
neaizmirstamo koncertu uz Vācijas ērģeļu būvnie-
cības uzņēmumā “Johannes Klais Orgelbau” ražo-
tajām stabuļu ērģelēm sniedza pērnās vasaras 27. 

jūlijā – dienu pēc koncertzāles “Latvija” svinīgās atklāša-
nas. Toreiz iespaidīgajā koncertā pirmatskaņojumu Latvijā 
piedzīvoja Pētera Vaska "Himnas", kā arī varēja dzirdēt izci-
lās Sofijas Gubaiduļinas sacerējumu “Gaisma un tumsa”, 
tāpat arī Žaka Nikolā Lemensa, Pola Dikā, Sezāra Franka, 
Ferenca Lista, Džordža Talbena-Bola un Johana Sebastiana 
Baha opusus.

“To, ko biju iedomājusies un iekšēji vēlējusies – muzikāli, 
estētiski, skaniski, akustiski – šobrīd arī dzirdu. Arī ar publiku. 

tuete nonāca ērģelnieka Aigara Reiņa rokās; “Par izcilu inter-
pretāciju” tika apbalvots diriģents Ainārs Rubiķis par Artura 
Onegēra Trešās jeb Liturģiskās simfonijas interpretējumu kopā 
ar LNSO, “Gada jaunais mākslinieks” laureāts ir saksofonists 
Aigars Raumanis, savukārt  ar balvu “Par mūža ieguldīju-
mu” tika godināti komponisti Maija Einfelde un Pauls Dambis. 
“Publikas simpātija” balsojumā, kas norisinājās portālā “Delfi”, 
visvairāk punktu ieguva kategorijas “Gada jaunais mākslinieks” 
nominante dziedātāja Ilze Grēvele-Skaraine. 

Ar zināmu atvieglojumu sezonas turpinājumu var aiz-
vadīt basketbola klubs “Ventspils”. Ventspils Brīvostas 
pārvaldes valdes sēdē nolēmts slēgt jaunu vienošanos 
ar basketbola klubu par reklāmas aktivitātēm līdz šī 
gada 30. jūnijam, paziņoja brīvosta.

BK “Ventspils” 
var uzelpot – 
nauda būs!

T  
as nozīmē, ka klubs 
varēs samērā mie-
rīgi aizvadīt sezo-
nas atlikušo daļu, 
kas ir visbūtiskākā 

– priekšā izslēgšanas spēles 
FIBA Eiropas kausā, Latvijas 
– Igaunijas basketbola līgā 
un Latvijas čempionātā. 
Finansējuma saglabāšana 
jeb šajā gadījumā – atbal-
sta sniegšanas turpināšana 
nozīmē arī iespēju saglabāt 
esošo sastāva virknējumu. 
Pretējā gadījumā būtu ļoti 
sarežģīti cīnīties par Latvijas 
čempionu titula atgūšanu 
un Latvijas – Igaunijas bas-
ketbola līgas pērn iegūtā 
titula aizstāvēšanu, nemaz 
nerunājot par sekmīgu fini-
šu Eiropas kausos.

Jautājums par finansiā-
lo atbalstu BK “Ventspils”, 
tāpat arī FK “Ventspils” bija 
neskaidrs kopš pagāju-
šā gada izskaņas. Ventspils 
Brīvostas pārvaldes jau pie-
ņēma iepriekšējā sastā-
vā veidoto budžeta projek-
tu, kas izstrādāts vēl pirms 
tā laika, kad brīvostu savā 
kontrolē pārņēma valsts pēc 
tam, kad ASV vērsa sankci-
jas par korupciju pret sma-
gos noziegumos apsūdzēto 

Aivaru Lembergu. Sankcijas 
skāra arī Ventspils Brīvostas 
pārvaldi, kas kopā ar vēl trīs 
organizācijām tika pakļautas 
smagiem ierobežojumiem, 
jo tās bija tiešā A.Lemberga 
pakļautībā un viņam personī-
gu labumu sniedzošas. Tomēr 
brīvostu izdevās ar valsts pūli-
ņiem drīz vien atpestīt no 
sankcijām, lai gan sekas ir 
jūtamas joprojām.

Ņemot vērā, ka gads sācies 
ar ļoti pieticīgiem rezultā-
tiem kravu apgrozījumā, 
Brīvostas pārvalde nevarēja 
ātrāk sniegt skaidru atbildi 
par finansējuma apmēru vis-
pārējām mārketinga un rek-
lāmas aktivitātēm, tajā skai-
tā arī apjomīgajiem tēriņiem 
basketbola un futbola klu-
biem. FK “Ventspils” ik gadu 
kopš 2015. gada ir slēdzis 
reklāmas līgumus ar Ventspils 
brīvostas pārvaldi 399 116 
eiro apmērā, taču pagaidām 
par futbola kluba atbalstīšanu 
reklāmas aktivitātēs jaunajā 
sezonā vēl nav lemts. Tikmēr 
basketbola klubs “Ventspils” 
šo pašu gadu laikā saņēmis 
nemainīgu summu – 438 244 
eiro.

Atklāšanas koncertā jau varēju saprast, ka ērģeles šajā zālē, arī 
pilnā ar klausītājiem, skan lieliski. Skaņa plūst, un šķiet, ka tā 
tevi apņem,” tā iepriekš par Ventspils jaunajām ērģelēm iztei-
cās pati balvas saņēma Iveta Apkalna.

Lielā mūzikas balva ir augstākais Latvijas valsts apbalvo-
jums mūzikā, kurš 1993.gadā tika izveidots pēc toreizējā kul-
tūras ministra Raimonda Paula iniciatīvas.  Šogad nominan-
ti tika izvirzīti astoņās kategorijās. Balvu par “Gada uzvedu-
mu” saņēma Imanta Kalniņa opera “Spēlēju, dancoju” Latvijas 
Nacionālajā operā – diriģents Mārtiņš Ozoliņš, režisore Laura 
Groza-Ķibere; par kategorijas “Gada jaundarbs” laureātu kļuva 
Gundegas Šmites skaņdarbs “Rītausmas dieve Ēosa”; “Par izci-
lu sniegumu gada garumā” balvu saņēma Latvijas Nacionālais 
simfoniskais orķestris; “Par izcilu darbu ansamblī” sudraba sta-

 turpinājums 5. lpp.

Latvijas Lielās mūzikas balvas pasniegšanas ceremonijā viena no balvām ir aizceļojusi arī Ventspils 
virzienā. Nominācijā “Gada labākais koncerts” triumfēja ērģelniece Iveta Apkalna ar solokoncertu 
Ventspils koncertzālē “Latvija”.

Natālija, rožu apmirdzēta.
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Godina Canderu
Augstskolas zinātnieki izlaiduši rakstu 

krājumu par pazīstamo inženieri Frīdrihu 
Canderu. Grāmatas prezentācijā piedalījās 
arī kosmonauts Aleksandrs Aleksandrovs no 
Maskavas. 

Jauna direktore
Jaunrades namu turpmāk vadīs ventspil-

niece Vita Hermansone. Līdz šim viņa dar-
bojusies kā skolu akreditācijas eksperte un 
Izglītības satura un pedagogu darba kvali-
tātes vērtēšanas struktūrvienības vadītāja 
Ventspils Tehnikumā. 

Atsāk darbu
Pēc pārtraukuma darbu atsākusi 

Augstskolas kafejnīca “Panorāma”. Telpu 
izsolē uzvarējusi SIA “Landry”. 

Iebilst pret atrakcijām
Vairāki iedzīvotāji iebilst pret bērnu atrak-

ciju nomas punktu ierīkošanu Jūrmalas parkā, 
jo tie kontrastētu ar neskarto dabas teritoriju. 
Jautājums tika vēlreiz izskatīts Pilsētas attīs-
tības komisijā, kura nolēma nomas punktu 
tomēr ierīkot.

Konkurss skolēniem
9. līdz 12. klašu skolēnus aicina piedalīties 

prāta spēļu konkursā “Vislatvijas erudītākā 
klase”. Konkursa mērķis ir veicināt jauniešu 
vēlmi būt radošiem, izzināt un veidot vese-
līgu konkurenci Latvijas skolēnu vidū, kā arī 
attīstīt spējas darboties komandā un palīdzēt 
skolēniem demonstrēt savas zināšanas.

Apgūs pērļošanu
Biedrība ‘’Pērļu pasaule’’ aicina pieteikties 

pērļošanas apmācībām. Nodarbības ir bez-
maksas, to ilgums – trīs mēneši. Pirmajām 
divām nodarbībām tiks nodrošināti materiāli. 

Strādās ģimenes asistents
Pašvaldība piedāvā ģimenes asistenta 

pakalpojumus, lai palīdzētu ģimenēm, kurās 
novērojams sociālo prasmju, mājsaimniecī-
bas vadīšanas, bērnu aprūpes un audzināša-
nas iemaņu trūkums.  Asistenta pakalpojuma 
ietvaros tiek nodrošināta šo prasmju pilnvei-
došana saskaņā ar individuāli izstrādātu soci-
ālās rehabilitācijas plānu.

Patēriņš samazinājies
Pateicoties siltajai ziemai, janvārī kopējais 

siltumenerģijas patēriņš pilsētā bijis par 24 
procentiem zemāks nekā iepriekšējos gados 
– par 5544 MWh mazāks.

Arestēts piedzērušais
Kāds vīrietis, kurš krogā pazaudējis sudra-

ba ķēdīti, dzērumā policijas iecirknī sarīkojis 
traci. Viņš atteicies parakstīt savu iesniegu-
mu, jo neesot spējīgs to izlasīt un visādi citā-
di nemierīgi uzvedies. Visbeidzot policisti pie-
dzērušo (2,35 promiles) klientu iespundējuši 
pagaidu aizturēšanas telpā. 

Apdzēš skapi
R. Blaumaņa ielā kādā divstāvu mājā bija 

aizdedzies skapis ar sadzīves mantām 2 
kvadrātmetru platībā. Ugunsdzēsēji liesmas 
ātri nodzēsa. 

Māca franču valodu
Jauniešu mājā sākušās franču valodas mācī-

bas. Stundas vada brīvprātīgais no Francijas. 
Piedalīties var visu vecumu interesenti.

Ilustrāciju izstāde
Galvenajā bibliotēkā apskatāma Agijas 

Stakas bērnu grāmatu ilustrāciju izstāde. 
Tikšanās ar izstādes autori plānota 10. martā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

“Kašķi” virtuvē
Mediju ziņa. Pagājušā gada rudenī politiskajām partijām uz-
ticību paudušie vien seši procenti Latvijas pilsoņu, norādīts 
Eiropas Komisijas (EK) publicētā kārtējā “Eirobarometra” 
pētījumā. Savukārt pilsoņu uzticēšanās politiskajām parti-
jām kaimiņvalstīs ir augstāka – politiskajām partijām uzticas 
13% Igaunijas un 9% Lietuvas aptaujāto pilsoņu.

(Portāls “Delfi” / LETA, 26. februārī)

• • •

Ir 
dots starta šāviens galvaspilsētas domes vēlēšanām, 
kas paredzētas jau šī gada 25. aprīlī, ievēlot Rīgas 
domi nevis uz četriem, bet nedaudz vairāk nekā pie-
ciem gadiem. Taču lai nu paliek priekšvēlēšanu batā-
lijas tik tālajā Rīgā. Mums daudz svarīgāk, kas notiek 

pašu mājās un pašu pagalmā. Un, nevar noliegt, Rīgas vēlēša-
nām šajā ziņā ir pavisam skaidra saikne arī ar Ventspili, tāpat kā 
jebkuru citu pašvaldību Latvijā. Proti, līdz ar vēlēšanu kampaņas 
sākumu Rīgā faktiski ir sākusies arīdzan vēlēšanu kampaņa paš-
valdību vēlēšanām visā Latvijā. Šoreiz tā solās būt teju par čet-
riem mēnešiem garāka un daudz intensīvāka nekā iepriekš. Un 
tam ir vairāki iemesli.

Pirmkārt, ja nenotiks brīnums, tad pašvaldību vēlēšanās visās 
Latvijas pašvaldībās (neatkarīgi no tā, kā galu galā izskatīsies Latvijas 
administratīvā karte) varēs startēt tikai t.s. “lielo partiju” (un to sate-
lītu) listes, tātad Rīgas aprīļa vēlēšanu kampaņa noteiks gan kopējo 
katras “lielās partijas” kampaņu tonalitāti, gan, protams, arī savstar-
pējos apvainojumus un jau tradicionālos “melnā PR” virzienus, kas, 
kā pierādīja beidzamās Saeimas vēlēšanas, bieži spēlē ievērojamu 
lomu vienas otras it kā “inteliģentas” partijas retorikā. Un šajā ziņā 
varam itin droši prognozēt, ka arī Ventspils apvienotais novads tiks 
ierauts tieši šādā retorikā – it īpaši zinot pašreizējās varas sašķobītās 
pozīcijas un, protams, ievērojamo pieredzi aizkulišu un polittehnolo-
ģiskajās spēlītēs. Tā kā – gatavojamies, ventspilnieki, vēl nebijušam 
lokāla mēroga “politiskajam konfliktam”, kur visi ieroči būs labi.

Otrkārt, partiju kases šobrīd ir ieguvušas ievērojamas “rezerves” 
finansiāliem manevriem kampaņas laikā, tātad – būs resursi izvēr-
sties. Un ir pilnīgi skaidrs, ka tieši šajā ziņā nevar atrauti skatīties uz 

Rīgas vēlēšanām pēc diviem mēnešiem un nākamgad jūnijā pare-
dzētajām pārējo pašvaldību vēlēšanām. Būtu tikai loģiski, ka šīs 
kampaņas kaut kādā mērā tiktu koordinētas, jo laika nogrieznis starp 
Rīgas kā lielākās un nozīmīgākās pašvaldības vēlēšanām un pārējo 
pašvaldību vēlēšanām ir pārāk mazs, lai pat šajos finansiāli brīvāka-
jos apstākļos varētu atļauties organizēt divas nesaistītas kampaņas. 
Ja vien, protams, konkrētā partija domā kaut nedaudz ilgtermiņā. 
Attiecībā uz Ventspili, protams, viens no interesantākajiem jautāju-
miem ir tāds: ko darīs “labo darbu čempioni” – Zaļo un Zemnieku 
savienība –, kuri taču ieguva absolūto vairākumu Ventspils novadā, 
bet pilsētā toties nestartēja vispār, lai nesagādātu nevajadzīgu kon-
kurenci pašmāju “Latvijai un Ventspilij”... Kādus manevrus izdomās 
politiskā apvienība “Lembergs un Co”?

Treškārt, pašvaldību vēlēšanas pēc administratīvi teritoriālās refor-
mas kļūs kā vēl nekad “garšīgākas” visām politiskajām partijām, 
jo apvienotie novadi būs lielāki, arī finanšu plūsmas vairs nebūs 
“pagastmājas līmenī”, bet gan jau reģionāli apjomīgākas. Tātad – 
interesantākas arī tiem, kam politika, pašvaldība, bizness un sava 
kabata faktiski nozīmē vienu un to pašu. Līdz ar to ievadā minē-
tā iedzīvotāju aptauja iegūst jaunu nozīmi... Ja piedalās tikai “lielās 
partijas”, kurām vispār uzticas vien seši procenti Latvijas iedzīvotāju, 
tad skaidrs, ka arī pašvaldības, kuras līdz šim bija baudījušas daudz 
lielāku uzticību – 49 procenti pēc šīs pašas aptaujas – strauji varētu 
zaudēt iedzīvotāju uzticības kredītu. Un kā nu ne? Lielākajos novados 
daudz mazāku nozīmi iegūs “pazīstamo saimnieku sejas”, respektīvi, 
apvienojot dažādus novadus, vienā no iepriekšējām teritorijām labi 
zināmie ilglaicīgie “saimnieki” būs galīgi nepazīstami blakus novada 
ļaudīm. Tātad – arī šis apstāklis liecina par asu priekšvēlēšanu cīņu, jo 
nāksies doties pie iepriekšējā kaimiņu novada vēlētājiem, kuri taču 
tāpat balsos par “savējiem”.

Un, visbeidzot, lai arī Rīgas vēlēšanas nav pilnīgi precīzs indikators 
(īpaši pēc kopējiem rezultātiem), tās tomēr parādīs zināmu tenden-
ci. Īpaši jau latviešu elektorāta vidū. Un politikas analītiķiem, tāpat kā 
jebkuram ierindas vēlētājam būs visas iespējas saprast, kuras partijas 
ir spējušas pārliecināt rīdziniekus, bet kuras vien veģetē uz “izkriša-
nas robežas”. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”

Aizvadītajā nedēļā reģistrētā bezdarba līmenis Ventspils pilsētā, rēķinot pret iedzīvotāju skaitu darbspējas vecumā, ir par nieka 
tiesu uzlabojies un no ilgstoši iestrēgušajiem 4,9% samazinājies līdz 4,8%, liecina Ventspils pilsētas domes Ekonomikas nodaļas 
publiskotie dati, atsaucoties uz Nodarbinātības valsts aģentūras Ventspils filiāles datiem. Tiesa, bezdarbnieku oficiālais skaits 
Ventspils pilsētā ir bez būtiskām pārmaiņām – te par dažiem cilvēkiem rinda kļūst garāka, te īsāka. Vidēji bez darba pilsētā ir ap 
1000 ventspilnieku. 

Bezdarba līmenis nedaudz krities. 
Kādas specialitātes ir pieprasītākās?

N 
edēļas laikā bezdarbnieku rinda 
ir atkal nedaudz sarukusi un 
šonedēļ bezdarbnieku skaits ir 
par septiņiem cilvēkiem mazāks 
nekā pirms nedēļas, līdz ar to 

Ventspils pilsētā bez darba oficiāli ir reģis-
trētas 994 personas.

Vidējais bezdarba līmenis Ventspilī pēdējo 
pāris mēnešu laikā ir pieaudzis līdz vidējam 
rādītājam uz valsti kopumā – attiecīgi 4,8% 
pret 5,0%. Kurzemes reģionā vidējais bezdar-
ba rādītājs ir nedaudz augstāks – 5,7%, kas 
skaidrojams ar augstāku bezdarbu atsevišķos 
novados.

Republikas mēroga pilsētu vidū Ventspilij 
vistuvāk ir Jēkabpils – abas pilsētas šķir 0,6%, 
attiecīgi 4,8% un 5,4%. Tuvu ir arī Liepāja, 
kurā bezdarba līmenis šonedēļ ir samazinā-
jies līdz 5,5%. Daugavpils un Rēzekne ir tālāk 
– attiecīgi 7,1% un 8,6%. Tālu priekšā ir līde-
res: zemākais bezdarba līmenis ir Valmierā un  
Rīgā (3,1%), seko Jelgava (3,8%) un Jūrmala 
(3,8%).

Ventspils pilsētā bezdarbnieku īpatsvars 
dzimumu kategorijā ir līdzīgs – puse uz pusi. 
Taču 1/10 daļa no visiem bezdarbniekiem ir 
problēmgrupas pārstāvji – tie ir ilgstošie bez-
darbnieki, kuri kāda specifiska iemesla dēļ 
netiek pie darba vai vienkārši negrib strā-
dāt. Bez darba pusgadu līdz gadu ilgā perio-
dā ir 193 personas, posmā no viena līdz trīs 
gadiem Ventspilī šobrīd ir uzskaitē 82 cilvē-
ki, vēl 19 darbu “meklē” jau vairāk nekā trīs 
gadus... 72 darba meklētāju izglītības līme-
nis ir nepabeigta pamatskola, 156 perso-

nām ir tikai pamatskolas diploms, vēl 195 
ir ar vidusskolas atestātu. Satraucoši ir arī 
tas, ka bezdarbnieku rindās teju 150 cilvē-
ki ir invalīdi. Problemātiski darbu ir atrast arī 
pirmspensijas vecuma cilvēkiem – tādu darba 
meklētāju Ventspilī ir vēl 145 cilvēki. Tātad, 
kopā vien iznāk 400 ventspilnieki jeb gan-
drīz puse no bezdarbnieku kopskaita. Turklāt 
sadalījums pa vecuma grupām ļoti labi ilus-
trē vispārējo situāciju: visvairāk bezdarbnieku 
ir vecuma grupās 50-54 gadi (142), 55-59 
gadi (141), 45-49 (119) un tuvu tam arī 60+ 
grupa (105). Arī šis faktors nerunā par labu 
tam, ka nākotnē varētu bezdarba līmeni sta-
bili noturēt ap kārotajiem 4,0%. Tas ir iespē-
jams vasaras mēnešos, bet ne visu gadu. 
Turklāt ņemot vērā demogrāfisko situāciju, 
darbaspēka trūkums liks manīt vēl izteiktāk, 
jo īpaši tik būtībā izolētā reģionā kā Ventspils, 
ja vien pati pašvaldība nedomās kā darba 
tirgū aktīvāk iesaistīt bezdarbniekus, it īpaši 
ilgstošos darba meklētājus. 

NVA Ventspils filiālē šonedēļ ir pieejamas 
227 brīvas vakances, taču ir daudz darba 
devēju, kuri darbiniekus meklē bez NVA starp-
niecības. Visvairāk – 35 brīvas darbavietas – ir 
ceha strādniekiem. Joprojām tiek meklēti 24 
kravas automobiļu vadītāji, 20 zivju apstrādā-
tāji, 19 ēku celtnieki, pa 15 laukstrādniekiem, 
būvniekiem un noliktavas strādniekiem, 14 
ceļa būves palīgstrādnieki un 11 santehniķi.

NVA oficiālajā statistikā bezdarba līmeni 
mēra nedaudz citādāk jeb – plašāk. Līdz 
ar to pēc NVA oficiālās statistikas rādītāja 
Latvijā vidējais bezdarba līmenis kopumā bija 

6,4% (pieaugums mēneša laikā par +0,2%), 
Kurzemes reģionā šis skaitlis ir 7,4% (+0,2%), 
turklāt Kurzemē ir otrs augstākais bezdar-
ba līmenis aiz Latgales. Otra metodoloģija ir 
sekojoša: aprēķinot bezdarba līmeni, vadās 
pēc Centrālās statistikas pārvaldes datiem par 
darbspējas vecuma iedzīvotāju skaitu Latvijas 
administratīvajās teritorijās. 

Ieskatoties Kurzemes reģiona detalizētā 
informācijā, vairāki novadi “velk” statistiku 
uz leju. Visaugstākais bezdarba rādītājs ir 
Skrundas novadā (7,3%) un Aizputes novadā 
(7,0%). Ventspils novadā ir reģionā ceturtais 
augstākais bezdarba rādītājs (6,6%). Vislabāk 
jūtas Nīcas un Rojas novadi, tur bezdarba 
līmenis ir tikai 3,9%. 

"Ventspilnieks.lv" aicina 
darbā žurnālistu

Piedāvājam:
atbildīgu un interesantu darbu;
konkurētspējīgu atalgojumu.

Prasības kandidātiem:
Teicamas latviešu valodas zināšanas; 

Labas prasmes darbā ar datoru, 
iniciatīva, apķērība un labas spējas 

patstāvīgi organizēt savu darbu.
Pieredze žurnālistikā, portāla satura 

veidošanā, fotografēšanā, iemaņas 
sociālo tīklu komunikācijā, labas angļu, 

krievu un vācu valodas zināšanas 
tiks uzskatītas par priekšrocību.

CV un motivācijas vēstuli  
gaidīsim e-pastā -  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com
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Aicina pieteikties
Kurzemes NVO centrs 3. martā Ventspilī 
visas dienas garumā ar iepriekšēju pie-
rakstu aicina uz bezmaksas individuāla-
jām konsultācijām biedrību un nodibi-
nājumu vadības, juridiskajos, grāmat-
vedības, saimnieciskās darbības, finan-
šu piesaistes, publicitātes un sadarbības 
jautājumos.

Popes jaunie arheologi
Projekta ”Latvijas skolas soma” ietvaros 
Popes skolēni piedalījās muzejizglītojo-
šās programmas arheoloģijas nodarbībā 
“Ceļojums senatnē”. Skolēni piedalījās 
arheoloģisko izrakumu simulācijā Talsu 
muzejā un citos pasākumos.

Remontē dzīvokļus
Ugālē, Rūpnīcas ielā 6, notiek astoņu 
dzīvokļu remonts un labiekārtošana, lai 
tajos varētu dzīvot personas ar garī-
ga rakstura traucējumiem, kurām nav 
nepieciešama aprūpe. Piecus dzīvokļus 
iekārtos pirmajā, bet trīs – otrajā stāvā, 
turklāt pirmajā stāvā, apvienojot divus 
dzīvokļus, izveidos koptelpu, kurā atra-
dīsies veļas mazgājamā mašīna un duša. 
Ēkā ierīkos arī pacēlāju.

Puzes kauss florbolā
7. martā Puzes pamatskolas sporta zālē 
notiks 2020. gada Puzes kauss florbo-
lā. Sacensībās piedalīsies novada pagas-
tu komandas, kuras var pieteikt līdz 5 
spēlētājiem, no kuriem 3 ir laukuma 
spēlētāji.

Rokdarbi Vārvē
Rokdarbniece un skolotāja Iveta 
Tindenovska savā meistarklasē mācī-
ja pagasta dāmām, kā tikt pie skaistām 
rotām.

Izstāde Užavā
Užavas tautas namā apskatāmas Ingas 
Veisas krustdūrienu tehnikā izšūtās glez-
niņas. Izstādi “Dvēseles varavīksne” 
iespējams aplūkot vēl līdz marta beigām.

Augsts apbalvojums
Puzes 808.mazpulku biedrības “Latvijas 
Mazpulki” konferencē pārstāvēja Una 
Galkina  un vadītāja Māra Kraule. 
Konferences tēma – “Mūsu pēdas 
šodien”. Notika mazpulku darbu vērtēša-
na, 2020. gada darba plāna un prioritāro 
projektu pārrunāšana. Mazpulku vadītā-
ji, kuri šo darbu veic vairāk kā 10 gadus, 
saņēma goda apbalvojumu “Sirdsdarbs 
mazpulkos”. Viņu skaitā arī Māra Kraule.

Užavnieki Tārgalē
22. februārī sieviešu vokālais ansamb-
lis “Saiva” viesojās Tārgalē koncertā 
“Dziesmu putenis”.

Piltenieki piedalās
Piltenes vidusskolas audzēkņi iesaistījās 
Silto džemperu dienā, aizdomājoties par 
klimata izmaiņām. Skolēni bija ģērbušies 
siltos džemperos, pamatskolas skolēni 
dabas zinību un bioloģijas stundās skatī-
jās mācību filmas par klimata izmaiņām.

Jauns kolektīvs
Vārves pagastā nodibināts jauns sieviešu 
vokālais ansamblis. Dziedātājas gatavo-
jas pirmajam koncertam.

Zeķes Ances dejotājiem
Rokdarbu kopas “Paukers” rokdarbnieču 
adītās zeķes rotās jaunos pagasta dejotā-
jus – pamatskolas 5.-9. klašu deju kolek-
tīva puišus. 

Seniori – pie Dorbes
Lai godinātu rakstnieku un pedagogu 
Herbertu Dorbi viņa dzimšanas dienā, 
memoriālajā muzejā “Senču putekļi” 
notika viesu diena. Tajā piedalījās arī 
Vārves pagasta seniori.

uzlādes staciju iekārtas jāpiegādā 12 mēne-
šu laikā kopš līguma parakstīšanas. Būtībā to 
var gaidīt šī gada laikā, lai gan pastāv iespē-
ja autobusus sagaidīt vien nākamā gada jan-
vārī. Pārējos autobusus jāpiegādā ne vēlāk kā 
24 mēnešu laikā – tātad līdz 2022. gada jan-

Jau šogad Ventspilī var ripot pirmie 
elektroautobusi; viena cena 400 000 eiro

Daudzi ventspilnieki atceras, ka reiz Ventspils pilsētas parkā, kur tagad atrodas 
pilsētas galvenā Bērnu pilsētiņa, bija ierīkota piemiņas vieta pasaulē pirmajam 
kosmonautam – Jurijam Gagarinam. Ventspils dome nolēmusi, ka šī lielizmēra galva 
pēc daudzu gadu ilgas nozušanas drīzumā atgriezīsies Ventspils pilsētas ainavā. To 
plānots uzstādīt Starptautiskā radioastronomijas centra teritorijā Irbenē. 

Aivaram Lembergam, iespējams, turpmāk varētu tikt liegts iekļūt Saeimā un pie-
dalīties parlamenta rīkotajos pasākumos. Ar šādu ierosinājumu nāca klajā Jaunās 
Konservatīvās partijas frakcija un pie frakcijām nepiederošais parlamentārietis 
Artuss Kaimiņš.

“Gagarina galva” atgriežas. 
Pieminekli plānots uzstādīt Irbenē

T 
o, kā savulaik izskatījās Gagarina 
piemineklis Ventspils pilsētā, 
tagad zina arī mūsu pilsētas jau-
nieši. Pēdējā laikā sociālajos tīk-
los parādās arvien vairāk  foto-

grāfiju no dažādiem laikiem pilsētas vēs-
turē. Bieži parādās arī padomju okupācijas 
laika fotogrāfijas, un vairākās no tām ska-
tāms arī toreizējais piemineklis kosmonau-
tam J.Gagarinam, kurš pirmais pasaulē 1961. 
gada 12. aprīlī kosmosa kuģī “Vostok-1” 
veica pilnu apriņķojumu apkārt Zemeslodei. 
Divus gadus pēc šī leģendārā notikuma, 
PSRS propagandas jaunais supertēls garajā 
un plašajā turnejā pa visu padomiju iegrie-
zās arī sociālistiskajā Latvijā. Tālaika Latvijas 
kompartijas šefs Arvīds Pelše pat ieteica 
Rīgu pārsaukt par Gagarinu, taču pateico-
ties toreizējā PSRS vadītāja Ņikitas Hruščova 
iebildumiem, Rīga savu vārdu saglabāja. 

Lai arī J.Gagarins nekad nav viesojies 
Ventspilī, padomju laikos mūsu pilsēta tika 
uzskatīta par piemērotāko viņa pieminekļa 
uzstādīšanai. 1968. gadā, “atbalstot Ventspils 
pilsētas darbaļaužu deputātu padomes izpildu 

komitejas priekšlikumu, Latvijas PSR Ministru 
padome nolēma Atpūtas dārzu Ventspilī pār-
dēvēt par Jurija Gagarina parku” (“Padomja 
Venta”. 1968.05.30), bet 1972.gadā šeit atklā-
ja pieminekli Gagarinam. Kā tolaik rakstī-
ja “Padomju Venta”: “Mūsu pilsētā būs vēl 
viena vieta, kur svinīgos brīžos pulcēsimies 
vienkopus, šeit jaunie komjaunieši varēs 
saņemt biedru kartes, pionieri apsies kaklau-
tus.” Vārdu sakot, bija tapis jauns objekts 
komunistiskās ideoloģijas un padomju cilvēka 
slavināšanai.

Līdz ar politiskās situācijas maiņu no 
Ventspils pilsētas pazuda gan Ļeņina pie-
mineklis, gan arī citas komunistiskā ideālis-
ma garamantas, tajā skaitā 1992. gadā arī 
J.Gagarina piemineklis. Izrādās, tas nekur 
nebija pazudis, bet gan rūpīgi glabāts pašval-
dības iestādes “Komunālā pārvalde” nolikta-
vā. Kā savulaik rakstīja “Ventas Balss”: “Te jau 
viņi guļ piesaulītē. Bronzas Ļeņins – pagriezts 
ar seju pret jūru, Jurijs Gagarins, kā jau viņam 
piedien, skatās augšup.”

Ideja par Gagarina pieminekļa pārvietošanu 
uz Irbeni nav jauna. Jau 2012. gada martā uz 

jautājumu: “Vai nevarētu Gagarina galvu pār-
vietot uz Irbeni?”, Aivars Lembergs atbildē-
ja: “Es uzskatu, ka tā ir laba un pareiza ideja, 
domāju, ka mēs to atstrādāsim. Ja to atbalstīs 
Ventspils Augstskolā studējošie un strādājo-
šie, tad, man liekas, ka ideja ir ļoti saprātīga. 
Pilsētas attīstības komisijā ierosināšu apspriest 
šo jautājumu, palūgšu, lai savu viedokli sniedz 
arhitekti un augstskola.”

Tagad, pēc astoņu gadu ilgas “atstrādāša-
nas”, ideja par pieminekļa atkal uzstādīšanu 
atdzimusi. Tās autori ir Ventspils Augstskola, 
kurai gan pieminekļa pārvešanai un uzstādī-
šanai savu līdzekļu nav. Pats A.Lembergs tā 
dēvētajā iknedēļas preses konferencē varbū-
tības izteiksmē izteica vēlmi, ka viņam labpa-
tiktos, ja pēc J.Gagarina pieminekļa pārvieto-
šanas uz Irbeni šo vietu sauktu par Ventspils 
Kosmosa centru. 

Iespējams, Lembergam  
Saeimas durvis drīz būs slēgtas

P 
riekšlikumi grozījumiem Saeimas 
Kārtības rullī un likumā par 
“Latvijas Republikas Augstākās 
Padomes tiesisko stāvokli un pen-
sijām” paredz noteikt aizliegu-

mu ielaist Saeimā bijušos parlamentāriešus, 
pret kuriem noteiktas sankcijas. 

Latvijā ir tikai viens bijušais AP deputāts, 
pret kuru par korupciju un politiskās ietekmes 
īstenošanu ar korumpētu politiķu starpniecī-

bu, ASV Finanšu ministrijas Ārvalstu aktīvu 
kontroles birojs noteicis starptautiskās sank-
cijas, un tas ir Aivars Lembergs. Viņam iekļū-
šanai parlamentā ir mūža caurlaide, tāpat kā 
visiem 138 AP deputātiem, kuri balsoja par 
Latvijas neatkarību. Caurlaidi viņš lielākoties 
izmantojis, lai tiktos ar partijas “Latvijai un 
Ventspilij” sadarbības partneriem ZZS frak-
cijas deputātiem, no kuriem divi – Gundars 
Daudze un Jānis Vucāns ir Lemberga partijas 

biedri. Bijusī finanšu ministre Dana Reiznece 
Ozola no “Latvijai un Ventspilij” izstājās 2018. 
gada novembrī un tagad ir Latvijas Zemnieku 
savienības biedre.

Pret abu likumu grozījumiem līdz ar 
ZZS frakciju  nobalsoja arī no partijas KPV.
LV izslēgtais Aldis Gobzems un šo partiju 
pametušie deputāti Linda Liepiņa, Karīna 
Sprūde, Didzis Šmits, kā arī pie frakci-
jām nepiederošā parlamentāriete Jūlija 
Stepaņenko, kura Saeimā tika ievēlēta no 
“Saskaņas” saraksta. Lēmumprojekts ar 48 
balsīm “par” un 14 “pret” nodots izskatīša-
nai komisijām. 

vāra beigām. Kā uzsver uzņēmumā “Ventspils 
reiss”, katrs piegādātais elektroautobuss no 
piegādātāja pilnībā tiks pieņemts tikai pēc 
tam, kad tas sevi būs apliecinājis 30 dienu ilgā 
nepārtrauktā darbībā Ventspils pasažieru pār-
vadājumu maršrutos. Tātad, visiem autobu-
siem būs jāveic nopietns testa pārbaudījums. 

Lai arī skaidri vēl nav iezīmēts datums, 

kad Ventspilī ar vērienu tiks atklāts pirmais 
jaunā elektroautobusa brauciens, pašvaldī-
bas uzņēmums “Ventspils reiss” cer, ka pir-
mos pasažieru pārvadājumus jaunajos auto-
busos varēs veikt vēl šī gada pašā nogalē. 
Kā skaidro “Ventspils reisā”, uzsākot pār-
vadājumus ar elektroautobusiem, plānots 
saglabāt pasažieriem ērto un ierasto mik-
roautobusu kustības režīmu, nodrošinot pēc 
iespējas īsāku laika intervālu starp reisiem, 
minimizētu ceļā pavadīto laiku un autobusu 
apstāšanos pēc pieprasījuma.

Protams, ka pasažieru autobusi paši par 
sevi ir ļoti dārgi, bet jaunākās paaudzes 
elektroautobusu izmaksas ir vēl milzīgākas. 
Piegādes līguma kopējā summa ir 5,559 
miljoni eiro. Vidēji viens elektroautobuss 
izmaksās 400 tūkst. eiro (piemēram, por-
tālā “Kursors.lv” bija izpētījuši, ka “paras-
tais” šis “Sprinter” modelis maksā vien no 
29 tūkst. eiro...). Tiesa, būtisks atspaids būs 
piesaistītais finansējums. Elektroautobusu 
un to uzlādes iekārtu piegāde norisinās ES 
Kohēzijas fonda līdzfinansētā projekta ietva-
ros, kuru “Ventspils reiss” īsteno sadarbībā 
ar Ventspils pilsētas pašvaldību. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo 

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92, Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: +371 636 02501

Fakss: +371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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Dānija izdos Misāni Latvijai
Dānijas tiesa atcēla lēmumu Latvijas 
pilsones Kristīnes Misānes izdošanu 
Dienvidāfrikas Republikai, turklāt Dānijas 
tiesa arī nolēma, ka K.Misāne ir jāizdod 
tiesāšanai Latvijā. Tas gan nenozīmē, ka 
DĀR process tiks izbeigts.

Latvija nebūs 
“pelēkajā sarakstā”
Finanšu darījuma darba grupa, kas ir 
pasaules centrālā organizācija naudas 
atmazgāšanas apkarošanai, nolēmusi 
Latviju tomēr neiekļaut “pelēkajā sarak-
stā”, jo Latvija izveidojusi stipru un noturī-
gu finanšu noziegumu novēršanas sistēmu.

Rekordaugsts reitings
Starptautiskā kredītreitingu aģentūra 
paaugstinājusi Latvijas kredītreitingu no 
“A” līdz “A+”, nosakot tam stabilu nākot-
nes perspektīvu. Tas ir Latvijai vēsturiski 
augstākais novērtējums 14 gadu laikā 
kopš Latvija ir iekļauta šajā reitingā. 

Nevarēs izvairīties 
ar “atturos”
Saeimas Juridiskā komisija atbalstīja priekš-
likumu, kas paredz atteikties no “atturē-
šanās” balsojuma ņemšanas vērā kopē-
jā Saeimas kvorumā. Līdz ar to nākotnē 
“atturas” balsis netiks pieskaitītas “pret” 
balsīm, kā tas ir līdz šim un formāli deputā-
tus attaisno balsojumu “noraušanā”.

Nemiro ieceļ Rebenoku  
brīvostas valdes vadībā
Ekonomikas ministra Ralfa Nemiro tuvs 
paziņa un padomnieks Pāvels Rebenoks, 
kuru nesekmīgi centās iecelt “Latvenergo” 
padomē, tagad ir iecelts par Rīgas 
Brīvostas pārvaldes valdes priekšsēdētāja 
vietnieku. Brīvostas vadītāja amatā iecelts 
Viesturs Zeps no “Latvijas attīstībai”.

Ja nerīkosies, 
sūdzēs valsti tiesā
Tiesībsargs Juris Jansons sola vērsties 
Satversmes tiesā, ja Saeima tuvāko trīs 
mēnešu laikā nelems par solīto algu pie-
augumu mediķiem. Jau decembra vidū 
tiesībsargs atzina, ka Saeimas deputātu 
balsojums par šī gada valsts budžetu ir 
atzīstams par antikonstitucionālu. 

“KPV LV” jauno valdi 
neapstiprina
Uzņēmumu reģistrs atteicies reģistrēt 
izmaiņas partijas “KPV LV” valdes sastāvā 
un grozījumus statūtos, jo biedru sapul-
ce nebija lemttiesīga. Valsts galvenais 
notārs norāda, ka trūkumi jānovērš līdz 
20. aprīlim un jāsasauc jauna sēde.

Goda konsuls – 
kontrabandists
Latvijas goda konsuls Ukrainā Jurijs 
Ihnatko aizturēts uz Ukrainas-Ungārijas 
robežas. Viņa automašīnā atrada vai-
rāk nekā 6500 paciņu ar kontrabandas 
cigaretēm. Reaģējot uz notikušo, Ārlietu 
ministrija J. Ihnatko no amata nekavējo-
ties atsauca.

Gada sākumā pozitīvs 
dzimstības rādītājs
Janvārī reģistrēti 1,6 tūkst. jaundzimušo, 
kas ir par 5 % vairāk nekā pagājušā gada 
attiecīgajā mēnesī. Tiesa, mirušo skaits 
arvien ir lielāks par jaundzimušo skaitu 
– janvārī mūžībā devās 2,7 tūkst. iedzī-
vorāju, lai gan tas bija par 13% mazāk 
nekā pirms gada. 

Valsts aizsardzība – 
obligāts priekšmets
Turpmāk skolās katram bērnam un jau-
nietim būs jāapgūst valsts aizsardzības 
mācība. Nodarbībām būs jānotiek reizi 
mēnesī un tās būs jāapmeklē obligāti.

LASĪTĀJA VĒSTULE

Kopš pagājušā gada uz Ventspils – Kuldīgas šosejas notiek apjomīgi remontdarbi un šī iemesla dēļ vairāki ceļa posmi tika regulēti 
ar luksoforiem. Taču daudzi autovadītāji minētajās vietās apzināti pārkāpj satiksmes noteikumus, tādējādi radot nevajadzīgu 
haosu uz ceļa posmiem ar ierobežotu kustību. Agresīvie un nekulturālie autovadītāji paliek nesodīti, bet kārtīgiem braucējiem – 
tikmēr slikts noskaņojums un dusmas…

Cilvēkam raksturīgi bieži vien iedomāties sevi labāku nekā patiesībā, un tas ir tikai saprotams. It sevišķi mūsdienās, kad apkārtējā 
vide un sabiedrības tendences burtiski uzspiež neatpalikt un sekot līdzi piemēram. Diemžēl, bieži vien šis ir ļoti neveselīgs “labais” 
piemērs, jo cilvēks mēdz izlikties par to, kas nemaz nav. Šoreiz ir runa par to, kā mūsu sabiedrība mēdz izprast jēdzienu “turīgs” un 
“mazturīgs”, kā arī tas ļoti skaidri liecina par to, kā cilvēki bieži vien mēdz izprast pratību rīkoties ar savas ģimenes budžetu. 

Lasu par šī brīža aktualitāti – reğionālo reformu Latvijā – un sakāpināto emocionalitāti mūsu Ventspils un novada sakarā. Par 
prognozētajiem zaudējumiem ar gandrīz trağisku rezultātu varam lasīt turpat visos portālos, kas šos jautājumus vētī. Jau tas dara 
uzmanīgu domājošu un analizēt protošu lasītāju. 

44% sevi pieskaita vidusslānim, taču tikai retais tam atbilst

Š 
oreiz stāsts ir par “Swedbank 
Finanšu institūta” pētījumu, kuru 
finanšu iestāde publiskoja šomē-
nes. Tas ir pētījums par vidusslāņa 
portretu Latvijā. No vienas puses, 

aptaujā 44% respondentu norādījuši pār-
liecību, ka pilntiesīgi pieder sabiedrības 
vidusslānim, taču tālāk padziļinātā izpētē 
par finanšu pratību un saviem finansiāliem 
apstākļiem atklājās, ka šim slānim patiesībā 
pieder tikai retais, un vairums tikai domā, ka 
ir piederīgs vidusslānim. 

Biežāk vidusslānim sevi pieskaita gados jau-
nāki cilvēki – vecumā līdz 45 gadiem, ar labā-
ku izglītību un sev piederošu nekustamo īpa-
šumu. Iedzīvotāju skatījumā gada laikā no 810 
līdz 851 eiro pieaudzis nepieciešamo ieņēmu-
mu apjoms uz vienu ģimenes locekli, lai māj-
saimniecība atbilstu vidusslānim. Tas skaidro-
jams ar valsts kopējo ekonomisko attīstību, 

algu pieaugumu un inflāciju. Nedaudz paze-
minājies iedzīvotāju pašvērtējums par savas 
ģimenes spēju bez grūtībām segt ikmēneša 
kredītmaksājumus un citus obligātos maksāju-
mus, kā arī spēju izmantot maksas medicīnas 
pakalpojumus un reizi gadā ar ģimeni doties 
nedēļu garā ārvalstu ceļojumā.

Aptaujātie arī pārliecinoši atbildējuši: savs 
nekustamais īpašums, iespēja vismaz reizi 
gadā doties nedēļu ilgā ārvalstu ceļojumā un 
spēja bez grūtībām segt ikmēneša obligātos 
maksājumus – tie ir trīs svarīgākie priekšno-
teikumi, kas apliecina statusu sabiedrībā jeb 
piederību vidusslānim. Izklausās skaisti, taču 
tad, kad šiem pašiem cilvēkiem uzdeva detali-
zētākus jautājumus, atklājās, ka patiesībā paši 
nemaz nespēj šos kritērijus izpildīt. Tie bija 
pa spēkam tikai 1/10 daļai no tiem, kuri sevi 
uzskata par piederīgiem vidusslānim. Tikai 
1/3 atzina, ka bez grūtībām var atļauties segt 

ikmēneša kredītmaksājumus un citus obli-
gātos maksājumus, bet nedēļu garā ārzem-
ju ceļojumā ik gadu var atļauties doties vien 
katrs piektais.

Kaut arī aptaujātie lielākoties faktiski neat-
bilst pašu definētajiem vidusslāņa kritērijiem, 
viņi ir izteikti skeptiski par šīs sabiedrības gru-
pas kopējo lielumu Latvijā.

Bet ir arī labās ziņas! Finanšu ziņā stabilākas 
un prasmīgākas ir tās mājsaimniecības, kuras 
ekspertu skatījumā uzskatāmas par piederī-
gām vidusslānim. Proti, tās bez grūtībām tiek 
galā ar obligātajiem ikmēneša maksājumiem, 
ir izveidojušas uzkrājumus vismaz mēnešal-
gas apmērā un reizi gadā var atļauties nedēļu 
ceļot vai brīvi atļauties papildu tēriņus izklai-
dei, mājokļa iekārtošanai. “Interesēties par 
savu naudu un mācēt ar to rīkoties gudri nozī-
mē lielisku iespēju tuvoties vidusslānim,” tā 
savā publikācijā uzsver institūts. 

Kas notiks, kad Ventspils ar novadu apvienosies?

Nevarētu būt, ka esam ievēlējuši valdību, 
kura to tik vien domā, kā ieriebt valsts iedzī-
votājiem. Neviena sazvērestības teorija tādu 
kritiku neizturētu. Bet paklausoties, kādi ir 
pretargumenti, cilvēks paliek mēms. Ko tik 
pret mums neplāno! Un jo sevišķi Ventspilī! 
Ūdens tarifi celšoties, skolas novadā iešot 
mazumā... visas briesmas pat nevar uzskatīt. 
Tomēr visam kā punkts uz i ir Lemberga ietek-
mes pat ne mazināšana, bet izkaušana! Vārdu 
sakot, kas nu kuru vēlētāju aizķer – tarifi, skolu 
un klašu skaits vai Lembergs. Vai tiešām tik 
zemu tiek vērtēta mūsu vēlētāju spriestspēja? 
It sevišķi pēdējos divos mēnešos esam uzzinā-
juši tik daudz, cik visos iepriekšējos gados nav 
izdevies. Un ne visiem pa spēkam šo informā-
ciju pilnībā izvērtēt. Varbūt tādēļ nepamanām 
tos daudzos ieguvumus no reformas kaut vai 
Ventspilī un novadā. 

Uzdosim sev jautājumu: ja pilsēta un novads 
jau šobrīd būtu vienoti, vai mēs novērotu tādas 

dīvainības kā vienā vietā pārtrauktu veloceliņu, 
lai  pēc dažiem km tas turpinātos kā ietve, bet 
ne celiņš velobraucējiem. Tieši tā tas ir, braucot 
uz Staldzeni. Lai gan tieši uz Staldzenes jūrma-
las peldvietu tas būtu daudzkārt nepiecieša-
māks nekā uz Bušnieku ezera publisko peld-
vietu. Izskaidrojums vienkāršs- novada teritori-
jā pilsēta neko izbūvēt nevarēja. 

Cits piemērs, ir uzbūvēts slēpošanas kalns 
blakus jau esošajai Spicītei. Loģiski būtu kalnu 
būvēt uz jau esoša paaugstinājuma reljefā, 
ne bērt to blakus bijušajā purvā. Šādi pie-
ejot, kalns būtu vismaz par 1/3 augstāks. Bet! 
Mūsu kalns atrodas pilsētā, ne Cirpstenē. Lai 
piesaistītu ES naudu, plaša un dažāda terito-
rija ar tās infrastruktūru noteikti ir pateicīgāka 
no naudas devēju skatupunkta. Jā, vajadzēs 
iemācīties vispusīgāk un padziļinātāk pama-
tot naudas nepieciešamību, bet vai mums 
trūkst gudri un zinoši speciālisti? Galvenais, 
lai viņi strādātu ar pārliecību par to, ka tas 

nesīs augļus mums visiem. Lai strādātu ar 
gaišām un pozitīvām domām par jau tuvāko 
nākotni. Ja līdz šim jaunatne no Ventspils un 
novada aizbrauca, tad daudzējādā ziņā tā bija 
arī neviennozīmīgi vērtējamā, saudzīgi sakot, 
politiskā situācija Ventspilī. Bet tā strauji mai-
nās. Jaunajai paaudzei ir reāls skatījums uz lie-
tām. Ar omīšu pabalstiem tos neviens nepār-
liecinās. Bet potenciāli jaunie uzņēmumi, kas 
jau šobrīd var veidoties, pateicoties Ventas 
ostas nodibināšanai un līdz ar to izmaiņām 
Ventspils infrastruktūrā, jaunajai paaudzei ir 
spēcīgs arguments atgriezties dzimtajā vietā. 
Jo mēs šobrīd kopīgi veidojam jaunu laiku 
mūsu dzimtajā vietā. Katrs sirdī īsts ventspil-
nieks Ventspilij un novadam vēl augt, attīstī-
ties un plaukt. 

Bijām sen nobrieduši pārmaiņām. 
Korupcijas, grābšanas, slavināšanas un izrā-

dīšanās politikai ir jāaiziet uz neatgriešanos.
 “Pastāvēs, kas pārmainīsies”. Rainis

Iedzīvotāju sūdzības ņem vērā. Policija 
pastiprināti uzrauga ceļa posmu pie Vārves

V 
alsts policija beidzot ņēmusi 
vērā saņemtās daudzo vents-
pilnieku sūdzības. Pēdējā laikā 
par notiekošajiem pārkāpumiem 
bijis īpaši liels sūdzību skaits. 

Sūdzību epicentrs ir ceļa posms pie pašas 
Vārves.

NEKAUNĪGI BRAUC PIE SARKANĀS 
GAISMAS

Kā pastāstīja Valsts policijas Kurzemes reģio-
na pārvaldes pārstāve Madara Šeršņova, iedzī-
votāji savās sūdzībās norāda: “Autovadītāji 
neievēro ceļu satiksmes noteikumus, galveno-
kārt braucot tad, kad luksoforā deg sarkanais 
aizliedzošais signāls. Tie, kuriem būtu kārta 
izbraukt ceļa posmu pie luksofora zaļā signāla, 
to tā iemesla dēļ nevar.”

Turklāt situācija ir tik nožēlojama, ka šiem 
šoferīšiem rupjo autovadītāju rīcības dēļ nākas 
palaist garām vismaz divus luksofora zaļos 

signālus, jo ir jāgaida uz automašīnu kolonnu, 
kas nāk pretī…

PĀRIS STUNDU LAIKĀ – 
10 PĀRKĀPUMI!

Valsts policijas Kurzemes reģiona pārvaldes 
Kārtības policijas biroja Patruļpolicijas noda-
ļas Satiksmes uzraudzības rotas amatperso-
nas 19.februārī rīta pusē sāka kontrolēt minē-
to ceļa posmu. Ķēriens bijis liels – pāris stundu 
laikā noķerti desmit likumpārkāpēji. Dažam 
autovadītājam sanācis pat “komplektiņš” ar 
pārkāpumiem.

Protokoli galvenokārt tika noformēti par 
luksofora signāla neievērošanu, taču tika fik-
sēti arī tādi pārkāpumi, kā, piemēram, atļau-
tā braukšanas ātruma pārsniegšana, agre-
sīva braukšana un virzienrādītāju nelietoša-
na. Tāpat tika noformēti protokoli par trans-
portlīdzekļa vadīšanu, ja ir spēkā transportlī-
dzekļa vadīšanas tiesību izmantošanas aizlie-

gums, par lielāka pasažieru skaita pārvadāša-
nu, nekā to norādījis transportlīdzekļa izgata-
votājs, par tāda transportlīdzekļa izmantošanu 
ceļu satiksmē, kuram noteiktajā termiņā nav 
veikta valsts tehniskā apskate un par tāda 
transportlīdzekļa izmantošanu ceļu satiksmē, 
attiecībā uz kuru nav izdarīta tā īpašnieka civil-
tiesiskās atbildības obligātā apdrošināšana.

PIE VĀRVES SOLA BEIDZOT KĀRTĪBU
Valsts policija arī turpmāk iespēju robežās, 

iedzīvotāju norādītajos laikos, kad šī problēma 
ir aktuāla, uzraudzīs minēto ceļa posmu – gan 
ar trafarētajām, gan netrafarētajām Valsts poli-
cijas automašīnām, gan arī veicot videonovēro-
šanas funkciju, kur tiek fiksēti likumpārkāpēji.

Valsts policija aicina autovadītājus būt 
saprotošiem un ievērot satiksmes ierobe-
žojumus, cienīt citus satiksmes dalībniekus, 
izbraukt agrāk, lai galamērķī nokļūtu laicīgi 
bez stresa un pārkāpumiem. 
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“Venta 2002” gūst 10 vārtus 
mačā
Pārliecinošāko un rezultatīvāko uzva-
ru Junioru attīstības hokeja līgā šose-
zon svinēja HK “VENTA 2002”, mājās ar 
10:1 apspēlējot “Pārdaugava/Prizma”. 
Edgars Cgojevs sakrāja 5 (2+3) punk-
tus, tikpat arī Elvis Kaimiņš (1+4), bet 
Kristers Bergmanis guva 4 (2+2) punk-
tus. Pēc šīs uzvaras ventspilnieki atgrie-
zušies turnīra tabulas 1. pozīcijā.

Čavaram debijā 2 punkti, 
Gulbim 6 minūtes
34 gadu vecumā Latvijas basketbola 
izlasē debitējis pieredzējušais ventspil-
nieks Māris Gulbis. Debijas mačā pret 
Bosniju un Hercegovinu viņam 6 minū-
tēs viens neprecīzs divpunktu metiens. 
Otrs BK “Ventspils” pārstāvis Klāvs 
Čavars debijas mačā 5 minūtēs guva 2 
punktus un nopelnīja 3 piezīmes.

Krūzbergs astotais 
Pasaules kausā
Ventspils talantīgais šorttreka slidotājs 
Roberts Krūzbergs izcīnījis augsto 8. 
vietu Pasaules kausa izcīņas posmā 
1000 m distancē. Nīderlandē notiku-
šajās sacensībās viņš startēja arī 5000 
m stafetē kopā ar savu brāli Kārli un 
Jēkabu Saulīti, taču 1. kārtā palika bez 
ieskaitīta rezultāta.

Rekords un solis tuvāk 
Tokijai
Spānijas atklātajā čempionātā uzva-
ru svinējis Ventspils soļotājs Ruslans 
Smolonskis, turklāt sasniedzot jaunu 
personisko rekordu 50 km soļošanā – 
3.56:02. “Pateicoties šim rezultātam, 
esmu jau tuvāk Tokijas Olimpiskajām 
spēlēm,” komentēja sportists.

Violejbolistiem vēl viens 
zaudējums
Ventspils volejbolisti ar zaudēju-
mu noslēguši Nacionālās 1.līgas čem-
pionāta regulārās sezonas 2. kārtu. 
Kārtējā mačā ventspilnieki viesos ar 
0-3 piekāpās “Jēkabpils Juniori/JSS”. 
Kopvērtējumā VK “Ventspils” palika 
ceturtie, sakrājot 14 punktus 10 spēlēs.

Pēdējā pārbaudē beidzot 
uzvara
Pirmo un vienīgo uzvaru treniņnomet-
nē Turcijā svinējis FK “Ventspils”, kas 
nometnes pēdējā dienā ar 1:0 pārspē-
ja Groznijas klubu “Ahmat”. Vienīgos 
vārtus guva komandas jauniegu-
vums, rezultatīvi spēlējošais Krievijas 
leģionārs Jevgēņijs Kozlovs.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

PIEKTDIEN – 2020. gada 28.februārī

plkst. 18.15

HK Venta 2002 – IHS/Prizma

Latvijas bērnu un
jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2020. gada 29. februārī

plkst. 13.15

U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – Baltie Vilki

SESTDIEN – 2020. gada 29. februārī

plkst. 15.30

U-13 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Talsu NSS/THK

KĀPĒC VBP VALDE LĒMA ATBALSTĪT 
BASKETBOLA KLUBU?

Kāpēc Ventspils brīvosta tomēr nolē-
ma atbalstīt basketbola klubu “Ventspils”, 
jautājām Ventspils brīvostas valdes locek-
lim, Finanšu ministrijas pārstāvim Ģirtam 
Valdim Kristovskim. 

- Vienīgais iemesls, kāpēc ostai finansiāli 
grūtā situācijā brīvostas valde pieņēma šādu 
lēmumu, bija kluba basketbolistu un treneru 
neapskaužamais stāvoklis. Viņi jau nav vainīgi, 
ja kluba bijušais prezidents Lembergs ir smagi 
iegāzis un pievīlis komandu. Ja jaunā brīvostas 
valde neatvēlētu līdzekļus reklāmai, basket-
bola klubs nevarētu pabeigt sezonas otro pusi. 
Spēlētāji un treneri sezonas vidū tiktu izmes-
ti uz ielas. Galu galā klubs spēlē veiksmīgi kā 
Latvijas mēroga, tā arī starptautiskajā arēnā, 
FIBA turnīra līmenī.  

- Taču šāds brīvostas valdes solis rada 
viedokli, ka A. Lemberga ietekme nav 
mazinājusies ne tikai Ventspils pilsētas 
domē, bet arī brīvostā. Kā bijušais kluba 
prezidents, viņš turpina uzspiest un panākt 
savas politiskās un finanšu intereses, tajā 
skaitā uzspiedis brīvostas valdei basketbo-
la kluba finansēšanu. 

- Nē, tas tā nav. Vēlreiz uzsveru, ka brīvos-
tas valde lēmumu par atbalstu pieņēma spor-
ta, basketbolistu, viņu treneru dēļ. Ja brīvos-
tas valdi vadītu politiski apsvērumi, pirmkārt, 
valde nebūtu piešķīrusi naudu basketbolam. 
Turklāt Lemberga rīcība, viņa regulārie aiz-
skarošie izteikumi par pašreizējo brīvostas 
valdi, tā vien prasās, lai viņu “sodītu”, tas ir, 
nefinansētu sankcionētā Ventspils preziden-
ta bijušo klubu! Tas būtu bijis visvienkāršākais 
risinājums.

- Vai tas nozīmē, ka basketbols būs brī-

vostas valdes prioritāri atbalstītais sporta 
veids? Reklāmai, izmantojot futbola klubu, 
nauda netika atvēlēta.

- Nē. Basketbola klubam atvēlētie līdzek-
ļi ir uzskatāmi kā vienreizējs pasākums sezo-
nas pabeigšanai. Futbolam tās nav, jo sezo-
na nav sākta. Pašreiz vairāk nekā puse no 
2019. gadā rudenī Lemberga vadībā plāno-
tajiem mārketinga, reklāmas, mediju un dalī-
bas dažādos pasākumos līdzekļiem, tas ir, vai-
rāk nekā miljons eiro tiks novirzīti ostas tiešo, 
prioritāro funkciju nodrošināšanai. Pašreiz tiek 
uzsākts Ventspils brīvostas finanšu ilgtspējas 
kapitālieguldījumu audits. Pēc tā pabeigšanas 
atkārtoti vērtēsim iespējas atbalstīt sportu un 
citas jomas. Taču tad pilsētas domes vadībai ir 
jāpārtrauc brīvostas zākāšana un jāsāk atklāts 
dialogs par sadarbību, konkrētām sporta noza-
rēm, kam brīvosta varētu palīdzēt.

- Tātad brīvostas vadība koncentrēsies uz 
tiešo ostas vajadzību nodrošināšanu?

- Tieši tā. Diemžēl ostas infrastruktū-
ra gadiem bijusi atstāta novārtā. Izšķērdības 
laiks ir beidzies. Ir jāsavelk josta, jo saskaņā 
ar tranzīta un kravu konjunktūras izmaiņām, 
ar Krievijas ostu izvēršanos, ar Lembergam 
piemēroto sankciju ietekmi, Ventspils brīvos-
tas termināļi sagaida kravu kritumu 2020. 

BK “Ventspils” var uzelpot – nauda būs!
gadā līdz 15 milj. tonnu. Situācija ir nopietna, 
tiek veikti nopietni pasākumi, lai saglabātu 
Ventspils Brīvostas pārvaldes finanšu ilgtspēju.

- Vai jūs redzat izeju no grūtībām, kuras 
pašreiz pieredz Ventspils osta, uzņēmumi, 
to darbinieki?

Skaidrs ir tas, ka tie laiki, kad kravas no 
Krievijas pašas meklēja ceļu uz Ventspili, ir 
beigušies. Krievija ir uzbūvējusi savas eks-
porta ostas, ogļu tirgus Eiropā sarūk klima-
ta izmaiņu politikas iespaidā, turklāt šogad 
ir bijusi ļoti silta ziema un ogles kā kurināmo 
Eiropā lietoja maz. Šie ir galvenie aspekti, kas 
nosaka kravu kritumu Ventspils ostā gada pir-
majos mēnešos, kā arī, visticamāk, nākotnē. 
Tāpēc jaunajai brīvostas valdei ir jānodrošina 
efektivitāte, taisnīga konkurence un Ventspils 
brīvostas reputācija. Brīvostas valdei ir jāat-
balsta, jāgarantē visu uzņēmēju intereses un 
līdzvērtīgas iespējas, jānovērš izšķērdība, pri-
māri jārūpējas par brīvostas finanšu ilgtspē-
ju, kā tālredzīgas attīstības priekšnosacījumu. 
Šīs vērtības ir Ventspils ostas reputācijas atgū-
šanas priekšnoteikums un garants. Tad būs 
iespējams veiksmīgi Ventspilī sadzīvot ostai, 
pašvaldībai un ventspilniekiem, būs līdzekļi 
arī pilsētas infrastruktūrai, kultūrai, sportam 
un radošumam. 

Nobeigums
Par atgriešanos dzimtajā Ventspilī Paulis 

raksta: “Pēc 30 gadiem redzēju atkal savu 
dzimto pilsētu Ventspili! Dik dīvainas izjūtas 
pārņem cilvēka sirdi, pēc tik ilgiem gadiem 
staigājot atkal pa takām, kas tik sen nav stai-
gātas, redzot atkal tik pazīstamas ainas, kas tik 
sen nav redzētas! Vēl jo vairāk, ja šie 30 gadi 
aizritējuši tik tālā pasaules malā, kā man tie 
bija aizritējuši!

Daudz pārmainījusies mana dzimtā pilsēta 
tomēr nebija – vismaz tāds bija mans pirmais 
iespaids. Gan šur un tur pacēlās jauni nami, 
bet bija vēl arī tik daudz namu, kas bija man 
tik labi pazīstami, it kā es tos vēl vakar būtu 
redzējis. Visā visumā tā bija tā pati vecā mīļā 
pilsēta, ar savām plieņu un ķieģeļu ietvēm, 
pa kādām arī es reiz biju staigājis. Kā sapnī 
tagad staigāju pa pazīstamām ielām, ar kurām 
saistījās tik daudz atmiņu par cilvēkiem, kas 
te kādreiz bija dzīvojuši. Kur tie bija palikuši? 
Pilsēta bija tā pati, bet tās iemītnieki nebija 
vairs tie paši – jaunas paaudzes bija stājušās to 
cilvēku vietā, kurus es kādreiz biju pazinis. Un 
ja arī bija šo cilvēku vidū sejas, kuras es kād-
reiz biju pazinis, tad tās jau tomēr bija pavi-
sam citas sejas. 30 gadi ir laiks!”

No Ventspils viņš tālāk dodas uz Pilteni, kur 
vecāki iegādājušies lauku mājas. Protams, 
tēvs un māte ļoti priecājas par pazudušā dēla 
atgriešanos. Tomēr tālo ceļojumu mikrobs 
Pauļa domās ir ieperinājies pārāk dziļi. Lūk, 
viņa pārdomas:

“Es jūtu, ka esmu pārāk ilgi bijis projām no 
savas dzimtenes – vairs nespēju visām sak-
nēm ieaugt dzimtajā zemē. Tā ir traģēdija, jo 
šī apziņa dara nemierīgu un sāp. Bet tas vēl 
nav viss. Es jūtu, ka mani ir savaldzinājis oke-
āns. Man ausīs šalc okeāna viļņi; es dzirdu, kā 
vējā pland buras; dzirdu pār savu galvu putnu 
kliedzienus. Vaļējām acīm redzu bezgalīgos 
ūdens klajumus; palmu galotnes apvāršņa 
malā; rifus, virs kuriem plīstošie viļņi kuļ bal-
tas putu svītras. Varbūt tur mani sauc un aicina 
kāda mīļa cilvēka sirds?”

Tomēr pusotru gadu Paulis Sproģis pavada 
Latvijā. Tiek sarakstīta atmiņu grāmata “Pāri 
ōkeanam”, ko izdevniecība “Krīvs” laiž klajā 
1937. gadā. Divus gadus vēlāk ASV un Anglijā 
iznāk grāmatas angliskā versija “Escape to the 
Sea”. Tā tiek tulkota vēl vairākās citās valodās. 
Pa to laiku Sproģis pamanījies pārbūvēt 23 
pēdas garu zvejnieku laivu, nodēvējis to par 
“Selgu” un sataisījies doties 10 000 jūras jūdžu 

Ventspilnieks Klusajā okeānā 
jeb Trakajiem pieder pasaule

garā ceļojumā pāri Atlantijas okeānam uz 
Austrāliju. 1937. gada augustā “Selga” atstāj 
Liepājas ostu. Diemžēl Pauļa Sproģa veiksmes 
limits šķiet izsmelts jau pirmajā braucienā…

PĒDĒJAIS CEĻOJUMS
Iecerētais otrais okeāna brauciens bija 

neveiksmīgs. Galvenie cēloņi: pirmkārt, “Selga” 
nebija piemērota šādam braucienam. Laivas 
mīļākais niķis bija pie mazākā pūtiena likties uz 
sāna, par ko Sproģim drīz vien nācās pārliecinā-
ties. Otrkārt, 1886. gadā dzimušais Sproģis trīs-
desmito gadu beigās vairs nebija nekāds jau-
neklis; gadi lika sevi manīt. Lūk, izvilkums no 
vietējās preses (slavenā burātāja gaitām šoreiz 
sekoja līdzi visas Latvijas avīzes):

“Rebela buru laiva atrasta izskalota krastā 
Aldeburgas ostas tuvumā. Kad vietējie iedzī-
votāji to uzgājuši, tie pārsteigti pamanījuši, ka 
laivā cieši aizmidzis guļ kāds cilvēks. Izrādījies, 
ka drošsirdīgais jūrasbraucējs bijis ārkārtīgi 
noguris un nemaz nepamanījis savas laivas 
izsviešanu krastā.”

Ceļojums jau sākotnēji bija lemts neveik-
smei. To nevarēja glābt pat tas, ka Paulis šoreiz 
bija ļoti nopietni sagatavojies: uz laivas bija ērti 
ierīkota kajīte, pārtikas krājumi sagatavoti vese-
lam gadam, bija muca ar ūdeni, pat divlampiņu 
radio. 22. decembrī Sproģis atstāj Aldeburgu un 
dodas uz Azoru salām. Līdz tām nokļūt neizdo-
das. Lūk, ko atkal raksta vietējā prese:

"Baigi brīži uz “Selgas” Biskajas jūras līcī. Cik 
ilgi viņš turējies pie apgāztās laivas, Sproģis 
vairs neatceroties. Vētrai stājoties, noticis brī-
nums. Laiva sākusi svērties uz sāniem un drīz 
vien atkal atradusies normālā stāvoklī. Sproģis 
pārliecinājies, ka viņa vienkāršā zvejnieku 
laiva šādam tālam braucienam nav piemēro-
ta. Viņš “Selgu” pārdevis kādam angļu zvej-
niekam par 25 angļu mārciņām. Sproģis pie-
biedrošoties kādai angļu ģimenei, kas tuvā-

kajās dienās jahtā “Reine Darvor” došoties uz 
Austrāliju.”

Paulis Sproģis secina, ka viņa mūžam piedzī-
vojumu reiz pietiek. Sproģis atgriežas Sidnejā. 
Un nu viņš atkal ir Freds Rebels. 

MŪŽA NOGALE
Rebels par sevi izsakās tā: “Esmu jau nogu-

ris no dzīves gadu straujuma un dēkainības. 
Mana vienīgā vēlēšanās ir mierīgi pavadīt 
atlikušos dzīves gadus.” Kontakti ar Latviju 
pēc 1940. gada saprotamu iemeslu dēļ aprā-
vās. Austrālijas latviešu aprindās Freds bija 
redzams ļoti reti. Iegādājies nelielu mājiņu 
nomalē, viņš strādāja par galdnieku. Vēlāk 
Rebels ir pazīstams kā Sidnejas baptistu-piec-
desmitnieku jeb pentakostu garīgais sludinā-
tājs. Viņš dzīvojis visai noslēgti, pat askētis-
ki, vienlaikus izpelnoties līdzcilvēku nedalītu 
cieņu. 1968. gada 10. novembrī Freds Rebels 
aizgāja viņsaulē un tika izvadīts gandrīz vai kā 
savas draudzes svētais.

Domājams, ka esības viņā pusē Freds Rebels 
atkal ir Paulis Sproģis. Dzimis ventspilnieks. 

Freda grāmatas franču izdevuma vāks.
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pavadījis  Dobelē. Abiem bijis priekšstats par dzīvi “rietumos”, 
jo arī mammas vecāki uzturējuši saikni ar Kurzemes radiem. 
Kas īsti mammas ģimeni drīzi pēc pirmās meitas Sņežanas 
piedzimšanas  pamudinājis pārcelties uz dzīvi Latvijā, Natālija 
īsti nav noskaidrojusi.  Viņa pasaulē nākusi jau Zirās, kur vecāki 
atraduši darbu kolhozā “Liekne”.  Bet pieļauj, ka iemesli droši 
vien bijuši tie paši “labākas dzīves” meklējumi, kas pirms pāris 
gadu desmitiem likuši uz Īriju aizbraukt viņas māsas ģimenei. 

DAILI RADA DARBS
“Mani, par laimi, ceļš svešumā nevilināja, jo sešpadsmit 

gados satiku savu mūža mīlestību Raimondu. Kā vēlāk izrādī-
jās, gluži neticami strādīgu, sportisku un gudru puisi, kuru tiku 
redzējusi vecākajās klasēs Ziru skolā, kur abi mācījāmies, bet 
vēlāk viņš pat ballītes reti apmeklēja, uzskatot to par tukšu 
laika nosišanu. Nopietnāka saskatīšanās notika it kā nejauši, 
vietējā parkā vai varbūt volejbola laukumā, jo netālu no tiem  
bija manu vecāku māja,” Natālijai prieks, ka īstenībā Raimonds 
atklājies ne vien kā nopietns, bet domu biedru vidū arī gana 
asprātīgs un sabiedrisks cilvēks, pirmajā vietā vienmēr liekot 
ģimeniskās vērtības. 

“Kad Raimonda vecāki privatizēja kolhoza liellopu fermu, 
viņš to sakārtoja līdz nepazīšanai. Taču gotiņas nācās pār-
dot, kad piena lopkopība Latvijā kļuva dramatiski nerentabla. 
Tagad viņš pievērsies bioloģiskajai graudkopībai, gandrīz viens 
pats apstrādā 300 hektārus nomātas zemes. Reizēm grūti pat 
saprast, kur viņam vēl paliek laiks un spēks,lai palīdzētu man 
darbā siltumnīcā,” Natālija pieļauj un ir gandarīta, ka vīrs to 
nedara tikai pienākuma pēc, bet arī tālab, ka uz rožu trauslo, 
daudzveidīgo un saudzējamo skaistumu viņiem ir līdzīgs skatī-
jums – daili rada tikai daba un darbs.

AMATS AMATAM BRĀLIS
Atskatā Natālija nešaubās, ka iet pa “rožu ceļu” viņai lēmis 

liktenis, tikai meitene to uzreiz nav pamanījusi.  
“Piedzimu un augu vecāku mājās, kuras tā arī saucās – 

“Rozes”. Kā jau Latvijas lauku ciematos pieņemts, pie mūsu 
“līvānietes” bija ne tikai gurķu un sīpolu vadziņas, bet arī mam-
mas stādītie un koptie rožu krūmi, kurus ravējām, laistījām un 
izsmaržojām arī mēs ar vecāko māsu,” Natālijai toreiz tas šķitis 
tikai tāds pašsaprotams lauku dzīves jaukums, jo tuvākā nākot-
ne saistījusies ar komerczinību apgūšanu RTU Tehniskajā kole-
džā Ventspilī. Pēc tam rutīnas darbs pie datora lielā šīs pilsētas 
tirdzniecības firmā, paralēli neklātienē iegūstot augstāko izglī-
tību un bakalaura grādu sociālajās zinībās. Kāpēc toreiz svarīgi 
bijis iegūt tieši tādu izglītību,  Natālijai joprojām grūti atbildēt. 
Bet secinājums ir, ka tā ļoti noder tagadējā, pavisam citas ievir-
zes darbā, jeb, kā senie ļaudis teiktu – amats amatam brālis.  

“Šinī ziņā līdzīga pieredze arī Raimondam – viņš Rīgā apgu-
va tolaik populāro bārmeņa un pavāra specialitāti. Bet nav tajā 
strādājis, jo pēc rakstura pats grib būt noteicējs par savu dzīvi 
un darbu, nevis pakalpot citiem. Toties visai ģimenei prieks, 
kad viņš pa retam saņemas pagatavot maltīti, kurai labas garš-
vielas netiek žēlotas,” Natālija atzīst, ka attiecībā uz strādāša-
nu domā līdzīgi, tāpēc arī izvēlējusies rožu audzēšanu, kas ļauj 
saglabāt patstāvību un pašcieņu.   

VIEGLI GRĀMATĀS, CITĀDI PUSPAGRABĀ
“Tālāk kā jau dzīvē – atradu darbu Zirās, jo tur taču bija 

Raimonds...Sākām ierīkot ģimenes ligzdu, vīrs nopirka taga-
dējos “Rubīnus”, kas toreiz bija diezgan nolaista, nepabeigta 
jaunbūve, faktiski tikai mūra sienas, kurām vēlāk vajadzēja sil-

Pāri raizēm pie rozēm

tināšanu un jaunu jumtu, nemaz nerunājot par iekšējo apda-
ri. Pat īsta piebraucamā ceļa  te nebija, apkārt gandrīz klajš 
lauks,” šai ziņā Natālijai jānotic uz vārda, jo šodienas sakoptību, 
palīgbūves, siltumnīcas un stādījumus “Rubīnos” vērojot, ainu 
pirms divdesmit gadiem var tikai iztēloties. 

“Pagaidu dzīvošanai iekārtojām vienu istabiņu, bet mājas 
pārbūvi ar vecāku palīdzību pabeidzām divos gados,” Natālija 
stāsta, ka neilgu laiku darbu specialitātē atradusi tranzīta 
uzņēmumā “Ventamonjaks”, bet, kad pieteicies dēls Martins, 
“ģimenes padomē” nolemts –  pagaidām viņai galvenais darbs 
būs pirmdzimtā aprūpēšana,” Natālija piekritusi, līdztekus   tur-
pinot nekad nebeidzamo jaunās dzīvesvietas labiekārtošanu, 
tanī skaitā plānojot rožu stādījumus piemājas zemes hektārā. 
Šo ieceri labprāt atbalstījis arī Raimonds, tāpēc sapirkti mežeņi 
un viss pārējais rožu potēšanai, jo mini rozāriju laukā gribējuši 
ierīkot pašu spēkiem.

“Šim darbam mūsu mājas puspagrabā bija ideāli apstākļi, 
speciālajā literatūrā un internetā rožu potēšana aprakstīta kā 
gana vienkārša, taču praksē viss nebūt neveicās tik raiti un 
gludi,” Natālija šos “ērkšķus” iesācēja ceļā uz rozēm uzskata 
par neizbēgamiem un pat vajadzīgiem, jo tā bijusi laba mācī-
ba priekšdienām. Arī iespēja tieši iepazīties ar lieliskiem cilvē-
kiem, prasot padomu rožu audzēšanas amata korifejiem gan 
Latvijā, gan pastarpināti internetā kontaktējoties ar speciālis-
tiem citās zemēs, jo īstie rožu audzētāji lielāko tiesu ir gaiši un 
nesavtīgi cilvēki, kas pašu radīto skaistumu novēl arī citiem. 

AIZVĒSTURISKAIS KULTA ZIEDS
Natālija šai ziņā sevi atļaujas pieskaitīt “savtīgi nesavtīga-

jiem”, jo regulāri ar priekšlasījumiem par rožu audzēšanu un 
kopšanu uzstājas semināros un diskusiju vakaros Ventspilī un 
citās pilsētās, atbild uz klientu jautājumiem tirgos un gadatir-
gos, dod padomus internetā un uz “Rubīniem”pēc stādiem 
atbraukušajiem pircējiem. 

“Kā stādu audzētāja es reizēm jūtos duālā situācijā – rozes 
ir daudzgadīgs augs, kas, labi kopts, saimnieku priecē desmi-
tiem gadu. Vācijā ir augstcelma roze, kuras vecumu lēš uz tūk-
stoš gadiem, bet ASV kāda ilgdzīvotāja sasniegusi piecu metru 
augstumu. Tas nozīmē, ka, pamācot šo augu kopējus, es poten-
ciāli samazinu savas un kolēģu izredzes pārdot klientiem mūsu 
izaudzēto, jo viņiem rozes jau ir. Tādos gadījumos mierinu sevi 
ar domu, ka varu piedāvāt nevis dažas, bet ap trīssimts dažādu 
rožu šķirņu, kas garantēti piemērotas tieši Latvijas apstākļiem. 
Tik daudz savā dārzā būs retajam, bet esmu pārliecināta  – kaut 
vai aptuveni tādu pat skaitu ziedošu rožu savā lauciņā  gribētos 
redzēt gandrīz visiem. Pie manis var izvēlēties to, kura patie-
šām uzrunā neatvairāmi, un īstena rožumīļa acīs tāda noteikti 
iekritīs. Šeit svarīgi ir uzticēties pārdevāja godavārdam, jo daļa 
rožu tiek mpārdota vēl bez ziediem” Natālija pārliecināta ka 
par mīlestības simbolu un kulta ziedu uzskatītajām rozēm pie-
mīt kāda maģiska pievilcība, jo ne velti cilvēki tās, sākotnēji 
ārstnieciskos nolūkos, audzējuši jau trīs tūkstošus gadu pirms 
mūsu ēras. Viņasprāt, rožu audzētāji ir īpaša rakstura un dzī-

vesveida cilvēki, kas nopietnāk nekā citu ziedu 
cienītāji, spēj novērtēt pašu veidotā un dabas 
radītā skaistuma nianses visā to žilbinošajā 
daudzveidībā. Zirinieces kolekcijā ir gan flori-
bundrozes, gan vīteņ- un tējhibrīdrozes, klāje-

niskās, mini, augstcelma un parka rozes un kas tik vēl nē, sala 
izturīgās sniega rozes ieskaitot. Šī daudzkrāsainība tiek regulāri 
papildināta ar pasaulē un Latvijā selekcionētajiem jaunumiem. 

ZINOŠĀKIE ROŽUMĪĻI IR TIEŠI VENTSPILĪ
“Protams , fiziski ar visu šo potenciālo krāšņumu nav iespē-

jams iepazīstināt izbraukumu tirgos, bet to var aplūkot klātie-
nē “Rubīnos” un mūsu mājas lapā, bet piegādi pasūtīt caur 
“Omniva” tīklu, kuru izmantojam arī mēs savu krājumu papil-
dināšanai,” Natālija piebilst, ka parastajam rožu audzētājam 
diezin vai ir iespēja un vajadzība izsekot visiem nozares jaunu-
miem, tāpēc aicina uzticēties profesionāļiem, pie kādiem pēc 
divpadsmit darba gadiem uzdrošinās  pieskaitīt arī sevi. 

“Reizēm es nedaudz niekojos arī ar vasaras puķu stādu 
audzēšanu, bet daudzgadīgās rozes kvalitātes latiņu paceļ 
pavisam citā augstumā: pie manis var pienākt arī pēc trim un 
pieciem gadiem un pastāstīt, kā aug “Rubīnos”pirktais stāds. 
Par laimi, pārmetumu līdz šim bijis maz, it īpaši no ventspilnie-
kiem, kurus vērtēju kā vienus no zinošākajiem un atbildīgāka-
jiem rožu audzētājiem ne vien Latvijā, bet pat visādi izslavētajā 
Igaunijā, kur rozes, starp citu, naudas izteiksmē ir divreiz dār-
gākas, nekā pie mums,”Natālija ar savu “rožu busiņu” pabijusi 
arī kaimiņzemē, bet secinājusi, ka tālais brauciens noēd iegu-
vumus cenā. 

LAI MŪŽAM KLĀTESOŠS
“Esmu mudināta audzēt arī grieztos ziedus, bet šī nodarbe 

man nešķita pievilcīga. Kaut vai tāpēc, ka šo skaistumu atkal 
un atkal kāds var nopirkt par naudu, bet man ētiski pareizāk 
šķiet piedāvāt cilvēkiem iespēju to savā dārzā radīt un kopt 
pašiem. Tāds paliek prātā un dvēselē, un tāpēc ir mūžīgi klāt-
esošs,” Natālija pārliecināta, ka tas saglabāsies arī viņu bērnos, 
tāpat kā viņā ir saglabājies no mammas stādītajām rozēm. 

“Pagaidām neesmu pārliecināta, cik dziļi rožu smaržas un 
krāsas paliks divpadsmitgadīgā dēla Martina atmiņā, jo šobrīd 
viņa prātu aizpilda un spēkus paņem basketbols. Sports viņam 
asinīs droši vien no tēva, kurš nesenā pagātnē bija veiksmīgs 
motobraucējs un vieglatlēts. Pirmklasniecei Amēlijai talantu tik 
daudz, ka paredzama liela sijāšana, kamēr paliks īstie un dzīvē 
vajadzīgie. Viņa interesējas par rozēm un palīdz darbā ar tām, 
mēģina dejot, muzicēt un zīmēt, jo savulaik stundas glezno-
šanā esmu ņēmusi arī es un ģitāras spēle ir mans joprojām 
nepiepildītais sapnis.

Dzīve rādīs tālāko, bet pagaidām mums visiem ir labi un 
interesanti tagadējā ikdienā, kurā, diemžēl, pietrūkst dažu 
stundu. Kad sagribas atslodzes un  patiešām siltas saules, 
metam ģimenes busiņā četrus skrejriteņus,laižam uz kaimiņze-
mēm, uz Vāciju vai Spāniju un pāris nedēļas ar skrituļiem rul-
lējam pa turienes rozārijiem, parkiem un seno vecpilsētu ieli-
ņām, kur lieveņus apskauj vīteņrozes. Mūsu mājās palikušo 
krāšņumu pa to laiku aprūpē čaklā mamma Olga, uz viņu 
var paļauties,” Natālija neslēpj, ka Klestroviem kāds ceļojums 
padomā arī šai vasarai. 

Klestrovu ģimene brīvdienā, apmeklējot Ventspili.

No rozēm pie palmām: Klestrovu ģimene siltajās zemēs.

Martins un basketbols ir nešķirami.

Natālijas mamma Olga – čaklais rūķis meitas 
siltumnīcā.
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Ar katru nedēļu arvien tuvāk nāk īstais 
pavasaris. Vispār jau mūsu Kurzemes 
piekrastē no rudens esam ielēkuši 
pavasarī, tā vismaz stāsta sinoptiķi. Tā 
arī ir, jo jau kādu laiku tek bērzu sulas, 
daba mostas, zāle un agrie ziedi zied, 
arī putni sāk trallināt. 

Kā 
jau daudzi ventspilnieki 
zina, aizvadītajā nedē-
ļā sākās lielā gavēņa 
laiks. Slāvu tautām jeb 
pareizticīgajiem tas vēl 

tikai priekšā, tādēļ šīs kopienas – krievi, 
baltkrievi un ukraiņi – šajās brīvdienās 
svin aizgavēni jeb “masļeņicu”. Svinēšana 
notiks svētdien Piejūras brīvdabas muzejā 
– ir vērts paskatīties, kā ar dejām, dzies-
mām un spēlēm aizgavēni pavada mūsu 
brāļu tautas.

Teātra cienītāji sagaidījuši ikgadējo 
reģionālo amatierteātru skati, tā sestdien 
un svētdien notiek tieši Ventspilī. Latvijas 
amatierteātru iestudējumu skati sestdie-
nas vakarā sāks Ventspils amatierteātris 
ar D. Fo un F. Ramē lugu “Brīvais pāris”. 
Savukārt svētdien varēs noskatīties pat 
veselas četras izrādes – savu aktiermākslas 
meistarību rādīs Saldus, Durbes, Kuldīgas 
un Talsu amatierteātri. Visas izrādes notiks 
Kultūras centrā un ieeja ir bez maksas!

Pavisam nopietnas kultūras pazinēji un 
cienītāji sestdienas vakarā dosies uz kon-
certzāli “Latvija”. Kārtējā autormūzikas cikla 
koncertā šoreiz uzstāsies pazīstamais ame-
rikāņu perkusionists, komponists un māk-
slinieks Ilajs Kešlers. Ņujorkietis izceļas ar 
īpašu, savdabīgu, sarežģītu un pat nedaudz 
juceklīgu bungošanas stilu, bet Kešlera 
kompozīcijas papildina pilsētas trokšņi vai 
to imitācija. Ieejas biļetes maksā 13 eiro. 

Teātris un 
aizgavēnis

Gaužām pazīstams jautājums, vai ne? 
Taču tas, sakarā ar iepriekšējā gada 
dabas katastrofām, kā retorisks virsraksts 
lasāms 1925. gada janvāra “Ventas Bal-
sī”. No kāda ārzemju laikraksta ņemtais 
“speciālista” skaidrojums ir vienkārši 
unikāls un spēj ikvienu izglītotu cilvēku 
novest līdz smieklu krampjiem. 

Aizgājušo gadu ziemas raibumi
“Vai drīz būs pasaules gals?”

S 
ākumā uzskaitītas minētās “dabas 
katastrofas” – zemestrīces, plūdi, 
vēl nepiedzīvota stipruma vētras… 
Ziemeļvalstīs ziemas temperatūra 
+17o, Kaukāzā –30o… nu, gandrīz 

kā šoziem (2020. gadā). Tas viss tika skaid-
rots ar Zemes pietuvošanos Saulei par vese-
liem 30 tūkst. angļu jūdžu (jūdze – apm. 
1,6 km). Labi, tas varētu izskaidrot siltu-
mu ziemeļos, bet kā ar aukstumu dienvi-
dos? Ārzemju “eksperts” līdz tādiem sīku-
miem nav nolaidies, atzīmējis tikai: “…arī 
Mēness pērn decembrī atradās par 30000 
angļu jūdžu tuvāk Zemei, reizē ar Sauli vienā 
zemeslodes pusē. Mūsu Zemei nācās izciest 
abu planetu – Saules un Mēness – pievilk-
šanas spēkus. Par laimi pilnīga katastrofa 
un pasaules gals nenotika. Tomēr briesmas 
vēl nav garām, jo pēc 2 nedēļām (t.i., 1925. 
gada janvāra beigās) Saule un Mēness atkal 
nonāks zemes lodes vienā pusē. Kas tad 
notiks, grūti pat iedomāties – vētras, plūdi, 
zemestrīces, izvirdumi…”

Ja “pašizcepts” astrologs sarunas karstu-
mā nodēvē Sauli par planētu, par to varētu 
tikai pasmieties. Bet, ja to dara kāds sevi par 
ekspertu dēvējošs (kaut arī vēl 1925. gadā), 
pie tam piedēvē Zemes pavadonim Mēnesim 
planētas statusu, pie tam “saīsina” attālu-
mu no Zemes līdz Saulei trīs reizes, tad vairs 
negribas teikt pat “prātiņ, nāc mājās!”, jo 
nevar nākt tas, kā nekad nav bijis. Tādējādi, 
lasot par kārtējiem katastrofu komplektiem 
un aiz stūra glūnošo pasaules galu, atcerēsi-
mies vismaz 1925. gadu!

REDAKCIJĀ IENESTI KARTUPEĻI 
Arī piecpadsmit gadus agrāk, proti, 

1909./1910. gada ziema, kā vēstī tālaika laik-
raksti, bijusi “gaužām mīksta”. Laiks decem-
brī un janvārī bijis tik silts, ka pagrabos sāku-
ši ne vien dīgt, bet pa īstam augt… kartupeļi. 
“Ventspils Apskats” rakstīja: “Jauni kartupeļi 
tapa ienesti mūsu redakcijā. Kartupeļi diezgan 
prāvi un auguši pagrabā. Arī šis mums norāda 
uz tagadējo ārkārtīgi mīksto ziemu.” Savukārt 
februāra beigās lasāms sekojošais: “Pilnīgs 
pavasara laiks nu iestājies arī pie mums. Katru 
dienu saulīte apspīd nosausinātas ielas, un 
mīlīgais gaiss liek domāt, ka atrodamies aprīļa 
beigās, nevis februara mēnesī”. 

Arī tagad, 110 gadus vēlāk, izjūtas ir līdzī-
gas. Diemžēl nav gan dzirdēts, ka kādā pag-
rabā jau vāc jauno kartupeļu ražu. Varbūt 
vaina pašos kartupeļos, vecos laikos jau viss 
esot bijis labāks…

SPALVU ZAGLIS AIZ RESTĒM
Iespējams, arī policisti tais senos laikos 

bijuši acīgāki un nadzīgāki. 1910. gada 4. jan-
vārī “uz ielas notverts kāds matrozis ar divi 
kompasiem. Kompasi nozagti no kāda zie-
mas ostā stāvoša kuģa.” Jau tai pašā vakarā 
kompasi atdoti īpašniekam. Dienu iepriekš, 
– rakstīja “Ventspils Apskats”, – pilsētā pazīs-
tamais zaglis Sp. kādā Kuldīgas ielas namā 
nozadzis maisu ar spalvām. Zaglis apcieti-
nāts un no miertiesneša jau nosodīts. Vēl divi 
vīri D. traktierī nozaguši vienu rubli, 80 kap. 
Nākamajā dienā laikraksts ziņo, ka viens zag-
lis jau apcietināts, otram esot uz pēdām. Nez, 
kā reaģētu mūsdienu policisti uz izsaukumu 
par spalvu maisa vai, sacīsim, 1 eiro un 80 
centu nosperšanu?

Un vēl par operatīvu rīcību. 1914. gada jan-
vārī “trīs kalēji K., Pl. un S., aizvakar dzerdami 

St. traktierī, aizejot paņēmuši līdzi krēslu. Uz 
ielas pakaļdzenoties krēslis tiem atņemts”.

Savukārt 1925. gada janvāra sāku-
mā “Ventas Balss” ziņoja, ka iepriekšējā 
gada pēdējās dienās no uzlauztā, ebrejam 
Dāvidsonam piederošā koloniālpreču veikala 
Užavas ielā 15 nozagtās mantas – milti, taba-
ka, konfektes, ziepes 4500 rbļ (90 Ls) vērtībā 
– atgūtas un zagļi – brāļi Felzenbergi no Peldu 
ielas – notverti. 

PLŪDI VAI ŠŅABIS
1914. gada februāra sākumā «Ventspils 

Apskats» publicēja vēstuli no Zūrām: «Jau 
janvārī Ventā sākās tik lieli plūdi, kādi gadiem 
nebij redzēti. No Zūru Annas muižas līdz pat 
Atlīču muižai ceļš bija pārklāts ar ūdeni, tā 
ka braucējiem bija jādodas apkārt pa tā sau-
camo Gumbekalna ceļu. 23. janvāra vaka-
rā braukuši iz Ventspils uz mājām daži kalpi 
no Stirbes muižas. Baumo, ka dažiem biju-
šas galviņas siltas un tie bez bažām brau-
kuši pa Ventspils–Kuldīgas applūdušo ceļu. 
Bieži atgadās, ka plūdi paņem kādu dzīvību, 
bet tāpat bieži atgadās, ka alkohols aizva-
da kādu uz viņsauli. No rīta vienam Stirbes 
braucējam zirgi stāvēja ūdenī, bet pats saldi 
dusēja savos ratos. Otra braucēja rati atradās 
uz tilta, kam arī apkārt ūdens, bet pats brau-
cējs nebija nekur redzams. Pec kādām divi 
dienām, kad ūdens nosīka, to atrada netālu 
no tilta noslīkušu. Nav zināms, kas vainīgs – 
plūdi vai šņabis.”

BURLAKFILMAS CIENĪGS SIŽETS 
1914. gada 16. februāra rītā Ventspils cie-

tumā (pilī) uz pastaigu izlaisti 4 uz kator-
gas darbiem notiesāti un važās (“kanda-
lās”) ieslēgti noziedznieki: Treimanis, Rencis, 
Auziņš un Matvejevs. Pastaigas laikā trīs 
arestanti ar lupatās satītu lielu dzelzs skrū-
vi iesituši pa galvu jaunākajam uzraugam 
Ruņģim, atņēmuši tam nagana sistēmas 
revolveri un ar to uzraugu nošāvuši. Ceturtais 

arestants uzbrucis uzraugam Bānim, notrie-
cis to zemē un atņēmis “berdankas flinti”. Ar 
uzraugiem atņemtajām atslēgām noziedz-
nieki atslēguši cietuma iekšpagalma durvis, 
izkļuvuši ārējā pagalmā, no turienes pa vaļē-
jiem vārtiem izskrējuši uz Jāņa ielas, tālāk – 
Pils ielas. Pa Pils ielu braucis ormanis; bēgļi 
norāvuši braucēju no bukas, sasēdušies ratos 
un nogriezušies pa Užavas ielu. Pie Romas 
viesnīcas zirgs pakritis un nav bijis dabūjams 
augšā. Nelaimīgā kārtā pie viesnīcas, brau-
cējus gaidot, stāvējis cits ormanis, un to pie-
meklējis iepriekšējā liktenis. Ormaņa zirgam 
kaklā bijusi uzkārta auzu tarba. Bēgļi, tarbu 
nenoņēmuši, trenca nabaga lopiņu pa Peldu 
ielu līdz Sinagogas ielai, tālāk pa Rieperu 
(Rīgas), Meža ielu līdz Kūrhauza (Vasarnīcu) 
ielai un pa to Kaziņmeža virzienā. Pa to 
laiku ziņa par katordznieku bēgšanu nonā-
kusi policijas iecirknī. Trīs gorodovoji (pilsē-
tas uzraugi) “nofraktēja” vēl dažus ormaņus, 
un sākās pakaļdzīšanās. Viņiem pievienojās 
otra policistu grupa ostas pristava vadībā. 
Apriņķa priekšnieks, viņa palīgs, izmeklēša-
nas tiesnesis un citas amatpersonas ar tvai-
koni “Vladimir” izbrauca jūrā, lai aizšķērso-
tu bēgļiem ceļu no Užavas puses. Tikmēr tie 
bija nokļuvuši līdz Puisiķu mežsargmājām, 
apmēram 10 km no Ventspils, iebrukuši kādā 
būdiņā, atņēmuši saimniekam cirvi. Vēlāk 
mežā atrada pārcirstos važu gabalus. Tā kā 
ormaņa ratos pa mežu nevarēja pabraukt, 
noziedznieki pameta nodzīto dzīvnieku un 
tālāk devās kājām. Nonākuši gandrīz līdz 
Užavas upei, viņi pēkšņi griezās atpakaļ. Tur, 
apmēram 16 km no pilsētas, Sarkanmuižas 
pagasta Lodnieku māju tuvumā viņus panāca 
vajātāji, kas, pašiem nemanot, bija pienākuši 
apmēram 20 soļu attālumā. Sākās apšaude, 
un jau pašā sākumā stražņika lode ieurbās 
Treimaņa galvā. Pārējie noziedznieki turpinā-
ja šaut, taču pēc stundas ceturkšņa visi bija 
pagalam. Katordznieki bija notiesāti par sma-
giem noziegumiem – slepkavības mēģināju-

mu, bruņotu laupīšanu, vērtīgu mantu zādzī-
bām un baznīcas aplaupīšanu, kam nu bija 
pievienojusies arī amatpersonas slepkavība. 

Ievainotais cietumsargs Bānis ātri atvese-
ļojās, cietuma priekšnieks iesniedza atlūgu-
mu, bet noziedzniekus panākušie stražņiki 
saņēma naudas balvas – pa 50 rubļiem.

TROTUĀRS SAPUVIS, LAMPIŅAS 
NEDEG

1914. gada janvārī ventspilnieki bija norū-
pējušies par Sarkanmuižas šosejas “koka 
trotuara” stāvokli. Tā sauktais koka trotuārs 
patiesībā bija sanaglotas dēļu laipas brau-
camās daļas bruģa vienā pusē. “Dēļi pavi-
sam sabojājušies, pat sapujuši, tādēļ, tumša-
jā laikā ejot, gājējs var viegli palikt ar vienu 
kāju, jo otra iebrūk caurumā. Bez tam vaka-
ros vāja apgaismošana, dažreiz lampiņas 
neiededz pavisam. Pa šīm laipām jāstaigā 
ļoti daudziem, jo viņas ved uz dzelzceļa sta-
ciju”, tā sarūgtināts “Ventspils Apskatam” 
rakstīja kāds pilsētnieks. 

Vieglais ormanis Sarkanmuižas un Lauku ielas stūrī 20. gs. sākumā. Šajā vietā vajadzētu  
sākties “koka trotuaram”.

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

AS “Baltic Coal Terminal” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 211 936  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 124 388  eiro.
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AUNS
Svarīga karjeras un biznesa tēma. Meklē atbalstītājus projek-
tiem un radošām iecerēm. Iespējas atrast jaunus darba piedā-

vājumus vai nostiprināt pozīcijas profesionālajā jomā. Draugi atradīsies 
blakus īstajā laikā un vietā, vari ar viņiem konsultēties ko un kā labāk 
darīt. Dvēselē filozofiskas noskaņas.

VĒRSIS
Būsi noskaņots virzīties pretī jauniem sasniegumiem. 
Gaidāms radošais pacēlums un daudz labu ideju. Piemērots 

laiks, lai plānotu ceļojumu vai dotos komandējumā. Mīlas frontē tiekša-
nās pēc saskaņas un harmonijas. Attiecības ir lauciņš, kas jākopj un kur 
jāiegulda kaut kas no sevis. 

DVĪŅI
Visai bieži domas kavēsies pie sirdslietām – iespējamas kais-
lības un pēkšņi pavērsieni, slepena mīlestība un piedzīvoju-

mi. Ja esi ar kādu kopā, velti vairāk laika savai otrajai pusītei un pavēr-
tē – varbūt līdz šim esi bijis pārāk aizņemts ar citām lietām un attiecību 
spodrināšana atstāta novārtā.

VĒZIS
Iedziļināšanās sevī un savās izjūtās. Ir īstais laiks, lai sakārtotu 
domas un saprastu, ko patiesībā vēlies. Daudz enerģijas pra-

sīs darba vai biznesa lietas, taču ir lielisks laiks, lai atrastu jaunus sadar-
bības partnerus. Brīvo laiku pavadi kopā ar ģimeni un tuviem cilvēkiem, 
atbalsts un savstarpējā sapratne.

LAUVA
Būsi noskaņots ķerties pie jauniem darbiem un projektiem. 
Šis ir brīdis, lai parūpētos par savu vēlmju piepildījumu pro-

fesionālajā jomā. Ja maini darbu, pārbaudi līgumā finanšu nosacījumus. 
Nauda nenāks viegli un ātri, toties lielas iespējas stabilizēt ienākumus. 
Ja daudz strādāts, tad vajag kārtīgi atpūsties. 

JAUNAVA
Profesionālajā jomā darāmā pilnas rokas, tam ziedosi daudz. 
Iespējams, arī daļu no brīvā laika. Vairāk vajadzētu paļauties 

uz saviem spēkiem nevis uz partneriem vai atbalstu no malas. Dažādi 
notikumi sirdslietās. Brīvajiem cilvēkiem dzīve var uzdāvāt iespēju satikt 
to īsto un vienīgo.

SVARI
Emocijas, jūtas, romantiskas noskaņas un vēlmes pēc saska-
ņas – tādi būs šīs nedēļas vadmotīvi. Labs laiks attiecību sakār-

tošanai un jaukiem brīžiem divvientulībā. Brīvajos brīžos mīļuprāt uztu-
rēsies mājās, kur dzims jaunas domas un sekmēsies intelektuālais darbs. 
Saskaņa un dvēseliskā saikne ar bērniem. 

SKORPIONS
Jātiek skaidrībā ar sevi – tā ar vēsu prātu un bez kaislībām. 
Daudz labu momentu, lai sakārtotu attiecības vai dotos lau-

lības ostā. Tāpat piemērots laiks, lai meklētu jaunus darba vai biznesa 
variantus. Jāuzmanās no nelietderīgiem izdevumiem, kas var rasties no 
vēlmes kādu palutināt. 

STRĒLNIEKS
Šajā nedēļā svarīga būs finanšu tēma. Lieliskas iespējas 
nopelnīt un atrast sadarbības partnerus nākotnei, taču esi 

apdomīgs, ieguldot naudu. Neaizdod un neaizņemies. Brīvajā laikā lab-
prāt pievērsīsies saimniecības darbiem. Ja darāmā daudz, uzaicini uz 
talku draugus un pēc tam sarīko mājas ballīti.

MEŽĀZIS
Rosīgs prāts un dažādas idejas. Interese par jaunām dzīves, 
darba vai biznesa jomām. Iespējams, nodibināsi izdevīgus 

kontaktus un pazīšanās. Aktuāla arī finanšu tēma, var pavērties kādi 
ceļi, kā pavairot ienākumus. Dienu straujajā skrējienā neatstāj novārtā 
attiecības ar mīļoto.

ŪDENSVĪRS
Liels enerģijas potenciāls. Izmanto to, lai dotos uz priekšu. Ja 
šobrīd strādā algotu darbu, tad varbūt ir vērts padomāt par 

savu biznesu. Kāpēc gan atdot spēkus, lai uz tā rēķina nopelna kāds cits? 
Brīvajā laikā pievērsies mājas darbiem. Kopā paveiktais dos gandarīju-
mu, valdīs mīļums un sapratne.

ZIVIS
Daudz panāksi ar personīgo šarmu, draudzīgumu un viedu-
mu. Cilvēki vēlēsies uzklausīt tavu viedokli un būs par to 

pateicīgi. Profesionālajā jomā ideju netrūks – tās būs savdabīgas un ori-
ģinālas. Brīvajā laikā tev pašam un attiecībām ar mīļoto par labu nāks 
izbrauciens un izraušanās no ierastā dienu ritma.
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Sieviete atnāk uz darbu ar zilu-
mu zem acs. Šefs jautā:
- Kurš jums to nodarīja?
- Vīrs.
- Mēs domājām, ka viņš 
ir komandējumā.
- Es arī tā domāju.

Pilsonis uzrunā Saeimas deputātu: 
- Cienītais kungs, man nekādi neiz-
dodas piekļūt pie jums uz pieņem-
šanu! 
- Nav problēmu, sarunājiet tikša-
nos ar manu palīdzi! 
- Ar viņu jau es sarunāju. Mēs brī-
nišķīgi pavadījām laiku. Man gri-
bētos tikties ar jums – sakrājies 
daudz neatrisinātu problēmu.

Divu ebreju saruna. 
– Mana Roza ir tik izklaidīga. 
Pārnāku mājās, bet viņa manā 
vietā gultā noguldījusi Rabinoviču.

Ārsts pacientam: 
- Varu apsveikt, jūsu ķermenī ir 
uzradusies jauna dzīvība! 
- Dakter, nu ko jūs te gvelžat? Es 
taču esmu vīrietis! 
- Vispār jau cērmēm 
tas ir vienalga...

- Laiki tagad tādi bīstami, nopirkām 
abi ar vīru sev gāzes baloniņus – 
drošībai. 
- Kā ir – jūties drošāk? 
- Nezinu, bet ar vīru kopš tā 
brīža ne reizi neesam sastrī-
dējušies – abiem bail.

- Šef, šodien nebūšu darbā, mašī-
na salūza! 
- Brauc ar autobusu! 

- Man nav autobusa!

Futbols ir spēle, kurā divdesmit 
divi cilvēki nedzer, nesmēķē, rūpē-
jas par savu veselību un pastā-
vīgi nodarbojas ar sportu, savu-
kārt tūkstošiem citu cilvēku par 
viņiem fano, dzer, smēķē un bojā 
sev un citiem veselību un nervus.

Viens paziņa jautā otram: 
- Ja es pārgulēšu ar tavu sievu, kas 
mēs būsim? Ienaidnieki? 
- Nē. 
- Draugi? 
- Nē. 
- Radinieki? 
- Arī nē! 
- Kas tad? 
- Tad mēs būsim kviti!

Pasažieru lainera pilots, aiz-
mirsis izslēgt mikrofonu, 
sarunājas ar pārinieku:
- Tagad man sākas atpū-
tas stunda. Padzeršu kafiju un 
tad pārgulēšu ar stjuarti.
Stjuarte, atrazdamās salonā, 
to dzird, un steidzas uz vadītā-
ja kabīni izslēgt mikrofonu.
Kāds padzīvojis pasažie-
ris labsirdīgi noteic:
- Nesteidzies, tā, meitiņ! Viņš 
vispirms padzers kafiju!

- Māmiņ, šis buldogs ir stip-
ri līdzīdzīgs Irmas tantei.
- Klusāk, bērns, par tādām lie-
tām nedrīkst runāt!
- Bet buldogs taču nesaprot!

Policijas iecirknī zvana telefons.
- Palīgā! Palīgā! – klausu-

lē atskan spiedzīga balss.
- Kas noticis? – jautā inspektors.
- Istabā ielauzies kaķis!
- Un tādu sīkumu dēļ jūs trau-
cējat policiju? Kas zvana?
- Papagailis!

Zinātniskais simpozijs par tēmu: 
”Vai Ieva krāpa Ādamu?”. Uzstājas 
dažādi zinātnieki. Galavārdu saka 
padomju akadēmiķis – seksologs:
- Mēs to droši nevaram apgal-
vot, taču ir zinātniski pierādīts, 
ka cilvēks radies no pērtiķa.

Kāds franču žurnāls izsludina kon-
kursu par tēmu: “Iedomājieties, ka 
jūs sēžat restorānā kopā ar nesen 
iepazītu patīkamu sievieti. Jums 
nepieciešams doties uz tualeti. Kā 
jūs paskaidrosiet iziešanas iemeslu 
tā, lai nebūtu galdabiedrei jāme-
lo un lai tas izklausītos pieklājīgi?”
Pirmo godalgu saņēma paskaidro-
jums: “Kundze, man uz brītiņu jāiz-
iet, lai palīdzētu draugam, ar kuru 
jūs iepazīstināšu nedaudz vēlāk!”

Divas  draudzenes satiekas pēc vai-
rākiem laulībā pavadītiem gadiem.
- Ko tu tagad domā par lau-
lību? – jautā viena.
- Laulība ir kā mirāža tuksne-
sī: ar pilīm, palmām un kamie-
ļiem. Vispirms izzūd pilis, tad pal-
mas un paliek tikai kamielis.

- Iedomājies, pārrodos mājās, 
tur sieva ar mīļāko. Bet acis 
abiem tādas viltīgas, viltīgas. Es 
tūdaļ nojaušu ko sliktu, dodos 
pie ledusskapja, un tiešām – 
viņi izdzēruši visu manu alu!

MEDIJU ZIŅA:

Par viltus ziņu izplatību saistībā ar jaunā koronavīrusa izplatīšanos Cēsīs aizturēts kāds jaunietis, kas interneta 
ziņu platformās un sociālajos tīklos aktīvi izplatījis viltus informāciju par desmitiem ar koronavīrusu saslimuša-
jiem Cēsīs. Atbildīgās iestādes informē iedzīvotājus, ka šādu gadījumu nav bijis ne Cēsīs, ne arī kur citur Latvijā.

NO SARAKSTES SOCIĀLAJĀ TĪKLĀ “FACEBOOK”:

Lietotājs: “Jā, jā, zinu es šitās atbildīgās iestādes – noteikti, kā parasti, slēpj no mums visu patiesību. Man te 
draugi, kas paši strādā medicīnas iestādēs, stāstīja, ka visi tur “uz ausīm stāv”, cik viss slikti...''

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Kā zināms, sacelt paniku ir vienkārši. Atliek tikai “izteikt šaubas” vai citēt kādu vārdā nenosauktu, bet “ļoti 
informētu” draugu, lai lētticīgākie skrietu uz bankomātiem izņemt naudu, jo “banka tūlīt bankrotēs”, drāztos uz 
veikalu pēc sāls, jo “tūlīt sāksies karš”, vai arī, kā šajā gadījumā – tuvējā aptiekā izpirktu visas marles maskas, 
jo “mūsu slimnīcas jau slepenībā ārstē tūkstošiem saslimušo”. Panika, tā teikt, ir galvenais viltus ziņu radītāju 
sasniedzamais mērķis. Tomēr aicinām ventspilniekus būt saprātīgiem. Un neticēt kādam “labi informētam drau-
gam”, ierakstam sociālajā tīklā vai t.s. nepārbaudītā “ziņu portālā”. Ticiet mums, ja kāds gadījums mūspusē būs, 
tad mēs par to uzzināsim uzreiz. Turklāt no pārbaudītiem avotiem un atbildīgām iestādēm.



ОВЕН 
Важна тема карьеры и бизнеса. Ищите поддержку для ваших 
проектов и творческих идей. Представится возможность полу-
чить новые рабочие предложения или укрепить свою позицию в 

профессиональной сфере. Друзья будут рядом в нужном месте и в нужное 
время, можете с ними советоваться, что и как лучше делать. Настроение в 
этот период – философское.

ТЕЛЕЦ
Вы будете стремиться к новым достижениям. Возможен твор-
ческий подъем, много новых и хороших идей. Подходящее 

время, чтобы спланировать путешествие или съездить в командировку. На 
любовном фронте – путь к гармонии и согласию. Отношения – это поле, за 
которым нужно ухаживать. 

БЛИЗНЕЦЫ
Все ваши мысли будут возвращаться к сердечным делам – воз-
можна страсть, тайная любовь и приключения. Если у вас есть 
пара, то посвятите больше времени своей половинке и подумай-

те, может, вы были слишком заняты другими делами, поэтому отношения 
оставили на втором плане.

РАК
Погрузитесь в себя и в свои чувства. Это подходящее время 
для того, чтобы упорядочить мысли и понять, чего вы дей-

ствительно хотите. Работа будут требовать много энергии, также удач-
ное время, чтобы найти новых деловых партнёров. Свободное время 
проведите с семьёй и близкими людьми, вас ожидает поддержка и 
взаимопонимание.

ЛЕВ
Вы будете настроены на новые проекты. Это удачный момент, 
чтобы позаботиться об исполнении своих желаний в професси-
ональной области. Если меняете работу, проверьте финансо-

вые условия договора. Деньги не появятся быстро и легко, однако пред-
ставится возможность стабилизировать доходы. Если вы много работали, 
то хорошенько отдохните.

ДЕВА
В профессиональной сфере – дел невпроворот, придётся 
пожертвовать многим, возможно, даже свободным временем. 
Больше нужно полагаться на свои силы, а не на партнёров или 

поддержку со стороны. Различные происшествия возможны в сердечных 
делах. Свободным представителям знака жизнь может подарить встречу 
с тем единственным.

ВЕСЫ
Эмоции, чувства, романтические настроения и желание взаи-
мопонимания – таковы будут основные мотивы этой недели. 

Хороший период для приведения в порядок сферы отношений и приятно-
го времяпрепровождения вдвоем. В свободные моменты вы с радостью 
побудете дома, где вас посетят новые мысли. Период согласия и духовной 
связи с детьми.  

СКОРПИОН
Вам нужно разобраться с собой – потребуется холодный рас-
судок. Много хороших моментов, чтобы привести в порядок 
отношения или отправиться в ЗАГС. Подходящее время, чтобы 

искать новую работу. Берегитесь неоправданных расходов, которые могут 
возникнуть из желания кого-нибудь побаловать. 

СТРЕЛЕЦ
На этой неделе будет важна финансовая тема. Прекрасная 
возможность заработать и найти партнеров по сотрудничеству 
на будущее, однако будьте осмотрительны, вкладывая сред-

ства. Не давайте и не берите в долг. В свободное время вы с удовольстви-
ем займетесь хозяйственными делами. Если работы много, пригласите на 
помощь друзей, а потом устройте вечеринку. 

КОЗЕРОГ
Вас посетит множество идей, станете интересоваться новыми 
сферами жизни, профессиональной деятельности или бизне-

са. Возможно, установите выгодные контакты. Актуальна тема финансов, 
могут открыться возможности увеличить доходы. В стремительном темпе 
жизни не забывайте об отношениях с любимым человеком. 

ВОДОЛЕЙ
Большой потенциал энергии. Используйте его, чтобы идти впе-
ред. Возможно, пришло время подумать о собственном бизнесе. 

Свободное время стоит посвятить домашним хлопотам. Совместно проде-
ланная работа принесет чувство удовлетворения, в доме будут царить уми-
ротворенность и понимание. 

РЫБЫ
Вы многого добьетесь благодаря личному шарму, дружелю-
бию и мудрости. Люди захотят услышать ваше мнение и будут 

за него благодарны. В профессиональной сфере в идеях недостатка не 
будет – они будут весьма оригинальны. В свободное время вам и отноше-
ниям с любимым человеком пойдет на пользу небольшая поездка, чтобы 
вырваться из рутины. 
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Рецепт коктейля «Три поросенка»:  
ящик водки и два друга.

Сидят двое новых русских у бассейна. Один другому 
говорит: 
- Слушай, ну и пузо ты себе наел! 
Другой реагирует: 
- Да что мне все втирают – пузо, пузо! Никакое это и не 
пузо! 
- А что же?! 
- Комок нервов!!!

Байкер разъезжает по набережной Калифорнии... И тут 
появляется облако и раздается голос: 
- Сын мой, знаю, что несмотря на внешность, ты всег-
да верил в меня. Я награжу тебя за верность и исполню 
твое желание. 
Мужик подумал и ответил: 
- Господи, построй мост между Калифорнией и Гавайями 
– так хочется иногда на уикенд доехать на мотоцикле до 
островов. Господь: 
- Хм, идея великолепная, но построить огромный мост 
из металла и бетона, с ножками до самого дна океана... 
испортим мы с тобой окружающий мир. Я конечно это 
могу, но с огромными усилиями. Подумай о другом жела-
нии, которым ты на самом деле помог бы человечеству. 
- Господи, ты прав, как всегда... Сделай так, чтобы каж-
дый мужчина понимал женщин... всегда... даже когда 
они молча улыбаются, или вдруг заплакали... И чтобы 
мужчины, понимая их, всегда знали чем и как их обра-
довать, чем им помочь в трудные моменты жизни, как их 
любить, и... Господь перебил его: 
- А сколько полос хочешь на мосту?

Посетитель ресторана забыл дома бумажник и не смог 
расплатиться с официантом. 
- Я вам оставлю в залог свою жену, а сам побегу за 
деньгами. 
- А не могли бы оставить что-нибудь другое, например, 
часы? – осведомился официант. 
- Неужели вам мало моей жены? 
- Видите ли, у меня дома одна уже есть...

– Скажи что-нибудь гадкое, беспощадное, наводящее 

ужас, лишенное всякого смысла и логики. 
– Женский коллектив

- Доктор! Меня собака укусила! 
- Да я уж вижу... 
- Как, то есть? 
- Ну вы же на четвереньках вошли 
и ножку у стула описали..

- Вы что вчера делали? 
- Бухали. 
- А что вчера было? 
- Деньги.

Шофер грузовика заказал в придорожном кафе бифштекс, 
но едва официантка принесла ему блюдо, как три рокера 
забрали у него мясо и съели. Шофер как в ни в чем быва-
ло расплатился с официанткой и покинул кафе. 
- Сразу видно, – сказал один из рокеров, – этот парень не 
умеет за себя постоять. 
- Да, – согласилась официантка, – водить он тоже не умеет. 
Не успел отъехать, как раздавил чьи-то три мотоцикла.

- Сынок, да не злись ты, когда мама тебя ругает! 
- Но ведь она не права! 
- Это, сынок, тренировка перед свадьбой...

В аптеке большая очередь. Вдруг врывается мужчина и 
кричит: 
- Пропустите меня без очереди! Там человек лежит! 
Очередь расступилась, он протискивается к прилавку и 
говорит: 
- Пачку презервативов, пожалуйста!

Секретарша должна знать и хорошо выполнять три 
команды- «сидеть», 
«лежать» и «факс».
 
Встречаются две подруги, одна другую спрашивает: 
- Маш, ты что, беременная опять? 
- Да. 
- От кого??? 
- Да бывший муж приходил извиняться, что 
бросил меня одну с двумя детьми...

АНЕКДОТЫ

НОВОСТИ МЕДИА: 
За распространение ложной новости в связи с распространением нового коронавируса в Цесисе задержан один 
молодой человек, который на новостных платформах в интернете и в социальных сетях активно распространял 
ложную информацию о десяти заболевших коронавирусом в Цесисе. Ответственные учреждения информируют 
жителей, что таких случаев ни в Цесисе, ни в других местах в Латвии не было. 

ИЗ ПЕРЕПИСКИ В СОЦИАЛЬНОЙ СЕТИ “FACEBOOK”:
Пользователь: «Да, да, знаю я эти ответственные учреждения – определенно, как обычно, скрывают от нас всю 
правду. Мне друзья, которые сами работают в медицинских учреждениях, рассказывали, что все там «на ушах 
стоят», настолько всё плохо…».  

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Как известно, поднять панику довольно просто. Стоит только «высказать сомнения» или процитировать какого-ни-
будь, не называемого по имени, но «очень информированного» друга, чтобы самые доверчивые уже бежали к бан-
коматам снимать деньги, потому что «банк совсем скоро обанкротится», мчались в магазин за солью, потому что 
«сейчас начнётся война», или же, как в этом случае – в ближайшую аптеку, чтобы выкупить все марлевые маски, 
так как «в наших больницах уже тайно лечат тысячи заболевших». Паника, так сказать, – это главная цель, которую 
хотят достигнуть распространители фейковых новостей.  И все же мы призываем вентспилчан быть разумными.  И 
не верить какому-нибудь “хорошо информированному другу”, записи в социальной сети или т. н. непроверенному 
«новостному порталу». Поверьте, если какой-то случай и будет в нашей стороне, то мы об этом узнаем сразу же. К 
тому же из проверенных источников и от ответственных учреждений. 
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именно в действительности вскоре после рождения первой 
дочери Снежаны побудило родителей переселиться в Латвию, 
Наталия до конца не выяснила. Она родилась уже в волости 
Зиру, где родители нашли работу в колхозе   “Liekne”.  Но допу-
скаю, что причиной был тот самый поиск «лучшей жизни», 
который несколько десятилетий назад заставил уехать в 
Ирландию семью её сестры.  

                             
КРАСОТУ РОЖДАЕТ ТРУД 

«К счастью, меня дорога на чужбину не привлекала, пото-
му что в шестнадцать лет я встретила любовь своей жизни – 
Раймонда. Как позднее оказалось, работящего, спортивного и 
умного парня, которого видела в старших классах в Зирской 
школе, где мы оба учились, но позднее он редко посещал 
даже вечера, считая это пустой тратой времени. Более серьёз-
ная встреча произошла как бы случайно, в местном парке или, 
возможно, на волейбольной площадке, так как недалеко от 
них был дом моих родителей», –  Наталия радуется от того, 
что на самом деле Раймондс был не только серьёзным, но и 
среди единомышленников довольно остроумным и общитель-
ным человеком, всегда ставящим семейные ценности на пер-
вое место.  

«Когда родители Раймонда приватизировали колхозную 
ферма крупного рогатого скота, он привёл её в порядок 
до неузнаваемости. Однако коров пришлось продать, когда 
молочное животноводство оказалось в Латвии драматично 
нерентабельным.  Сейчас он занялся биологическим зерно-
вым хозяйством, почти что один обрабатывает 300 гектаров 
арендуемой земли.  Иногда даже трудно понять, как у него 
ещё остается время и хватает сил, чтобы помочь мне в работе 
в теплице», – Наталья допускает и рада тому, что муж делает 
это не только по обязанности, но и потому, что на хрупкую, мно-
гообразную, требующую бережного отношения красоту роз у 
него похожий взгляд – красоту рождают только природа и труд.  

РЕМЕСЛО ПЛЕЧ НЕ ТЯНЕТ
Оглядываясь назад, Наталия не сомневается, что ей было 

суждено идти «по дороге роз», только девушка не сразу это 
заметила. 

«Я родилась и выросла в доме родителей, который назы-
вался “Rozes”. Как и принято в латвийских сельских посёл-
ках, возле нашего «ливанского» дома были не только грядки 
с огурцами и луком, но и посаженные мамой кусты роз, кото-
рые пололи, поливали и вдыхали их аромат и мы со стар-
шей сестрой”, – Наталии тогда это казалось само собой раз-
умеющимися прелестями сельской жизни, так как ближай-
шее будущее она связывала с изучением коммерческих наук 
в Техническом колледже РТУ в Вентспилсе.  Потом рутинная 
работа за компьютером в большой торговой фирме этого горо-
да, параллельно заочно получала высшее образование и сте-
пень бакалавра социальных наук. На вопрос, почему тогда 
важным было получить именно такое образование, Наталии 
по-прежнему ответить сложно.  Но вывод есть – оно очень при-
годилось в нынешней работе совсем другого направления, или 
как говорится в поговорке – «Ремесло плеч не тянет».   

«В этом плане похожий опыт и у Раймонда – он в Риге полу-
чил популярную в то время специальность бармена и повара. 
Но по ней не работал, потому что по характеру сам хочет быть 
хозяином своей жизни и работы, а не служить другим. Зато вся 
семья рада, когда он иногда может приготовить какое-нибудь 
блюдо, для которого специй не жалеет», –  Наталия признаёт, 
что в отношении работы они думают одинаково, поэтому она и 
выбрала выращивание роз, что позволяет сохранить независи-
мость и чувство собственного достоинства. 

   
ЛЕГКО В КНИГАХ, ИНАЧЕ – В ПОЛУПОДВАЛЕ 

«Дальше – как и в жизни – нашла работу в Зирской волости, 
потому что там ведь был Раймондс… Начали вить семейное 
гнездо, муж купил теперешний хутор «Рубини», который тогда 
был довольно запущен, незаконченная новостройка, фактиче-
ски только каменные стены, которые позднее нужно было уте-

Через трудности к розам

плить и подвести под крышу, не говоря уже о внутренней отдел-
ке. Даже нормальной подъездной дороги не было, вокруг почти 
голое поле», –  в этом плане Наталии стоит поверить на слово, 
так как наблюдая сегодняшнюю ухоженность, хозяйственные 
постройки, теплицы и насаждения в «Рубини», картину двадца-
тилетней давности можно себе только представить. 

«Для временного жилья обустроили одну комнату, а пере-
страивать дом с помощью родителей закончили в течение 
двух лет», –  Наталия рассказала, что временную работу нена-
долго нашла по специальности на транзитном предприятии 
“Ventamonjaks”, но когда ждала рождения сына Мартина, на 
«семейном совете» было решено – пока для неё основной 
работой будет уход за первенцем», – Наталия согласилась, 
одновременно продолжая нескончаемое благоустройство , в 
том числе планировку насаждений роз на приусадебном участ-
ке земли площадью в один гектар. Эту мою задумку охотно 
поддержал и Раймонд, поэтому купили дикие розы и всё необ-
ходимое для их прививки, так как мини-розарий на участке 
хотели создать самостоятельно. 

«Для этой работы в полуподвале нашего дома были иде-
альные условия, в специальной литературе и в интернете при-
вивка роз описывалась как достаточно простое дело, однако 
на практике всё  шло не так уж гладко», –  Наталия эти труд-
ности новичка на пути к розам считает неизбежными и даже 
нужными, потому что это был хороший урок на будущее.  А 
также возможность познакомиться с прекрасными людьми, 
спросить совета у корифеев в выращивании роз как в Латвии, 
так и с помощью интернета контактируя со специалистами дру-
гих стран, так как настоящие селекционеры роз в большинстве 
своём светлые и бескорыстные люди, которые созданной ими 
красотой охотно делятся и с другими.   

 
ДОИСТОРИЧЕСКИЙ КУЛЬТОВЫЙ ЦВЕТОК 

Наталия в этом плане позволяет причислить себя к «корыст-
но бескорыстным», так как регулярно с докладами о выращи-
вании роз и уходе за ними выступает на семинарах и участву-
ет в дискуссионных вечерах в Вентспилсе и в других городах, 
отвечает на вопросы клиентов на рынках и ярмарках, даёт 
советы в интернете и покупателям, приезжающим за саженца-
ми в «Рубени».   

«Как человек, занимающийся разведением роз, я иногда 
оказываюсь в двойственной ситуации – розы – это растение 
многолетнее, они при хорошем уходе радуют хозяина в тече-
ние десятилетий. В Германии есть штамбовая роза, возраст 
которой оценивается в тысячу лет, а в США одна долгожитель-
ница достигла пяти метров в высоту.  Это означает, что, обучая 
людей, занимающихся разведением этого растения, я потенци-
ально уменьшаю шансы свои и моих коллег продать клиентам 
выращенное нами, потому что розы у них уже есть.  В таких 
случаях я успокаиваю себя мыслью, что могу предложить не 
только несколько, но около трёхсот различных сортов роз, 
которые гарантированно подходят для условий Латвии.  Так 
много в своём саду редко у кого будет, но я уверена – хотя бы 
примерно такое количество цветущих роз у себя в саду хоте-
лось бы видеть почти всем. У меня можно выбрать ту, кото-
рая действительно твоя и которая определенно попадётся на 
глаза любителю роз.  Здесь важно довериться честному слову 
продавца, потому что часть роз продаётся ещё без цветков», – 
Наталия убеждена, что культовому цветку, который считается 
символом любви, присуща какая-то магическая привлекатель-
ность, так как недаром люди выращивали их уже три тысячи 
лет назад до нашей эры, вначале – в лечебных целях. По её 
мнению, селекционеры роз – это люди с особым характером 
и образом жизни, которые гораздо серьёзнее, чем выращи-

вающие другие цветы, могут оценить нюансы 
созданной ими и природой красоты во всём 
их многообразном великолепии.  В коллекции 

жительницы Зирской волости есть и розы флорибунда, и пле-
тистые розы, и чайно-гибридные розы, рамблеры и клаймбе-
ры, мини-розы и штамбовые розы, а также парковые розы, и 
много чего ещё, включая морозостойкие снежные розы.  Это 
многоцветие регулярно пополняется селекционированными в 
Латвии и мире новинками. 

САМЫЕ ЗНАЮЩИЕ ЛЮБИТЕЛИ РОЗ 
ИМЕННО В ВЕНТСПИЛСЕ 

«Конечно, физически со всем этим потенциальным велико-
лепием нет возможности познакомить на выездных базарах, 
но его можно увидеть лично в «Рубени» и на нашем сайте, а 
доставку заказать через сеть “Omniva”, которую мы используем 
для пополнения свой коллекции», –  Наталия отметила, что у 
обычного человека, занимающегося выращиванием роз, вряд 
ли есть возможность и необходимость следить за всеми новин-
ками отрасли, поэтому она призывает довериться профессио-
налам, к которым после двадцати лет работы она имеет сме-
лость причислить и себя.  

«Иногда я немного занимаюсь и выращиванием рассады 
летних цветов, но многолетние розы поднимают планку совсем 
на другую высоту: ко мне можно подойти и через три года, и 
через пять лет и рассказать, как растёт купленный в «Рубини» 
цветок. К счастью, до сих пор нареканий не было, особенно со 
стороны вентспилчан, которых считаю одними из самых зна-
ющих и ответственных в плане выращивания роз не только 
в Латвии, но и во всех смыслах прославляемой Эстонии, где 
розы, между прочим, в денежном выражении в два раза доро-
же, чем у нас», – Наталия со своим «микроавтобусом роз» 
побывала и в соседней стране, но пришла к выводу, что даль-
няя поездка съедает стоимость прибыли.  

 
НАВЕЧНО С ТОБОЙ РЯДОМ

«Меня также побуждали выращивать цветы на срезку, но это 
занятие не показалось мне привлекательным. Хотя бы потому, 
что эту красоту снова и снова кто-то может купить за деньги, 
но мне кажется этически более правильным предложить чело-
веку самому возможность создать эту красоту в своём саду и 
затем ухаживать за ней.  Она остаётся в уме и в душе и поэто-
му навечно с тобой рядом», – Наталия убеждена, что это чув-
ство сохранится и в её детях, как в ней сохранилось от поса-
женных мамой роз.

«Пока я не уверена, насколько глубоко останется аромат и 
цвет роз в памяти двенадцатилетнего сына Мартина, так как 
в настоящее время его ум занимает и отнимает силы баскет-
бол. Спорт у него в крови, вероятно, от отца, который в недав-
нем прошлом был успешным мотогонщиком и легкоатлетом. 
У первоклассницы Амелии талантов так много, что возможен 
большой отсев, пока не останутся настоящие и в жизни самые 
необходимые.  Она интересуется розами и помогает в рабо-
те с ними, пытается танцевать, музицировать и рисовать, так 
как в своё время уроки живописи брала и я, а игра на гитаре 
по-прежнему является моей несбывшейся мечтой. 

Жизнь покажет, а пока нам всем хорошо и интересно в тепе-
решней повседневной жизни, в которой, к сожалению, в сутках 
не хватает нескольких часов. Когда хочется передышки и дей-
ствительно тёплого солнца, кидаем в автобусик четыре роли-
ковые доски, отправляемся в соседние страны, в Германию 
или в Испанию и две недели на роликах катаемся по тамош-
ним розариям, паркам и улочкам старых городов, где двери 
домов окружены плетистыми розами. За оставшимся в нашем 
доме великолепием в это время ухаживает усердная мама 
Ольга, на неё можно положиться», – Наталия не скрывает, что 
Клестровы задумали какое-то путешествие и этим летом. 

Мартин и баскетбол неразлучны.

Мама Наталии Ольга – трудолюбивый  
гном в теплице у дочери. 

Семья Клестровых в выходной день – посещение Вентспилса.

От роз к пальмам: Семья Клестровых в теплой стране.
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Театр и 
Масленица

К ак известно многим венстпилча-
нам, на прошлой неделе нача-
лось время поста. У славянских 
народов или у православных 
пост ещё только впереди, поэ-

тому эти общины – русские, белорусы 
и украинцы – в эти выходные отмечают 
Масленицу. Праздник пройдёт в воскре-
сенье в Приморском музее под открытым 
небом – обязательно стоит посмотреть, 
как с танцами, песнями и играми праздну-
ют Масленицу наши братские народы.  

Любители театра дождались ежегод-
ного регионального смотра любитель-
ских театров, он в субботу и воскре-
сенье пройдёт именно в Вентспилсе. 
Смотр спектаклей любительских театров 
Латвии в субботу вечером начнётся со 
спектакля по пьесе Дарио Фо и Франка 
Раме «Сводная пара».  В свою очередь 
в воскресенье можно будет посмотреть 
целых четыре спектакля – своё актёр-
ское мастерство покажут любительские 
театры Салдуса, Дурбе, Кулдиги и Талси. 
Все спектакли пройдут в Культурном цен-
тре, и вход на спектакли бесплатный!

Совсем серьёзные знатоки и цените-
ли культуры в субботу вечером смогут 
отправиться в концертный зал «Латвия». 
На очередном концерте авторской музы-
ки на сей раз выступит известный аме-
риканский перкуссионист, композитор и 
музыкант Илай Кешлер. Житель Нью-
Йорка отличается особым, своеобраз-
ным, сложным и даже немного хаотич-
ным стилем игры, а композиции Кешлера 
дополняют городские шумы или их ими-
тация. Стоимость входных билетов – 13 
евро. 

С каждой неделей всё ближе весна. 
Вообще мы на нашем Курземском побе-
режье из осени сразу прыгнули в весну, 
так во всяком случае говорят синоптики. 
Так оно и есть, потому что уже какое-то 
время течёт берёзовый сок, появилась 
трава и цветут ранние цветы, да и птицы 
начинают свои трели. 

Хорошо знакомый вопрос, не так ли? 
Однако его, в связи с природными ката-
строфами прошлого года, как ритори-
ческий заголовок мы читаем в «Вентас 
Балсс» в январе 1925 года. Комментарий 
«специалиста», взятый из зарубежной 
газеты, просто уникален и каждого обра-
зованного человека способен довести до 
приступа смеха. 

Зимняя мозаика минувших лет 
«Будет ли скоро конец света?»

С начала перечисляются «при-
родные катастрофы» – зем-
летрясения, наводнения, нео-
бычайно сильные бури… В 
Скандинавских странах темпе-

ратура зимой +17o, на Кавказе –30o… ну 
почти как нынешней зимой (в 2020 году). Все 
это объяснялось тем, что Земля приблизи-
лась к Солнцу на целых 30 тыс. английских 
миль (миля – около 1,6 км). Хорошо, этим 
можно было бы объяснить тепло на севере, 
а как же холод на юге? Заграничный «экс-
перт» до таких мелочей не опускался, отме-
тил лишь: «…и Луна в декабре прошлого 
года находилась на 30 000 английских миль 
ближе к Земле, одновременно с Солнцем на 
одной стороне земного шара. Нашей Земле 
пришлось испытать на себе силу притяжения 
обеих планет – Солнца и Луны. К счастью, 
полной катастрофы и конца света не прои-
зошло. Однако опасность еще не минова-
ла, так как через две недели (в конце января 
1925 года) Солнце и Луна вновь окажутся на 
одной стороне земного шара. Что произой-
дет тогда, трудно даже представить – бури, 
наводнения, землетрясения, извержения…» 

Если астролог-самозванец в пылу беседы 
называет Солнце планетой, над этим можно 
только посмеяться. Но если это делает чело-
век, называющий себя экспертом (пусть и в 
1925 году), к тому же, присваивает спутнику 
Земли Луне статус планеты, да еще «сокра-
щает» расстояние от Земли до Солнца в три 
раза, тут уж, как говорится, без комментари-
ев. Сегодня, когда мы читаем об очередных 
комплектах катастроф и ожидающем за углом 
конце света, вспомним, например, о 1925 годе! 

В РЕДАКЦИЮ ПРИНЕСЛИ КАРТОШКУ
И на пятьдесят лет раньше, то есть в 

1909/1910 гг., зима, как следует из газет того 
времени, была «весьма мягкой». Погода в 
декабре и январе была такой теплой, что 
в погребах начала не просто прорастать, а 
по-настоящему расти картошка. «Вентспилс 
апскатс» писала: «К нам в редакцию принесли 
молодую картошку. Картошка росла в погре-
бе. И это нам указывает на чрезвычайно мяг-
кую зиму». В свою очередь, в конце февраля 
читаем следующее: «Настоящая весна насту-
пила и у нас. Каждый день солнышко осве-
щает высохшие улицы, и ласковый воздух 
заставляет думать, что сейчас конец апреля, 
а не февраль». 

И сегодня, 110 лет спустя, возникают похо-
жие ощущения. К сожалению, не приходилось 
слышать о том, что в погребах уже собира-
ют урожай картошки. Может, причина в самой 
картошке, в старые времена ведь все было 
лучше… 

ВОР, УКРАВШИЙ ПЕРО, – ЗА РЕШЕТКОЙ
Возможно, и полицейские в те давние вре-

мена были более глазастыми и прыткими. 
4 января 1910 года на улице пойман некий 
матрос с двумя компасами. Компасы украде-
ны со стоящего в зимнем порту корабля. «Уже 
в тот же вечер компасы возвращены владель-
цу. Днем ранее, – пишет «Вентспилс апскатс», 
– известный в городе вор Сп. в одном из домов 
на улице Кулдигас украл мешок с пером. Вор 
задержан и получил от мирового судьи наказа-
ние». Еще двое мужчин в трактире Д. украли 
один рубль и 80 копеек. На следующий день 
газета сообщает, что один вор уже задержан, 
полиция напала на след второго. Как бы сегод-
няшняя полиция отреагировала на вызов по 
поводу мешка с пером или, скажем, кражу 1 
евро, 80 центов? 

И еще об оперативности. В январе 1914 
года «три кузнеца, K., Пл. и С., которые поза-
вчера пили в трактире Ст., уходя, взяли с 
собой стул. В результате погони стул удалось 
отобрать». 

В свою очередь, в начале января 1925 года 
«Вентас Балсс» сообщала, что в последние 
дни ушедшего года из магазина колониальных 
товаров еврея Давидсона на улице Ужавас, 
15, который был взломан, украдены мука, 
табак, конфеты, мыло на сумму 4500 рублей 
(90 латов). Товар возвращен, воры – братья 
Фелзенбергсы с улицы Пелду – пойманы. 

НАВОДНЕНИЕ ИЛИ ВОДКА
В начале февраля 1914 года «Вентспилс 

апскатс» опубликовала письмо из Зурас: «Уже 
в январе на Венте началось такое наводне-
ние, которого не было годами. Из именья 
Аннас в Зурас до именья Атличу дорога была 
вся в воде, поэтому приходилось ее объез-
жать по так называемой дороге Гумбекална. 
Вечером 23 января ехали из Вентспилса 
домой слуги из именья Стирбес. Говорят, что 
некоторые навеселе, и они беззаботно ехали 
по затопленной дороге Вентспилс–Кулдига. 
Часто случается, что наводнение уносит чью-
то жизнь, но часто случается и так, что губи-
тельным становится алкоголь. С утра у одного 
из ехавших из Стирбе лошади стояли в воде, 
а сам он сладко спал в своих санях. Сани вто-
рого ездока нашли на мосту, в воде, а самого 
хозяина повозки нигде не было видно. Через 
каких-нибудь два дня, когда воды стало мень-
ше, его нашли недалеко от моста утонувшим. 
Неизвестно, кто виноват – наводнение или 
водка». 

СЮЖЕТ, ДОСТОЙНЫЙ БОЕВИКА 
Утром 16 февраля 1914 года в 

Вентспилсской тюрьме (замке) на прогулку 
выпущены 4 преступника в кандалах, осу-
жденные на каторжные работы: Трейманис, 
Ренцис, Аузиньш и Матвеевс. Во время про-
гулки трое арестантов большим железным 
болтом, завернутым в тряпку, ударили по голо-
ве младшего надзирателя Руньгиса, отобрали 
у него револьвер системы наган и убили им 
надзирателя. Четвертый арестант напал на 
надзирателя Баниса, повалил его на землю и 
отобрал «берданку». При помощи отобранных 

у надзирателей ключей преступники откры-
ли двери тюрьмы, выбрались во двор, отту-
да через открытые ворота выбежали на улицу 
Яня, затем – на улицу Пилс. По улице Пилс 
ехал извозчик; беглецы сорвали его с облуч-
ка, уселись в телегу и свернули на улицу 
Ужавас. Возле гостиницы «Рома» лошадь 
упала, поднять ее было невозможно. К несча-
стью, возле гостиницы стоял другой извозчик, 
и его постигла участь предыдущего. У лоша-
ди на шее висела торба с овсом. Беглецы, 
сняв торбу, гнали бедную лошадь по улице 
Пелду до улицы Синагогас, затем по Риеперу 
(Ригас), Межа до улицы Кургауза (Васарницас) 
и по ней в направлении Казиньмежса. За 
это время известие о бегстве каторжников 
достигло полицейского участка. Трое горо-
довых «зафрахтовали» еще двоих извозчи-
ков, и началась погоня. К ним присоедини-
лась вторая группа полицейских под руковод-
ством портового пристава. Начальник уезда, 
его помощник, судья и другие должностные 
лица на пароходе «Владимир» вышли в море, 
чтобы преградить беглецам путь со стороны 
Ужавы. За это время беглецы добрались до 
дома лесника Пуйсикю, приблизительно в 10 
км от Вентспилса, ворвались в какую-то будку 
и отобрали у хозяина топор. Позднее в лесу 
нашли перерубленные кандалы. Так как в 
повозке извозчика по лесу нельзя было прое-
хать, преступники бросили загнанную лошадь 
и дальше отправились пешком. Оказавшись 
возле реки Ужавы, они неожиданно повер-
нули назад. Там, примерно в 16 км от горо-
да, вблизи дома Лодниеку Сарканмуйжской 
волости их настигли преследователи, кото-
рые, сами того не заметив, подошли на рас-
стояние около 20 шагов. Началась перестрел-
ка, и сразу пуля стражника попала в голову 
Трейманису. Остальные преступники продол-
жили стрелять, но через час со всей четверкой 
было покончено. Каторжники были осуждены 
за тяжкие преступления – попытку убийства, 
вооруженный грабеж, кражу ценных вещей и 
ограбление церкви, к чему добавилось убий-
ство должностного лица. 

Извозчик на углу улиц Сарканмуйжас и Лауку в начале ХХ в. В этом 
месте должен был начинаться «деревянный тротуар». 

Раненый надзиратель Банис быстро попра-
вился, начальник тюрьмы написал заявление 
об уходе, а стражники, поймавшие преступни-
ков, получили премии – по 50 рублей. 

ТРОТУАР СГНИЛ, ЛАМПОЧКИ НЕ ГОРЯТ
В январе 1914 года вентспилчане были 

озабочены состоянием «деревянного тротуа-
ра» на Сарканмуйжском шоссе. Так называе-
мый деревянный тротуар на самом деле был 
настилом из досок, сбитых гвоздями, на одной 
стороне проезжей мостовой. «Доски совсем 
испортились, даже сгнили, поэтому, когда 
идешь в темное время, можно легко остаться 
с одной ногой, так как вторая может попасть в 
дырку. К тому же, вечером слабое освещение, 
иногда лампочки не зажигают вовсе. По этим 
настилам приходится ходить очень многим, 
потому что они ведут на железнодорожную 
станцию», – так в «Вентспилс апскатс» писал 
некий расстроенный горожанин. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu 
kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.
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Дания выдаст Мисане Латвии 
Датский суд отменил решение о выда-
че гражданки Латвии Кристине Мисане 
Южно-Африканской Республике, к тому 
же, решено выдать К. Мисане для уго-
ловного преследования в Латвии. 
Однако это не означает, что процесс в 
ЮАР будет прекращен. 

Латвия не окажется 
в «сером списке» 
Латвия не включена в «серый список», 
составляемый Группой разработки 
финансовых мер борьбы с отмыванием 
денег, так как страна создала сильную 
и устойчивую систему предотвращения 
финансовых преступлений. 

Рекордно высокий рейтинг 
Международное агентство кредитных 
рейтингов повысило кредитный рейтинг 
Латвии с «A» до «A+», определив для 
него стабильную перспективу. Это исто-
рически самая высокая для Латвии оцен-
ка за 14 лет, в течение которых Латвия 
находится в данном рейтинге. 

Нельзя будет избежать 
принятия решения, 
«воздержавшись» 
Юридическая комиссия Сейма поддер-
жала предложение отказаться от учета 
голосов «воздержавшихся» в общем кво-
руме Сейма. В будущем голоса тех, кто 
«воздержался», не будут причисляться к 
голосам тех, кто проголосовал «против», 
как это происходит сейчас и что позволя-
ет формально оправдать депутатов при 
«срыве» голосования. 

Немиро назначил Ребенока в 
правление Свободного порта 
Близкий знакомый и советник мини-
стра экономики Ралфса Немиро Павелс 
Ребенокс, которого безуспешно пыта-
лись назначить в совет «Латвэнерго», 
теперь будет занимать должность 
заместителя председателя правления 
Управления Рижского Свободного порта. 
Пост руководителя Свободного порта 
займет Виестурс Зепс, представитель 
партии «Для развития Латвии». 

Омбудсмен готов идти в суд
Омбудсмен Юрис Янсонс пообещал 
обратиться в Конституционный суд, если 
в ближайшие три месяца Сейм не при-
мет решения об обещанном увеличении 
зарплаты медикам. В середине дека-
бря омбудсмен заявил, что голосование 
депутатов по бюджету на 2020 год, кото-
рое напрямую влияет на зарплату вра-
чей, нарушает конституционные ценно-
сти и принципы.

«KPV LV» не утвердила 
новое правление 
Регистр предприятий отказался зареги-
стрировать изменения в составе прав-
ления партии «KPV LV» и изменения 
в уставе, так как собрание членов не 
было правомочно принимать решения. 
Главный нотариус страны отметил, что 
недочеты необходимо ликвидировать до 
20 апреля и созвать новое заседание. 

Почетный консул – 
контрабандист 
Почетный консул Латвии в Украине Юрий 
Ихнатко задержан на украинско-венгер-
ской границе. В его автомашине найдено 
более 6500 пачек контрабандных сигарет. 
В связи с произошедшим Министерство 
иностранных дел незамедлительно ото-
звало с должности Ю. Ихнатко. 

В начале года – позитивные 
показатели рождаемости 
В январе зарегистрировано 1,6 тыс. 
новорожденных, что на 5% больше, чем 
за соответствующий месяц прошлого 
года. Однако число умерших по-преж-
нему превышает число родившихся – в 
январе оно составило 2,7 тыс., но это на 
13% меньше, чем в прошлом году. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

ПИСЬМО ЧИТАТЕЛЯ

Зачастую человек имеет о себе завышенное мнение, и это понятно. Особенно в наши дни, когда окружающая действительность и тен-
денции в обществе буквально насаждают необходимость не отставать и следовать примеру. К сожалению, бывает, что это очень нез-
доровый «хороший» пример, так как человек представляет себя обществу тем, кем не является. На этот раз речь о том, как в нашем 
обществе понимается понятие «зажиточный» и «бедный», а также это является свидетельством того, как люди воспринимают умение 
распоряжаться семейным бюджетом. 

44% считают себя средним слоем, но мало кто 
действительно может считаться этой частью общества

«Финансовый институт 
“Сведбанка”» провел 
исследование, которое 
было опубликовано в 
этом месяце. Оно посвя-

щено портрету среднего слоя в Латвии. С 
одной стороны, в опросе 44% респонден-
тов отметили, что принадлежат к среднему 
слою общества, однако при более деталь-
ном исследовании умения распоряжаться 
деньгами и финансовых условий выясни-
лось, что мало кто на самом деле принадле-
жит к этой части общества. 

Чаще причисляют себя к среднему слою 
более молодые люди – в возрасте до 45 лет, 
с хорошим образованием, имеющие собствен-
ное недвижимое имущество. По мнению жите-
лей, в течение года объем необходимых дохо-
дов на одного члена семьи возрос с 810 до 
851 евро, что позволяет домохозяйству соот-
ветствовать среднему классу. Это объясняется 
общим экономическим развитием государства, 

приростом зарплат и инфляцией. Несколько 
понизилась оценка жителей в отношении воз-
можности семьи без трудностей погашать еже-
месячные кредитные и другие обязательные 
платежи, а также использовать платные меди-
цинские услуги и раз в год отправляться с 
семьей в недельное заграничное путешествие. 

По мнению жителей Латвии, своя недвижи-
мость, возможность хотя бы раз в год отправ-
ляться в недельное зарубежное путешествие 
и способность без затруднений погашать еже-
месячные обязательные платежи являются 
главными условиями, характеризующими 
средний класс. Однако при применении ком-
бинации этих трех критериев к самим опро-
шенным оказывается, что к среднему классу 
принадлежит лишь 1/10 часть тех, кто считает 
себя средним слоем. Лишь треть опрошенных 
признали, что без сложностей могут позво-
лить себе погашать ежемесячные кредитные 
платежи и другие обязательные платежи. В 
недельное зарубежное путешествие ежегод-

но может отправиться каждый пятый житель. 
Несмотря на то что опрошенные главным 

образом фактически не соответствовали кри-
териям, характеризующим средний слой, они 
скептически оценили общую величину этой 
группы общества в Латвии. 

Но есть и хорошая новость! В финансо-
вом отношении более стабильны и делови-
ты те домохозяйства, которые, по мнению 
экспертов, могут быть отнесены к среднему 
классу. То есть они без сложностей справля-
ются с обязательными ежемесячными пла-
тежами, у них созданы накопления в разме-
ре не менее месячной зарплаты, и они раз в 
год могут позволить себе путешествовать в 
течение недели или свободно позволить себе 
дополнительные траты на развлечения, бла-
гоустройство жилья. «Интересоваться своими 
деньгами и уметь ими распоряжаться мудро 
означает отличную возможность приблизить-
ся к среднему классу», – отметили в своей 
публикации исследователи. 

Читаю об актуальном вопросе – региональной реформе в Латвии и повышенной эмоциональности в связи с этим в нашем Вентспилсе 
и крае. О прогнозируемых потерях с почти трагическим результатом пишут на многих порталах, которые освещают подобные вопро-
сы, и это настораживает думающего и умеющего анализировать читателя. 

Что произойдет, когда Вентспилс объединится с краем?

Не может быть, что мы выбрали такое 
правительство, которое только и думает о 
том, как навредить жителям государства. Ни 
одна теория всемирного заговора не выдер-
жит такой критики. Но если послушать, како-
вы контраргументы, то у человека не хватает 
слов. Чего только против нас не планирует-
ся! И особенно в Вентспилсе! Дескать, тариф 
на воду повысится, школы в крае сократят… 
всех ужасов не перечислить. И, как точка над 
i, даже не уменьшение влияния Лембергса, 
а искоренение! Словом, кого из избирателей 
что задевает – тарифы, число школ и клас-
сов или Лембергс. Действительно так низко 
оценивается способность рассуждать у изби-
рателей? Особенно в последние два месяца 
мы узнали так много, сколько не удавалось 
за все предшествующие годы. И не всем по 
силам эту информацию полностью оценить. 
Может быть, поэтому мы не замечаем мно-
жество плюсов от реформы, взять хотя бы 
Вентспилс и край? 

Зададим себе вопрос: если бы город и 
край уже сейчас были объединены, разве мы 
наблюдали бы такие странности, как, напри-
мер, когда в одном месте прерывают вело-

дорожку, чтобы через несколько километров 
продолжить ее как тротуар, а не дорожку 
для велосипедистов. Именно это можно уви-
деть, когда едешь в Сталдзене. Несмотря на 
то что это было бы намного более необхо-
димо в направлении пляжа на сталдзенском 
взморье, чем в направлении общественного 
пляжа на озере Бушниеку. Объяснение про-
стое: на территории края город ничего соору-
дить не мог. 

Другой пример: создана гора для ката-
ния на лыжах рядом с уже существующей 
Спиците. Логично было бы создавать гору на 
уже имеющемся рельефе возвышенности, а 
не насыпать ее рядом с бывшим болотом. 
При таком подходе гора была бы по край-
ней мере на 1/3 выше. Но! Наша гора нахо-
дится в городе, а не в Цирпстене. Для того 
чтобы привлечь деньги ЕС, широкая и раз-
нообразная территория с ее инфраструкту-
рой более подходит, с точки зрения тех, кто 
выделяет средства. Да, нужно будет нау-
читься более всесторонне и глубоко обосно-
вывать необходимость денег, но разве у нас 
недостаточно умных и знающих специали-
стов? Главное, чтобы они работали, будучи 

уверены, что это принесет плоды для всех 
нас, чтобы работали со светлыми и позитив-
ными мыслями о ближайшем будущем. Если 
до сих пор молодежь из Вентспилса и края 
уезжала, то во многом это было и по причи-
не, мягко говоря, неоднозначно оцениваемой 
политической ситуации в Вентспилсе. Но она 
стремительно меняется. Молодое поколение 
обладает реалистичным взглядом на вещи. 
При помощи пособий для бабушек их не убе-
дить. А потенциальные молодые предпри-
ятия, которые уже сейчас могут создавать-
ся, благодаря основанию «Ventas ostas», 
а значит, и изменениям в инфраструктуре 
Вентспилса, – это для молодого поколения 
мощный аргумент, чтобы вернуться в род-
ные края. Потому что мы сегодня совмест-
но создаем новое время в нашем родном 
крае. Все, кто в душе являются настоящими 
вентспилчанами, желают Вентспилсу и краю 
расти, развиваться и цвести. 

Мы уже давно были готовы к переменам. 
Политика коррупции, хапужничества, 

бахвальства должна кануть в Лету. 
 Как писал Райнис, «будет существовать то, 

что изменится». 

С прошлого года на шоссе Вентспилс–Кулдига проходят масштабные ремонтные работы, по этой причине движение на некоторых 
участках дороги регулируется светофорами. Однако многие автоводители сознательно нарушают правила дорожного движения, соз-
давая ненужный хаос на участках с ограничениями движения. Агрессивные и некультурные водители остаются безнаказанными, а у 
порядочных водителей – испорченное настроение и злость… 

Жалобы жителей учтены. Полиция усиленно 
контролирует участок дороги возле Варве

Г осударственная полиция наконец 
учла полученные жалобы вент-
спилчан. В последнее время осо-
бенно часто поступали жалобы 
на нарушения на участке дороги 

возле Варве. 

НЕ СМУЩАЯСЬ, ЕДУТ НА 
КРАСНЫЙ СВЕТ 

По словам представителя Управления 
Курземского региона Государственной поли-
ции Мадары Шершневой, жители в своих 
жалобах отмечают: «Автоводители не соблю-
дают правила дорожного движения, главным 
образом проезжая на красный сигнал свето-
фора. Те, у кого подошла очередь проехать 
на зеленый сигнал, по этой причине не могут 
этого сделать». 

К тому же, ситуация такова, что культурным 
водителям из-за грубых автоводителей прихо-
дится пропускать зеленый сигнал светофора 

дважды, так как нужно ждать колонну автома-
шин, которая идет навстречу… 

ЗА ПАРУ ЧАСОВ – 10 НАРУШЕНИЙ!
Должностные лица роты контроля сооб-

щения Отдела патрульной полиции Бюро 
Полиции порядка Управления Курземского 
региона Государственной полиции 19 февра-
ля с утра начали контролировать упомянутый 
участок дороги. «Улов» оказался большим – 
за пару часов были пойманы 10 нарушителей. 
У некоторых автоводителей даже получился 
«комплектик» нарушений. 

Главным образом протоколы оформля-
лись за несоблюдение сигнала светофора, но 
были зафиксированы и такие нарушения, как, 
например, превышение разрешенной скоро-
сти, агрессивная езда и неиспользование 
указателей поворота. Также были оформ-
лены протоколы за управление транспорт-
ным средством, когда имеется находящийся 

в силе запрет, за перевозку большего числа 
пассажиров, чем указано производителем 
транспортного средства, за участие в дорож-
ном сообщении транспортного средства без 
техосмотра и обязательной страховки граж-
данской правовой ответственности. 

ВОЗЛЕ ВАРВЕ ОБЕЩАЮТ 
УСТАНОВИТЬ ПОРЯДОК

Госполиция и впредь в рамках своих возмож-
ностей в указанное жителями время, когда акту-
альна данная проблема, будет следить за упо-
мянутым участком дороги – как на трафариро-
ванных, так и на нетрафарированных машинах 
Госполиции, а также используя функцию видео-
наблюдения, где фиксируются нарушения. 

Госполиция призывает водителей быть бла-
горазумными и соблюдать ограничения дорож-
ного движения, уважать участников движения, 
выезжать раньше, чтобы оказаться у цели сво-
евременно, без стресса и нарушений. 
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 «Вента–2002» забивает 10 
шайб в матче

Самую результативную и уверенную 
победу в Лиге развития юниорского хок-
кея (ЛРЮХ) одержал вентспилсский ХК 
«Вента–2002», на своём льду разгро-
мив команду «Пардаугава/Призма» со 
счётом 10:1. Самые результативные 
игроки встречи: Эдгарс Цгоевс – 5 (2+3) 
очков, Элвис Кайминьш – 5 (1+4) очков, 
Кристерс Бергманис – 4 (2+2) очка. 
После этой игры вентспилчане вернули 
себе лидерство в турнирной таблице.

Два дебютных очка Чаварса 
и шесть минут Гулбиса

Опытный вентспилсский баскет-
болист Марис Гулбис дебютировал в 
сборной Латвии в возрасте 34 лет. В 
своём дебютном матче против сбор-
ной Боснии и Герцеговины Гулбис про-
вёл на площадке 6 минут и отметился 
одним неточным двухочковым броском. 
Второй представитель БК «Вентспилс» 
Клавс Чаварс за пять отведённых ему 
минут набрал два очка и заработал три 
персональных замечания.

Крузбергс восьмой на Кубке 
мира

На проходящем в Нидерландах этапе 
Кубка мира талантливый вентспилс-
ский шорт-трекист Робертс Крузбергс 
занял высокое 8-е место на дистан-
ции 1000 метров. Р. Крузбергс вместе 
со своим братом Карлисом и Екабсом 
Саулитисом стартовали в эстафете на 
дистанции 5000 метров, но, к сожале-
нию, в первом забеге получили жёл-
тую карточку, и их результат засчитан 
не был. 

Рекорд и шаг навстречу 
Токио

На открытом чемпионате Испании по 
спортивной ходьбе на дистанции 50 
км с результатом 3:56:02 победу одер-
жал вентспилсский скороход Руслан 
Смолонский, который установил свой 
новый личный рекорд. «Благодаря 
этому результату я стал ближе к 
Олимпийским играм в Токио», – проком-
ментировал спортсмен.

У волейболистов ещё 
одно поражение

ВК «Вентспилс» поражением завер-
шил 2-й тур Национального чемпиона-
та Первой лиги. Вентспилсские волей-
болисты в гостях уступили команде 
«Екабпилс Юниоры/ЕСШ». В турнир-
ной таблице Вентспилс с 14 очками в 
10 играх занимает четвёртую позицию. 

Победа в последний день 
сборов

Первую и единственную победу на 
сборах в Турции одержали футболисты 
ФК «Вентспилс». В последний день сбо-
ров со счётом 1:0 был переигран гроз-
ненский клуб «Ахмат». Единственный 
гол – на счету новичка команды, россий-
ского легионера Евгения Козлова.

БК «Вентспилс» может выдохнуть – 
деньги будут!
ПОЧЕМУ ПРАВЛЕНИЕ УВСП 
РЕШИЛО ПОДДЕРЖАТЬ 
БАСКЕТБОЛЬНЫЙ КЛУБ? 

 О том, почему Вентспилсский свобод-
ный порт все же решил поддержать баскет-
больный клуб «Вентспилс», мы спросили у 
члена правления Вентспилсского свобод-
ного порта, представителя Министерства 
финансов Гиртса Валдиса Кристовскиса. 

– Единственной причиной, по которой в 
финансово сложной для порта ситуации прав-
ление Свободного порта приняло такое реше-
ние, является незавидное положение баскет-
болистов и тренеров клуба. Они не виноваты 
в том, что бывший президент клуба Лембергс 
так тяжело подвел и разочаровал команду. 
Если бы новое правление Свободного порта 
не выделило средства на рекламу, баскет-
больный клуб не смог бы завершить вторую 
половину сезона. Игроки и тренеры посере-
дине сезона были бы выброшены на улицу. 
В конце концов, клуб успешно играет как в 
масштабе Латвии, так и на международной 
арене, на уровне турнира FIBA. 

- Однако такой шаг правления 
Свободного порта способствует созда-
нию такого впечатления, что влияние А. 
Лембергса не уменьшилось не только в 
Вентспилсской городской думе, но и в 
Свободном порту, что как бывший прези-
дент клуба, он продолжает навязывать и 
добиваться действий в его политических 
и финансовых интересах, в том числе, 
оказал давление в вопросе финансиро-
вания Свободным портом баскетбольно-
го клуба. 

- Нет, это не так. Еще раз подчеркиваю, 
что правление Свободного порта решение о 
поддержке приняло из-за спорта, баскетбо-
листов и их тренеров. Если бы правлением 

Свободного порта руководили политические 
мотивы, во-первых, правление не выдели-
ло бы деньги баскетболу. К тому же, дей-
ствия Лембергса, его регулярные задеваю-
щие высказывания о нынешнем правлении 
Свободного порта, скорее, должны привести 
к тому, чтобы не финансировать бывший клуб 
президента «Вентспилса», лица, в отношении 
которого объявлены санкции. Это было бы 
самым простым решением. 

- Означает ли это, что баскетбол будет 
тем видом спорта, который получит прио-
ритет в поддержке со стороны Свободного 
порта? Для рекламы с использованием 
футбольного клуба деньги выделены не 
были. 

- Нет. Средства, выделенные баскетболь-
ному клубу, – это единовременное меропри-
ятие для того, чтобы можно было завершить 
сезон. Для футбола этого нет, так как сезон 
не начат. Сейчас более половины средств, 
которые осенью 2019 года под руководством 
Лембергса планировалось выделить на мар-
кетинговые и рекламные мероприятия, медиа 
и участие в различных мероприятиях, то есть 
более миллиона евро, будут направлены на 
обеспечение прямых, приоритетных функций 
порта. Сейчас начат аудит капиталовложений 
финансовой устойчивости Вентспилсского 
свободного порта. После его завершения 
повторно будет оценена возможность под-
держки спорта и других сфер. Однако в этом 
случае руководству думы нужно прекра-
тить задевать Свободный порт и следует 
начать открытый диалог о сотрудничестве, 
конкретных спортивных отраслях, которым 
Свободный порт мог бы помочь. 

– Значит, руководство Свободного порта 
будет концентрироваться на обеспечении 
прямых потребностей порта? 

– Именно так. К сожалению, инфраструкту-
ре порта годами не уделялось должного вни-
мания. Время расточительства закончилось. 

Нужно затянуть пояс, так как, в соответствии с 
изменениями конъюнктуры транзита и грузов, 
учитывая влияние примененных к Лембергсу 
санкций, развитие российских портов, терми-
налы Вентспилсского свободного порта ожи-
дают падения грузооборота в 2020 году до 
15 млн тонн. Ситуация серьезная, прово-
дятся серьезные мероприятия, чтобы сохра-
нить финансовую устойчивость Управления 
Вентспилсского свободного порта. 

– Видите ли вы выход из трудно-
стей, которые сейчас испытывает 
Вентспилсский порт, предприятия, их 
сотрудники? 

– Ясно то, что те времена, когда грузы 
из России сами искали путь в Вентспилс, 
закончились. Россия построила свои экс-
портные порты, угольный рынок в Европе 
упал под влиянием политики изменений 
климата, к тому же, в этом году зима была 
очень теплой, и уголь для отопления в 
Европе использовали очень мало. Это глав-
ные аспекты, которые определяют паде-
ние грузооборота в Вентспилсском порту в 
первые месяцы года, а также, скорее всего, 
в будущем. В связи с этим новое правле-
ние Свободного порта должно обеспечить 
эффективность, справедливую конкуренцию 
и репутацию Вентспилсского свободного 
порта. Правление Свободного порта долж-
но поддерживать, гарантировать интересы 
всех предпринимателей и равноценные воз-
можности, должно ликвидировать расточи-
тельность, заботиться в первую очередь 
о финансовой устойчивости Свободного 
порта как предпосылке для долгосрочного 
развития. Эти ценности являются услови-
ем и гарантом восстановления репутации 
Вентспилсского порта. Тогда будет возмож-
но успешное сосуществование порта, само-
управления и вентспилчан, будут средства 
и для городской инфраструктуры, культуры, 
спорта и творчества. 

(Окончание. Начало в № 6, 7.)

О возвращении в родной Вентспилс Паулс 
пишет: «Через 30 лет я вновь увидел свой 
родной город Вентспилс! Такие странные 
чувства охватывают сердце человека, когда 
он после стольких лет вновь ходит по тем 
тропинкам, по которым не ходил так давно, 
видит знакомые пейзажи, которых так давно 
не видел! Особенно, если 30 лет прошли в 
таком дальнем уголке земли, как у меня! 

Однако за эти годы мой город не силь-
но изменился – во всяком случае, таково 
было первое впечатление. Правда, кое-где 
возвышались новые дома, но было столь-
ко же домов, которые были мне уже знако-
мы, как будто я видел их вчера. В целом это 
был такой же старый добрый город, со сво-
ими привычными улочками, по которым и я 
когда-то ходил. Как во сне, теперь хожу по 
знакомым улицам, с которыми связано так 
много воспоминаний о людях, которые здесь 
когда-то жили. Где они сейчас? Город был 
тот же, но его жители были другими – новые 
поколения пришли на смену тем людям, 
которых я когда-то знал. И если среди них 
и были лица, которые я когда-то узнавал, то 
все же это уже были совсем другие лица. 30 
лет – это значительный срок!» 

Из Вентспилса он отправился в Пилтене, 
где родители приобрели сельский дом. 
Конечно, отец с матерью очень радова-
лись возвращению блудного сына. Однако 
микроб дальних странствий очень глубоко 
поселился в мыслях Паулса. Вот его раз-
мышления: «Я чувствовал, что был слиш-
ком далеко вдали от своей родины – я боль-
ше не мог всеми корнями врасти в родную 
землю. Это трагедия, так как это осознание 
вызывает беспокойство и ощущение боли. 
Но это еще не все. Я чувствовал, что меня 
взволновал океан. Я будто слышал его шум, 

Вентспилчанин в Тихом океане, 
или Безумцам принадлежит мир

как на ветру развеваются паруса; слышал 
над своей головой крики птиц. Перед глаза-
ми простирался бесконечный морской про-
стор; я видел пальмы на краю горизонта; 
рифы, над которыми разбивающиеся волны 
взбивают белую пену. Может быть, туда 
меня зовет сердце какого-нибудь дорогого 
человека?» 

Тем не менее, полтора года Паулс про-
вел в Латвии. Написал книгу воспомина-
ний «Через океан», которую издательство 
«Krīvs» выпустило в 1937 году. Через два 
года в США и Англии вышла английская 
версия книги – «Escape to the Sea». Она 
была переведена еще на несколько язы-
ков. За это время Спрогис умудрился пере-
строить рыбацкую лодку длиной 23 фута, 
назвал ее «Селгой» и собрался в морское 
путешествие за 10 000 морских миль через 
Атлантический океан в Австралию. В авгу-
сте 1937 года «Селга» покинула Лиепайский 
порт. К сожалению, лимит удачливости 
Паулса Спрогиса был исчерпан во время 
первого путешествия… 

ПОСЛЕДНЕЕ ПУТЕШЕСТВИЕ
Запланированное второе плавание через 

океан оказалось неудачным… Главные при-
чины: во-первых, «Селга» не подходила для 
таких путешествий. При малейшем ветре 
лодка заваливалась на бок, в чем Спрогису 
предстояло убедиться в самом скором буду-
щем. Во-вторых, родившийся в 1886 году 
Спрогис в конце 30-х годов был уже не так 
молод, годы давали о себе знать. Вот, отры-
вок из статьи в местной прессе (за путеше-
ствием знаменитого яхтсмена на этот раз 
следили все латвийские газеты): 

«Яхта Ребелла была отнесена к бере-
гу вблизи порта Олдборо. Когда местные 
жители обнаружили ее, они с удивлением 
увидели, что в лодке крепко спит человек. 

Оказалось, что храбрый морской путеше-
ственник очень устал и совершенно не заме-
тил, как его лодку вынесло на берег». 

Неудачная судьба путешествия была 
предрешена, несмотря на то, что Паулс на 
сей раз очень серьезно подготовился: на 
лодке была устроена удобная каюта, запасы 
продуктов на целый год, бочка с водой, даже 
двухламповое радио. 22 декабря Спрогис 
покинул Олдборо и направился к Азорским 
островам. Но добраться до них не удалось. 
Вот что снова пишет местная пресса: 

«Страшные моменты на «Селге» в 
Бискайском заливе. Как долго он держался 
за опрокинутую лодку, Спрогис не помнит. 
Когда закончился шторм, случилось чудо. 
Лодка начала переворачиваться на бок и 
вскоре вернулась в нормальное положение. 
Спрогис убедился, что его простая рыбац-
кая лодка для таких дальних путешествий 
не подходит. Он продал «Селгу» некоему 
английскому рыбаку за 25 английских марок. 
Спрогис собирается присоединиться к одной 
английской семье, которая в ближайшие 
дни на яхте «Reine Darvor» отправится в 
Австралию». 

Паулс Спрогис сделал вывод, что на его 

век приключений хватит. Он вернулся в 
Сидней. И вот он опять Фред Ребелл. 

НА ЗАКАТЕ ДНЕЙ
Ребелл о себе высказался так: «Я уже 

устал от стремительного ритма жизни и при-
ключений. Мое единственное желание – 
спокойно провести оставшиеся годы жизни». 
Koнтакты с Латвией после 1940 года по 
понятным причинам оборвались. Среди 
австралийских латышей Фред был ред-
ким гостем. Он приобрел небольшой домик 
на окраине и работал столяром. Позднее 
Ребелл был известен как проповедник сид-
нейских баптистов-пятидесятников. Он жил 
весьма уединенно, даже аскетично, был 
очень уважаем. 10 ноября 1968 года Фред 
Ребелл скончался и был похоронен почти 
как святой в своей общине. 

Думается, что на том свете Фред Ребелл 
вновь стал Паулсом Спрогисом, уроженцем 
Вентспилса. 

Обложка французского издания книги  
Фреда.
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Сообщение медиа. Осенью прошлого года доверие политическим партиям выразили только шесть процентов граждан Латвии, 
указано в опубликованном очередном исследовании «Евробарометра» Европейской комиссии (ЕК).  В свою очередь доверие 
к политическим партиям в соседних странах выше – политическим партиям доверяют 13% опрошенных граждан Эстонии и 9% 
опрошенных граждан Литвы.

(Портал “Delfi” / LETA, 26 февраля)
• • •

«Ссоры» на кухне

виях можно было бы позволить организовать две несвязанные 
между собой кампании.  Если только, конечно, конкретная партия 
думает хоть немного в долгосрочной перспективе.  В отношении 
Вентспилса, конечно, один из самых интересных вопросов следу-
ющий: что будут делать «чемпионы хороших дел» – Союз зелёных 
и крестьян, которые ведь получили абсолютное большинство в 
Вентспилсском крае, а в городе зато не стартовали вообще, чтобы 
не допустить ненужной конкуренции в собственной партии «Латвии 
и Вентспилсу» … Какие манёвры придумает политическое объеди-
нение “Лембергс и Co”?

В-третьих, выборы самоуправлений после административ-
но-территориальной реформы станут как никогда ещё более «при-
влекательными» для всех политических партий, так как объеди-
нённые края будут гораздо больше и финансовые потоки больше 
не будут «на уровне волости», а уже регионально гораздо объ-
ёмнее.  Следовательно – интереснее и для тех, для кого полити-
ка, самоуправление, бизнес и свой карман фактически означает 
одно и то же. Поэтому упомянутый вначале опрос населения при-
обретает новое значение… Если участвуют только «большие пар-
тии», которым вообще доверяют только шесть процентов жителей 
Латвии, то ясно, что и самоуправления, которые до сих пор имели 
большее доверие – 49 процентов согласно этому самому опросу 
– могут резко потерять кредит доверия жителей. Разве не так? В 
самых крупных краях гораздо меньшее значение будут иметь «зна-
комые лица хозяев», а именно, после объединения различных 
краёв хорошо известные долголетние «хозяева» в одной из преж-
них территорий будут совершенно неизвестны людям края, распо-
ложенного рядом.  Значит – и это обстоятельство свидетельству-
ет об острой предвыборной борьбе, если придётся отправиться к 
избирателям прежнего соседнего края, которые всё равно будут 
голосовать «за своих».  

И, наконец, хотя выборы в Риге и не являются абсолютно точ-
ным индикатором (особенно согласно общим результатам), они 
всё же покажут известную тенденцию. Особенно среди латыш-
ского электората. И у политических аналитиков, как и у любого 
рядового избирателя, будут все возможности понять, какие пар-
тии смогли убедить рижан, а какие балансируют «на грани выпа-
дения».   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Чествуют Цандера 
Ученые Высшей школы выпустили сбор-

ник статей об известном инженере Фридрихе 
Цандере. В презентации книги принимал 
участие космонавт Александр Александров 
из Москвы.  

Новый директор
Домом творчества впредь будет руково-

дить вентспилчанка Вита Хермансоне. Ранее 
она являлась экспертом по аккредитации 
школ и руководителем структурного подраз-
деления по оценке содержания образования 
и качества работы педагогов Вентспилсского 
техникума.  

Возобновляют работу
После перерыва работу возобновило кафе 

Высшей школы «Панорама». Конкурс на 
аренду помещения выиграло ООО «Landry». 

Возражают против аттракционов
Некоторые жители возражают против соз-

дания пункта аренды детских аттракционов 
в Приморском парке, так как они будут кон-
трастировать с нетронутой природной тер-
риторией. Вопрос был еще раз рассмотрен 
на Городской комиссии по развитию, которая 
решила пункт аренды все же создать. 

Конкурс для школьников
Учащимся 9–12-х классов предлагает-

ся принять участие в конкурсе интеллекту-
альных игр «Самый эрудированный класс 
Латвии». Цель конкурса – способствовать 
желанию молодежи быть творческими, 
исследовать и создавать здоровую конкурен-
цию среди латвийских школьников, а также 
развивать способность действовать в коман-
де и помогать школьникам демонстрировать 
свои знания. 

Обучатся бисероплетению
Общество «Мир бусинок» приглашает 

на занятия по обучению бисероплетению. 
Занятия будут проводиться бесплатно, их 
продолжительность – три месяца. На первых 
двух занятиях материалы будут обеспечены.  

Будет работать семейный 
ассистент

Самоуправление предлагает услуги семей-
ного ассистента, чтобы помочь семьям, в 
которых наблюдается нехватка социальных 
навыков, навыков ведения домашнего хозяй-
ства, ухода за детьми и их воспитания. 
Услуги ассистента помогут совершенствова-
нию этих навыков в соответствии с разрабо-
танным индивидуальным планом социаль-
ной реабилитации. 

Расход теплоэнергии сократился 
Благодаря теплой зиме, в январе общий 

расход теплоэнергии в городе был на 24 про-
цента ниже, чем в прежние годы, – на 5544 
MWh меньше. 

Арестован нетрезвый мужчина
Некий мужчина, который в баре потерял 

серебряную цепочку, устроил дебош в поли-
цейском участке. Он отказался подписывать 
свое заявление, так как не мог его прочитать, 
и вел себя очень неспокойно. Полицейские 
поместили нетрезвого мужчину, в крови кото-
рого обнаружено 2,35 промилле алкоголя, в 
помещение временного содержания. 

Потушили шкаф
На улице Р. Блауманиса в двухэтажном 

доме загорелся шкаф с хозяйственными 
принадлежностями. Возгорание площадью 2 
квадратных метра пожарные сумели быстро 
ликвидировать.  

Изучают французский язык
В Доме молодежи начались уроки фран-

цузского языка под руководством волонтера 
из Франции. Принять участие могут желаю-
щие любого возраста.

Д ан стартовый выстрел выборам столичной думы, которые 
запланированы уже на 25 апреля этого года, думу плани-
руется избрать не на четыре года, а на чуть более пяти 
лет. Однако, оставим в покое предвыборные баталии в 
столь далёкой Риге. Нам гораздо важнее, что происхо-

дит в собственном доме и в собственном дворе. И нельзя отрицать, 
что у выборов в Риге в этом плане есть абсолютно ясная связь с 
Вентспилсом, как и с любым другим самоуправлением в Латвии.  
А именно, одновременно с началом предвыборной кампании в 
Риге фактически началась и предвыборная кампания по выборам 
в самоуправления по всей Латвии. На сей раз она обещает быть 
почти на четыре месяца длиннее и гораздо интенсивнее, чем пре-
жде. И тому есть несколько причин.  

Во-первых, если чуда не произойдёт, то на выборах во все само-
управления Латвии (независимо от того, как, в конце концов, будет 
выглядеть  административная карта Латвии) смогут стартовать 
только списки т. н. «больших партий» (и их сателлитов), следова-
тельно, кампания апрельских выборов в Риге определит тональ-
ность кампании каждой «большой партии» и, конечно,  направле-
ния взаимных обвинений и уже традиционного “черного пиара», 
который, как доказали последние выборы в Сейм, часто играет 
значимую роль в риторике одной или другой «интеллигентной» 
партии. И в этом смысле можем совершенно точно прогнозиро-
вать, что и Вентспилсский объединённый край будет вовлечён 
именно в такую риторику – особенно зная поколебавшуюся пози-
цию теперешней власти и, конечно, опыт в закулисных политтех-
нологических играх. Так что – готовимся, вентспилчане, ещё к 
небывалому «политическому конфликту» местного масштаба, где 
все средства хороши. 

Во-вторых, партийные кассы в настоящее время получили зна-
чительные «резервы» для финансовых манёвров во время кампа-
нии, значит – будут ресурсы, чтобы развернуться. Абсолютно ясно, 
что именно в этом смысле нельзя в отрыве смотреть на выборы 
в Риге через два месяца и предусмотренные в июне следующего 
года выборы в самоуправления. Было бы только логичным, если 
бы эти кампания как-то координировались, так как отрезок вре-
мени между выборами в самое большое и важное Рижское само-
управление и выборами в остальные самоуправления слишком 
небольшой, чтобы даже в этих финансово более свободных усло-

Уровень зарегистрированной безработицы в городе Вентспилсе в процентном отношении к числу жителей трудоспособного возраста 
на прошлой неделе немного улучшился и с длительно продержавшихся 4,9% снизился до 4,8%, свидетельствуют данные, опублико-
ванные отделом экономики Вентспилсской городской думы со ссылкой на данные Вентспилсского филиала Государственного агент-
ства занятости.  Правда, официальное число безработных в городе Вентспилсе без существенных изменений –  очередь на несколько 
человек становится то длиннее, то короче. В среднем без работы в городе Вентспилсе примерно 1000 вентспилчан. 

Уровень безработицы немного снизился. 
Какие специальности самые востребованные?

В течение недели очередь безра-
ботных снова немного уменьши-
лась, и на этой неделе число 
безработных на четыре человека 
меньше, чем неделю назад, таким 

образом в городе Вентспилсе без работы 
официально зарегистрирован 994 человека.  

Средний уровень безработицы в 
Вентспилсе в течение нескольких послед-
них месяцев вырос до среднего показателя 
по стране в целом – соответственно 4,8% к 
5,0%. В Курземском регионе средний уро-
вень безработицы несколько выше – 5,7%, 
что объясняется высокой безработицей в 
отдельных краях. 

Среди городов республиканского значе-
ния Вентспилс ближе всего к Екабпилсу – 
оба города разделяют только 0,6%, соответ-
ственно 4,8% и 5,4%. Близко к ним и Лиепая, 
где уровень безработицы на этой неделе сни-
зился до 5,5%. Даугавпилс и Резекне дальше 
– соответственно 7,1% и 8,6%. Далеко впере-
ди лидер: самый низкий уровень безработи-
цы в Валмиере и Риге (3,1%), за ней следуют 
Елгава (3,8%) и Юрмала (3,8%).

В городе Вентспилсе удельный вес безра-
ботных по гендерной категории аналогичен 
– половина на половину. Однако 1/10 часть 
от всех безработных составляют предста-
вители проблемных групп – это долговре-
менные безработные, которые по какой-ли-
бо специфической причине не находят рабо-
ту или просто не хотят работать. Без рабо-
ты в период от полугода до года 193 лица, в 

период от одного до трёх лет в Вентспилсе в 
настоящее время на учете 82 человека, ещё 
19 «ищут» работу более трёх лет…Уровень 
образования 72 человек, ищущих работу, – 
это незаконченная основная школа, у 156 
лиц только диплом об окончании основной 
школы, ещё у 195 есть аттестат об окончании 
средней школы. Вызывает беспокойство тот 
факт, что в очереди безработных почти 150 
человек с инвалидностью.  Проблематично 
найти работу и людям предпенсионного воз-
раста – таких в Вентспилсе ещё 145 чело-
век.  Следовательно, всего получается 400 
вентспилчан или почти половина от общего 
числа безработных. К тому же распределе-
ние по возрастным группам очень хорошо 
иллюстрирует общую ситуацию, о которой 
многие не задумывались: больше всего без-
работных в возрастных группах в возрасте 
50-54 года (142), 55-59 лет (141), 45-49 (119) 
и близко к ним также группа 60+ (105). И это 
фактор не говорит в пользу того, что в буду-
щем можно было бы стабильно удержать 
уровень безработицы на уровне желанных 
4,0%. Это возможно в летние месяцы, но не 
в течение всего года. К тому же, учитывая 
демографическую ситуацию, нехватку рабо-
чей силы можно будет ощущать ещё сильнее, 
особенно в таком изолированном регионе, 
как Вентспилс, если только само самоуправ-
ление не задумается над тем, как на рынок 
труда активнее привлекать безработных, осо-
бенно тех, кто долгое время ищет работу.   

В Вентспилсском филиале ГАЗ на этой 

неделе доступны 228 свободных вакансий, 
однако есть много работодателей, которые 
ищут работников без посредничества ГАЗ. 
Больше всего – 35 свободных вакансий – у 
работников цеха. По-прежнему требуются 
24 водителя грузовых автомобилей, 20 обра-
ботчиков рыбы, 19 строителей зданий, по 15 
сельскохозяйственных рабочих, строителей 
и складских рабочих, 14 подсобных рабочих 
дорожного строительства и 11 сантехников.  

Официальная статистика ГАЗ в плане 
уровня безработицы несколько иная, или 
– шире. По показателю официальных дан-
ных ГАЗ в Латвии в среднем уровень безра-
ботицы был 6,4% (прирост в течение меся-
ца +0,2%), в Курземском регионе это число 
составляет 7,4% (+0,2%), к тому в Курземе 
второй самый высокий уровень безработи-
цы за Латгалией. Вторая методология сле-
дующая: при подсчёте уровня безработи-
цы руководствуются данными Центрального 
статистического управления о числе жителей 
работоспособного возраста на администра-
тивных территориях Латвии.   

При рассмотрении детальной информа-
ции в Курземском регионе видно, что мно-
гие края «тянут» статистику вниз. Самый 
высокий показатель уровня безработицы в 
Скрундском крае (7,3%) и в Айзпутском крае 
(7,0%). В Вентспилсском крае четвёртый 
самый высокий уровень безработицы в реги-
оне – (6,6%). Лучше всего чувствуют себя 
Ницский и Ройский края, где уровень безра-
ботицы оставляет только 3,9%. 
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Предлагается подавать заявки 
Курземский центр НГО 3 марта в 
Вентспилсе на протяжении всего дня по 
предварительной записи приглашает на 
бесплатные индивидуальные консуль-
тации, касающиеся обществ и фондов: 
руководство, юридические и бухгалтер-
ские вопросы, хозяйственная деятель-
ность, привлечение финансов, публич-
ность и сотрудничество. 

Попеские юные археологи
В рамках проекта «Латвияс сколас сома» 
попеские школьники приняли участие 
в программе музейного образования – 
археологическом занятии «Путешествие 
в древность». Школьники участвовали в 
симуляции археологических раскопок в 
Талсинском музее и других мероприятиях. 

Ремонтируют квартиры
В Угале, на улице Рупницас, 6, прово-
дится ремонт и благоустройство восьми 
квартир, чтобы в них смогли жить лица с 
душевными нарушениями, не имеющи-
ми необходимости в уходе. Пять квартир 
будут оборудованы на первом, три – на 
втором этаже. На первом этаже будут 
объединены две квартиры и создано 
помещение общего пользования, в кото-
ром будет размещена стиральная машин-
ка и душ. В здании оборудуют подъемник. 

Кубок Пузе по флорболу 
7 марта в спортивном зале Пузеской 
основной школы состоится Кубок Пузе по 
флорболу 2020 года. В состязаниях при-
мут участие команды волостей края, кото-
рые могут заявить до 5 игроков, из кото-
рых трое – полевые игроки. 

Рукоделие в Варве 
Мастерица-рукодельница и учительница 
Ивета Тинденовска на своем мастер-клас-
се обучала дам изготовлению красивых 
украшений. 

Выставка в Ужаве
В Ужавском народном доме можно осмо-
треть картины Инги Вейсы в технике 
вышивки крестиком. Выставка «Радуга 
души» открыта до конца марта. 

Высокая награда
Пузеский 808-й отряд мазпулков на кон-
ференции «Латвийские мазпулки» пред-
ставляли Уна Галкина и руководитель 
Мара Крауле. Тема конференции – 
«Наши следы сегодня». Во время встречи 
была оценена работа мазпулков, обсуж-
дены планы работы и проект приорите-
тов на 2020 год. Руководители мазпул-
ков, которые выполняют эту работу уже 
более 10 лет, получили почетную награду 
«Работа с душой среди мазпулков». В их 
числе и Мара Крауле. 

Ужавчане в Таргале 
22 февраля женский вокальный ансамбль 
«Saiva» гостил в Таргале на концерте 
«Dziesmu putenis».

Жители Пилтене 
поучаствовали
Воспитанники Пилтенской средней школы 
приняли участие в Дне теплых джемпе-
ров, задумавшись об изменениях клима-
та. Школьники надели теплые джемперы, 
учащиеся основной школы на уроках био-
логии и естественных наук смотрели обу-
чающие фильмы об изменениях климата. 

Новый коллектив
В волости Варвес основан новый женский 
вокальный ансамбль. Исполнительницы 
готовятся к первому концерту. 

Носочки для танцоров из Анце 
Носочки, связанные участницами кружка 
рукодельниц «Paukers», будут украшать 
юных танцоров волости – их будут наде-
вать участники танцевальных коллекти-
вов 5-9-х классов. 

Сениоры – у Дорбе 
Для того чтобы почтить память писате-
ля и педагога Херберта Дорбе в его день 
рождения, в мемориальном музее «Senču 
putekļi» прошел день гостей. В нем приня-
ли участие сениоры волости Варвес. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 158 146,18 евро.

24 месяцев – значит, до конца января 2022 
года. Как подчеркивают на предприятии 

Уже в этом году в Вентспилсе могут появиться первые 
электроавтобусы; средняя стоимость одного – 400 000 евро
 Окончание. Начало на 1 стр.

Многие вентспилчане помнят, как когда-то в Вентспилсском городском парке, где сей-
час находится главный Детский городок, было памятное место в честь первого в мире 
космонавта Юрия Гагарина. Вентспилсская дума решила, что эта большая голова после 
многих лет забвения вновь станет частью городского пейзажа. Ее планируется устано-
вить на территории Международного радиоастрономического центра в Ирбене. 

«Голова Гагарина» возвращается. 
Памятник планируют установить в Ирбене

К ак выглядел памятник Гагарину 
в Вентспилсе, знает и моло-
дежь в нашем городе. В послед-
нее время в соцсетях появляет-
ся все больше фотографий, отно-

сящихся к различным периодам истории 
Вентспилса. Часто публикуются и фотогра-
фии времен советской оккупации, и на мно-
гих из них можно увидеть памятник космо-
навту Ю. Гагарину, который первым в мире 
12 апреля 1961 года на космическом кора-
бле «Восток–1» совершил полет в косми-
ческое пространство. Через два года после 
этого легендарного события новый суперо-
браз пропаганды СССР во время длинного 
турне по Стране советов завернул и в соци-
алистическую Латвию. Арвидс Пелше, кото-
рый тогда был шефом компартии Латвии, 
даже рекомендовал Ригу переименовать 
в Гагарин, однако благодаря возражениям 
главы СССР Никиты Хрущева Рига сохрани-
ла свое имя. 

Несмотря на то что Ю. Гагарин никогда 
не бывал в Вентспилсе, в советские годы 
наш город сочли подходящим для установки 
памятника ему. В 1968 году, «по предложе-
нию исполнительного комитета Совета рабо-
чих депутатов Вентспилса, Совет министров 

Латвийской ССР принял решение Сад отды-
ха в Вентспилсе переименовать в парк Юрия 
Гагарина» («Падомью Вента», 30.05.1968), а 
в 1972 году здесь открыли памятник Гагарину. 
В «Падомью Вента» по этому поводу писали 
следующее: «В нашем городе будет еще 
одно место, где в праздничные моменты мы 
будем собираться все вместе, здесь юные 
комсомольцы смогут получить комсомоль-
ские билеты, а пионерам повяжут красные 
галстуки». Одним словом, появился новый 
объект для прославления коммунистической 
идеологии и советского человека. 

Вместе со сменой политической ситуа-
ции из Вентспилса исчез и памятник Ленину, 
и прочее наследие коммунистической иде-
ологии, в том числе в 1992 году – памят-
ник Ю. Гагарину. Оказывается, что никуда 
он не исчез, а все время бережно хранил-
ся на складе муниципального учреждения 
«Коммунальное управление». Как в свое 
время писала «Вентас Балсс»: «Здесь они 
и лежат, на солнышке. Бронзовый Ленин – 
повернутый лицом в сторону моря, Юрий 
Гагарин, как и полагается, смотрит вверх». 

Идея о перемещении памятника Гагарину 
не нова. Уже в марте 2012 года на вопрос: 
«Можно ли «голову Гагарина» перевезти в 

Ирбене?» – Айварс Лембергс ответил: «Я 
считаю, что это хорошая и правильная идея, 
думаю, что мы ее отработаем. Если ее поддер-
жат работающие и учащиеся в Вентспилсской 
Высшей школе, то, мне кажется, идея очень 
разумная. Я предложу на городской комиссии 
по развитию обсудить этот вопрос, попрошу, 
чтобы свою точку зрения высказали архитек-
торы и Высшая школа». 

Теперь, после «отработки» длиною в 8 лет, 
идея об установке памятника возродилась. 
Ее автором является Вентспилсская Высшая 
школа, у которой, правда, нет собственных 
денег для того, чтобы перевезти и устано-
вить памятник. Сам А. Лембергс на своей 
так называемой еженедельной пресс-кон-
ференции в условном наклонении выска-
зал пожелание, дескать, ему хотелось бы, 
чтобы после перемещения памятника Ю. 
Гагарину в Ирбене это место стало назы-
ваться Вентспилсским центром космоса. 

Айвару Лембергсу, возможно, впредь будет отказано в доступе в Сейм и участии в 
проводимых парламентом мероприятиях. С таким предложением выступила фракция 
Новой консервативной партии и не принадлежащий к фракциям парламентарий Артусс 
Кайминьш. 

Возможно, двери Сейма для 
Лембергса скоро будут закрыты

П редложения о внесении изме-
нений в Свод правил Сейма 
и в закон «О правовом поло-
жении и пенсиях депутатов 
Верховного Совета Латвийской 

Республики» предусматривают установить 
запрет впускать в Сейм бывших парламен-
тариев, в отношении которых применены 
санкции.  

В Латвии есть только один бывший депу-
тат ВС, против которого за коррупцию и 
осуществление политического влияния, при 

посредничестве коррумпированных полити-
ков, Управление по контролю за иностранны-
ми активами Министерства финансов США 
ввело санкции, и это Айварс Лембергс. У 
него есть бессрочный пропуск в парламент, 
как и у всех 138 депутатов ВС, которые голо-
совали за независимость Латвии. Пропуск 
он главным образом использовал для того, 
чтобы встречаться с депутатами фракции 
СЗК – главным партнёром по сотрудничеству 
партии «Латвии и Вентспилсу», двое из кото-
рых – Гундарс Даудзе и Янис Вуцанс явля-

ются членами партии Лембергса. Бывший 
министр финансов Дана Рейзниеце-Озола 
покинула ряды членов партии «Латвии и 
Вентспилсу» в ноябре 2018 года и сейчас 
является членов Латвийского крестьянско-
го союза.   

Против внесения поправок в оба зако-
на наряду с фракцией СЗК проголосова-
ли также исключённый из KPV.LV Алдис 
Гобземс и покинувшие эту партию депута-
ты Линда Лиепиня, Карина Спруде, Дидзис 
Шмитс, а также не принадлежащая к фракци-
ям парламентарий Юлия Степаненко, кото-
рая в Сейм была избрана по списку партии 
«Согласие».   Законопроект при 48 голосах 
«за» и 14 «против» передан на рассмотре-
ние в комиссиях. 

«Вентспилс рейсс», каждый электроавтобус 
полностью будет принят от поставщика толь-
ко через 30 дней непрерывного использова-
ния на маршрутах пассажирских перевозок в 

Вентспилсе. Значит, все они пройдут серьез-
ную тестовую проверку. 

Предприятие самоуправления «Вентс пилс 
рейсс» надеется уже к концу года перевезти 

первых пассажиров на новых микро-
автобусах. Планируется сохранить 
удобный и привычный для пассажи-
ров режим движения микроавтобусов, 
обеспечив наиболее короткий интер-
вал между рейсами, чтобы минимизи-
ровать для пассажиров время в пути. 

Конечно, пассажирские автобусы 
очень дороги, а стоимость электроавто-
бусов нового поколения просто огром-
на. Общая сумма договора о поставке 
составляет 5,559 млн евро. В среднем 
цена одного электроавтобуса – 400 тыс. 
евро (например, на портале «Kursors.
lv» представлена информация о том, 
что эта «обычная» модель «Sprinter» 
стоит всего от 29 тыс. евро…). Правда, 
для этих целей привлечено финан-
сирование. Приобретение электро-
автобусов и зарядного оборудования 
будет осуществлено в рамках проек-
та, софинансируемого Фондом кохезии 
ЕС. «Вентспилс рейсс» реализует про-
ект в сотрудничестве с Вентспилсским 
городским самоуправлением. 
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Через трудности 
к розам

Н аталии же, нао-
борот, с рассто-
яния прожитых 
лет кажется, что 
острота прео-

доленных трудностей ни в 
коей мере не травмирова-
ла ни её творческое нача-
ло, ни рабочие способности, 
ни оптимизм, поэтому пра-
вильнее было бы назвать их 
вдохновляющими укусами 
апитерапии, которые побу-
дили быстрее и по-настоя-
щему созреть в подсозна-
нии долго лелеянной мечте 
– выращивание саженцев 
роз. Наталия улыбается и 
уточняет, что в отношении 
неё латинское выражение 
стоило бы переделать. На, 
например, такое – «Через 
трудности к розам», оно 
могло бы вдохновить и дру-
гих… Потому что оказалось, 
что в её жизни все трудно-
сти перевешивает то, что 
было сделано и достигнуто.  

ЦАРЬ ЗЕМЛЮ ДАЛ, 
РЕВОЛЮЦИЯ ОТНЯЛА 

Наталия происходит из 

старинного рода курземцев 
– Целмсов, которые в своё 
время отозвались на пред-
ложение российского царя 
бесплатно получить и обра-
батывать землю в далёкой 
Башкирии. Дед Артурс и его 
жена Вера так и сделали, 
с большим трудом укоре-
нились на чужой земле и 
произвели на свет потом-
ство – четырёх сыновей и 
дочь Ольгу, маму Наталии.  
Когда Октябрьская рево-
люция подвела черту под 
патриархальным земледе-
лием, Ольга нашла рабо-
ту в столице республи-
ки Уфе и присоединилась 
к классу рабочих. Там она 
встретила местного парня 
Константина, который 
перед тем в составе совет-
ской армии служил обяза-
тельную службу в Добеле.  
У обоих было представле-
ние о жизни «на западе», 
так как и родители мамы 
поддерживали связь с род-
ственниками в Курземе. Что 

На церемонии вручения главных наград года в области музыки одна из наград отправилась и в 
направлении Вентспилса. В номинации «Лучший концерт года» награда досталась органистке 
Ивете Апкалне за сольный концерт в вентспилсском концертном зале «Латвия». 

ном зрителями, звучит прекрасно. Звук плывёт и кажется, 
что он тебя охватывает», – так ранее о вентспилсском новом 
органе высказалась сама обладательница награды Ивета 
Апкална. 

Большая музыкальная награда – это высшая государствен-
ная награда Латвии в области музыки, которая была учре-
ждена в 1993 году по инициативе тогдашнего министра куль-
туры Раймонда Паулса. В этом году номинанты были выдви-
нуты в восьми категориях. Награды в категории «Постановка 
года» удостоилась опера Иманта Калниньша «Играл я, пля-
сал» в Латвийской национальной опере – дирижёр Мартиньш 
Озолиньш, режиссер Лаура Гроза-Кибере; лауреатом в катего-
рии «Новое произведение года» стало произведение Гундеги 
Шмите «Богиня зари Эос»; приз “За выдающиеся достиже-
ния в течение года» получил Латвийский национальный сим-
фонический оркестр; серебряной статуэткой «За отличную 

БК «Вентспилс» 
может выдохнуть – 
деньги будут!

Э то означает, что 
клуб сможет 
сравнительно 
спокойно про-
вести оставшу-

юся часть сезона, которая 
наиболее важна – впереди 
плей-офф в Кубке Европы 
FIBA, Латвийско-эстонской 
баскетбольной лиге и на чем-
пионате Латвии. Сохранение 
финансирования, или в дан-
ном случае – продолжение 
поддержки означает и воз-
можность сохранить нынеш-
ний состав игроков. В против-
ном случае было бы очень 
непросто бороться за восста-
новление титула чемпионов 
Латвии и защиту заслужен-
ного в прошлом году титула в 
Латвийско-эстонской баскет-
больной лиге, не говоря уже 
об успешном финише в евро-
пейских кубках. 

Вопрос относитель-
но финансовой поддерж-
ки БК «Вентспилс», как и 
ФК «Вентспилс» оставал-
ся открытым с конца про-
шлого года. Управление 
Вентспилсского свободно-
го порта уже приняло про-
ект бюджета, сформирован-
ного прежним составом, он 
был разработан еще до того, 
как Свободный порт под свой 
контроль переняло государ-
ство после того, как США 
объявили за коррупцию санк-
ции в отношении обвиняемо-
го в тяжких преступлениях 

Айварса Лембергса. Санкции 
затронули и Управление 
Вентспилсского свободного 
порта, который вместе с еще 
тремя организациями стол-
кнулись с тяжелыми ограни-
чениями, так как они нахо-
дились в прямом подчине-
нии у А. Лембергса и при-
носили ему личную выгоду. 
Однако благодаря стараниям 
государства Свободный порт 
вскоре удалось избавить от 
санкций, хотя последствия 
чувствуются до сих пор. 

С учетом того, что год 
начался с весьма скромных 
результатов в отношении 
грузооборота, Управление 
Свободного порта не могло 
ранее дать четкий ответ об 
объеме финансирования 
на общие маркетинговые и 
рекламные мероприятия, в 
том числе, касающиеся зна-
чительных трат клубов по 
баскетболу и футболу. ФК 
«Вентспилс» каждый год с 
2015 года заключал реклам-
ные договоры с Управлением 
Вентспилсского свободно-
го порта в размере 399 116 
eвро, но пока о поддержке 
рекламной активности фут-
больного клуба в новом сезо-
не решение не принято. В 
то же время баскетбольный 
клуб «Вентспилс» за эти годы 
получил неизменную сумму – 
438 244 eвро. 

Вполне вероятно, что уже в этом году Вентспилс 
получит первые четыре электроавтобуса, которыми 
в будущем планируется частично заменить прежние 
автобусы с двигателем внутреннего сгорания. Пока 
доподлинно неизвестно, когда именно на вентспилс-
ских улицах появятся эти новые и очень дорогосто-
ящие электроавтобусы, однако находящееся в веде-
нии самоуправления предприятие «Вентспилс рейсс» 
надеется осуществить планы в этом году. Как бы то 
ни было, вентспилчане могут стать одними из первых 
в Латвии (первыми стать не получится, так как резек-
ненцы уже поспешили…), кто сможет наслаждать-
ся «экстрами» общественного транспорта новейшего 
поколения. 

В конце первого 
месяца текуще-
го года муници-
пальное обще-
ство капитала 

«Вентспилс рейсс» заклю-
чило договор о постав-
ке с зарегистрированным 
в Латвии предприятием 
«Universals Electrify», кото-
рое в рамках открытого кон-
курса получило право на 
заключение такого догово-
ра. Это совместное пред-
приятие, которое создано 
путем объединения двух 
обществ капитала – ООО 
«Universāls LTD» и ООО 
«Electrify». Договор предпо-
лагает поставку 14 электро-
автобусов для осуществле-
ния пассажирских перевоз-
ок в Вентспилсе. Это будут 
пассажирские автобусы 
небольшой вместимости – 
микроавтобусы. По словам 
представителей предприя-
тия «Вентспилс рейсс», раз-
меститься в микроавтобусах 
смогут 20 пассажиров. 

Вентспилс будет обе-
спечен автобусами модели 
«Universāls 907 OPP». Она 
создана на базе модели 
микроавтобуса «Mercedes 

Benz Sprinter», похожие кур-
сируют в городе уже сейчас. 
Латвийские предприятия в 
сотрудничестве с «Daimler 
Benz» произведут пере-
стройку базы и приспособят 
к системе электропривода. 

Согласно договору, в 
городе будут установлены 
три станции для подзарядки 
– как для быстрой, так и для 
медленной. Их планируется 
обустроить в конечных пун-
ктах автобусных маршрутов 
– на улицах Инжениеру и 
Целтниеку, в свою очередь, 
станция для ночной подза-
рядки будет находиться в 
главном центре «Вентспилс 
рейсс» – на улице Робежу. 

Согласно договору, пер-
вые четыре автобуса и 
зарядную станцию долж-
ны доставить в тече-
ние 12 месяцев с момен-
та подписания договора, 
то есть, вероятно, в этом 
году, однако не исключено, 
что город получит их толь-
ко в январе следующего 
года. Остальные автобусы 
должны быть доставлены 
не позднее чем в течение  

Конец 
света в 
Вентспилсе

Объединённый 
край. Мнение 
читателя

Лембергс может 
не попасть 
в Сейм

С некоторым облегчением может продолжить сезон 
баскетбольный клуб «Вентспилс». На заседании правле-
ния Управления Вентспилсского свободного порта при-
нято решение заключить новый договор с баскетболь-
ным клубом о рекламных мероприятиях до 30 июня с. г., 
проинформировал Свободный порт. 
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П римечательно и то, что этим сольным концертом 
Ивета Апкална открыла орган нового концертного 
зала. Незабываемый концерт на изготовленном 
немецким предприятием по производству орга-
нов “Johannes Klais Orgelbau” трубном органе она 

дала 27 июля прошлого года –  на следующий день после 
торжественного открытия концертного зала «Латвия».  Тогда 
на репрезентабельном концерте впервые в Латвии прозвучал 
Гимн Петериса Васкса, а также можно было услышать сочине-
ние выдающейся Софии Губайдулиной «Свет и тьма», опусы 
Жака Николя Леменса, Пола Дика, Сезара Франка, Ференца 
Листа, Джорджа Талбена-Бола и Иоганна Себастьяна Баха. 

«То, что я представляла себе и внутреннее желала – музы-
кально, эстетически, в плане звучания и акустически – в дан-
ный момент и слышу. Также и с публикой. На концерте в честь 
открытия уже могла понять, что орган в этом зале, наполнен-

3 стр.

Немного познакомив-
шись с историей жизни 
жительницы волости 
Зиру, селекционера роз 
Наталии Клестровой, 
вначале возникла мысль 
применить к ней латин-
ское выражение “Per 
aspera ad astra” (“Через 
тернии к звёздам”). Так 
как путь к её нынешним 
профессиональным 
знаниям и к своей нише 
в бизнесе не был для неё 
ни быстрым, ни лёгким и 
годами приходилось ис-
пытывать удары судьбы 
как в бытовом, так и в материальном плане. 

Уже в этом году в 
Вентспилсе могут появиться 
первые электроавтобусы; 
средняя стоимость одного – 
400 000 евро

В Ирбене 
вернётся «голова 
Гагарина»

работу в ансамбле» был награждён органист Айгарс Рейнис; 
в категории «За выдающуюся интерпретацию» был награж-
дён дирижёр Айнарс Рубикис за интерпретацию Третьей или 
Литургической симфонии Артура Онеггера вместе с ЛНСО; 
лауреатом в категории «Молодой музыкант года» стал саксо-
фонист Айгарс Рауманис, в свою очередь наград в категории 
«За пожизненный вклад» были удостоены композиторы Майя 
Эйнфелде и Паулс Дамбис. В голосовании «Симпатия публи-
ки», которое проходило на портале “Delfi”, больше всего пун-
ктов получила номинант – певица Илзе Гревеле-Скарайне. 

Большая музыкальная награда – и Вентспилсу!

Наталия в сиянии роз.


